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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ajuntament en Ple 

Sessió Ordinària  

Data: 18/11/15 

 

Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, sent les vint hores 

del dia divuit de novembre de 2015 es van reunir els/les senyors/res que després es 

relacionen, els/les quals representen més d'un terç del nombre legal de membres de la 

Corporació, sota la presidència del Sr. Alcalde, Rubén Rodríguez Navarro, assistit pel 

secretari-interventor Carlos Hinarejos Pereira, que dóna fe de l'acte, sent l'objecte la 

celebració de la sessió ordinària de l'Ajuntament ple convocada per al dia de hui. 

 

Assistents: 

Alcalde: 

Rubén Rodríguez Navarro 

 

Tts. d'alcalde: 

Rosella Antolí Santolària 

Jesús Raga Ros 

Mª José Amigó Laguarda 

 

 

Regidors/es: 

Fernando Traver Sanchis 

Trinidad Trives Noguera 

María Dolores García Peñalver 

José Laguna Rodrigo 

Pedro Adolfo Rodríguez Díaz 

Raquel Ramiro Pizarroso 

Rosa Isabel Bolaños Otero 

 

Previ a l'inici de la sessió plenària, el Sr. alcalde llig un comunicat amb motiu dels 

recents atemptats de París que diu: 

 
“Horroritzats pels terribles atemptats de París, que condemnem amb absoluta i contundent 

rotunditat, i abraçats estretament a les famílies dels difunts i els ferits i a tots els parisencs en 

aquests moments tan durs, volem manifestar, com a representants dels ciutadans espanyols, 

que els qui menyspreen la llibertat, la convivència i la vida, mai podran doblegar-nos. 
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No podran amb la llibertat, no podran amb la democràcia, no podran amb l'estat de dret, no 

podran amb la convivència. Són els nostres principis, les nostres regles del joc, la nostra 

única manera d'entendre la vida, i entre tots, units, ho defensarem dia a dia a base de 

democràcia, i als qui l'ataquen, i per tant ens ataquen, els diem, ferms i units, que a base de 

democràcia i llibertat els farem front i els guanyarem. 

 

Avui, junts, a les portes de tots els ajuntaments d'Espanya, diem ben alt “Tots som París”.  

 

A continuació es guarda un minut de silenci en memòria de totes les víctimes. 

 

Tot seguit, pel Sr. Alcalde es declara obert l'acte, passant a tractar els diferents punts de 

l'ordre del dia. 

 

 

1. ACTA ANTERIOR 

 

Vist l'esborrany de l'acta de la sessió del dia 23 de setembre del 2015, queda aprovat per 

unanimitat dels/les assistents, amb la següent modificació, a proposta del Sr. Raga: 

 

En el punt 2. MODIFICACIÓ ORDENANÇA IBI URBANA, durant la deliberació, en 

el paràgraf que el Sr. Raga respon al Sr. Traver sobre la revisió durant la passada 

legislatura dels valors cadastrals, s'afig el text del document que l'ajuntament va remetre 

al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, que copiat diu: 

 

Fernando Traver Sanchis, alcalde-president de l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell, 

en el nom i representació del qual actua, davant aqueixa Direcció General del Cadastre 

compareix i 

DIU que aquest ajuntament, d'acord amb el que establix l'article 32.2 del Text Refós de 

la Llei del cadastre Immobiliari, aprovat per Reial Decret Legislatiu 1/2004, de 5 de 

març,  

SOL·LICITA a aqueixa Direcció General del Cadastre l'aplicació als valors cadastrals 

dels béns immobles urbans del seu terme municipal, dels coeficients que s'establisquen 

a este efecte per a l'any 2014, així com per a anys successius, per Llei de Pressupost 

Generals de l'Estat, fins que l'actualització dels valors cadastrals del municipi se situen 

en un entorn homogeni del 50 % respecte al valor de mercat, prèvia apreciació pel 

Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques de la concurrència dels requisits 

legalment establits. 

 

Bonrepòs i Mirambell, 19 de febrer del 2013 

 

L'ALCALDE, 
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Snat. Fernando Traver Sanchis 

 

MINISTERI D'HISENDA I ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES 

SECRETÀRIA D'ESTAT D'HISENDA 

DIRECCIÓ GENERAL DEL CADASTRE 

GERÈNCIA REGIONAL DEL CADASTRE VALÈNCIA 

C/ Roger de Lauria, núm. 26         46002-VALÈNCIA 

 

 

2. MODIFICACIÓ ORDENANÇA TRÀNSIT, CIRCULACIÓ, 

APARCAMENT I SEGURETAT VIÀRIA 

 

El Sr. alcalde explica l'assumpte. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula la Sra. Antolí, en representació del 

Grup Compromís,  i expressa la seua conformitat amb la proposta, ja que és bo per a la 

seguretat i per a la tranquil·litat dels xiquets que accedeixen al centre escolar i que els 

veïns de la zona han de respectar unes senzilles normes. 

 

Tot seguit intervé el Sr. Traver i diu que està així mateix d'acord amb la proposta, que es 

tracta d'una ordenança aprovada durant el seu govern i que està bé anar introduint 

millores. Que s'ha pogut suscitar alguna controvèrsia entre els veïns de la zona, perquè 

pensaven que no podrien accedir als seus habitatges en aqueixos horaris, però que amb 

la presentació de la targeta s'ha solucionat. 

 

Intervé el Sr. alcalde i explica que els talls de trànsit es realitzen com a mesura 

dissuasòria de la utilització dels vehicles per a accedir al col·legi, innecessària en un 

municipi d'1 km
2
.  Afig que encara que sap que cal pagar el cost de pares i veïns que 

protesten. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les regidors/es, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 
MODIFICACIÓ ORDENANÇA TRÀNSIT, CIRCULACIÓ, APARCAMENT I 

SEGURETAT VIAL 

 

Vist l'acord de la Junta de Govern Local d'aquest Ajuntament de data 26 d'octubre de 2015 

pel que, amb motiu de l'establiment d'una ruta escolar segura per als xiquets als accessos al 

CEIP Mare de Déu del Pilar, s'estableix una àrea de vianants a la zona i horaris d'accés al 

centre escolar, així com un accés restringit als veïns, es fa necessària la modificació de  

l'ordenança de trànsit per a la inclusió d’aquest acord. 
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Per tot això, aquest Ajuntament Ple adopta el present acord: 

 

a) Aprovar la modificació de l'Ordenança reguladora del trànsit, circulació, aparcament i 

seguretat viària d'aquest municipi,  incloent l'article 39 bis que diu: 

 

«article 39 bis 

S'estableix una àrea de vianants a la zona i horari d'accés d'alumnes al CEIP Mare de Déu del 

Pilar de Bonrepòs i MIrambell. 

 

Basant-se en l'anterior, Els carrers Mare de Déu del Pilar, des dels encreuaments amb el c/ 

del Mig i amb el c/ Macarella, romandran tancats al trànsit de vehicles de motor de 8:50 a 

09:10 hores i de 16:50 a 17:10 hores, durant els mesos d'octubre a maig de cada any (al 

setembre i juny la restricció serà de 8:50 a 09:10 hores i de 12:50 a 13:10 hores). 

 

Els veïns que residisquen en l'àrea mencionada, podran accedir a la mateixa en l'horari 

restringit, de conformitat amb allò que s'ha indicat en els articles 42 i 43 d’aquesta 

Ordenança.» 

 

b) Que s'expose al públic per un termini de 30 dies als efectes de reclamacions, quedant 

definitivament aprovada en el cas que aquestes no es presenten. 

c) Facultar a l'Alcaldia-Presidència per a quants tràmits i signatura de documents es 

necessiten per a l'execució d’aquest acord. 

 

Abans de passar al següent punt de l'ordre del dia, el Sr. alcalde comunica a la Sra. 

Trives que ha de retirar el cartell que ha col·locat sobre la taula, a la qual cosa ella li 

respon que està en el seu dret a expressar-se lliurement, regulat en l'art. 20 de la 

Constitució Espanyola, igual que altres persones visten samarretes reivindicatives. 

 

 

3. CREACIÓ  DEL CONSELL MUNICIPAL DE CULTURA I APROVACIÓ 

DEL SEU REGLAMENT 

 

En primer lloc, el Sr. alcalde explica la proposta. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula la Sra. Antolí per agrair a les 

associacions que han participat en els treballs d'elaboració d'aquest Reglament, que ha 

sigut possible gràcies a la seua ajuda. 

 

Afig que s'ha començat amb el Consell de Cultura perquè hi ha associacions que 

realitzen activitats molt interessants. 
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Explica que s'ha treballat sobre reglaments d'altres municipis i que és molt útil. Que és 

un òrgan vinculat a l'Ajuntament i que està orgullosa que la presidència i la secretaria 

siguen rotatòries. 

 

S'han realitzat tres reunions prèvies, dins d'un clima de col·laboració i cordialitat. Tot 

seguit enumera els objectius que s'han marcat. Tots els estatuts que s'han consultat 

inclouen a les associacions en els estatuts de les quals consta un fi cultural, per la qual 

cosa s'ha cregut convenient convocar a les associacions culturals, perquè s'impliquen en 

el tema. 

 

Afig que no és un reglament tancat, que es podrà anar adequant, segons es veja 

necessari. Que si s'aprova es penjarà en la pàgina web municipal perquè tots els veïns 

tinguen accés a ell. I finalitza agraint a totes les persones que han col·laborat en la seua 

redacció, l'esforç realitzat. 

 

Tot seguit intervé el Sr. Traver que anuncia la intenció del seu grup d'abstenir-se i ja han 

publicat els seus motius pels quals no han acudit a les reunions. Creuen que hi ha 

associacions que haurien d'estar incloses. 

 

Li respon la Sra. Antolí que la representant del PP va acudir a una reunió en què va 

realitzar aportacions i se la va veure còmoda, per això els va estranyar que el PP 

tinguera aqueixa opinió. No obstant això, afig que el PP està invitat a assistir a totes les 

reunions. 

 

El Sr. Traver insisteix en el fet que el seu grup no votarà en contra, i sol·licita que se'ls 

remeta la informació de les reunions del consell. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots favorables dels/es regidors/es dels grups 

Socialista i Compromís i cinc abstencions dels/les regidors/es del Grup Popular, aquest 

Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 
Vista la conveniència de crear un organisme municipal que coordine i gestione els temes de 

caràcter cultural en col·laboració amb associacions culturals municipals, així com l'aprovació 

d'un reglament pel qual es regisca aquest organisme, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord 

següent:  

 

a) Crear el Consell Municipal de Cultura 

 

b) Aprovar el Reglament Municipal del Consell Municipal de Cultura que copiat diu: 

 

REGLAMENT DEL CONSELL MUNICIPAL DE CULTURA DE BONREPÒS I 

MIRAMBELL   
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Preàmbul 

 

La cultura, entesa com a l'expressió de l'esperit d'una comunitat, és un dels trets que ens pot 

definir com a poble. Un poble cult és un poble més sensible en tots els sentits, més habitable, 

més humà, més viu i més dinàmic. 

 

A més a més, la cultura és la condició necessària per a la realització de l'individu, la seua 

funció és la de millorar el benestar i la felicitat de les persones. És un bé comú de les 

comunitats i de les societats perquè  amb cultura es proporciona dignitat a les persones sent 

una ferramenta clau de lluita contra les dificultats que generen la pobresa i la desigualtat. 

 

En este sentit, a l'article 22 de la Declaració Universal dels drets Humans, s'assenyala que 

tota persona, com a membre de la societat, té dret a la satisfacció dels drets culturals, 

indispensables a la seua dignitat i lliure desenvolupament de la seua personalitat.  

 

Així mateix, el nostre estatut d'autonomia al seu article nové assenyala que tots els 

valencians tenen dret a participar de forma individual, o col·lectiva, en la vida política, 

econòmica, cultural i social de la Comunitat Valenciana.  

 

Per tot això, es troba adequada la creació d'un Consell Municipal de Cultura i l'aprovació del 

Reglament que regisca la seua composició i el seu funcionament. 

  

Article 1. Consell Municipal de Cultura: Objecte  

El Consell Municipal de Cultura de l’Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell, creat per acord 

plenari de l'Ajuntament de Bo

municipals relacionats amb la Cultura, en qualsevol de les seues vessants patrimonial, 

musical, escènica, arts plàstiques, lectura, publicacions, investigació local, cinematogràfica, 

de memòria històrica, cultura popular, arxivística, etc. També seran objecte del Consell 

afavorir la vertebració social de la ciutadania, rendibilitzant els recursos, amb l'objectiu 

d'augmentar la qualitat de vida de la població, per mitjà de la democratització de la cultura i 

conservar i enriquir el Patrimoni Cultural de Bonrepòs i Mirambell. 

L’article 69 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 

.   

 

.  

L’àmb

municipal de Bonrepòs i Mirambell i a les associacions de veïns i veïnes de tipus cultural.  

.  

 

Article 3. Competències.  

:  
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nvolupament dels serveis culturals.  

, en els 

assumptes municipals relacionats amb la cultura en qualsevol de les seues vessants, a fi 

d’enriquir la vida cultural.  

pel mateix Ajuntament li siguen requerits, o que a criteri del Consell ho requerisquen.  

.  

 

Article 4. Objectius.  

, el Consell 

Municipal de Cultura tindrà els següents objectius:  

a) Posar en comú les activitats de les diferents associacions per a planificar la programació 

cultural anual. 

b)  Investigar i difondre la cultura local. 

c) Assessorar en matèria cultural a la regidoria de cultura. 

d) Representar a les associacions davant de l’ajuntament i resoldre problemes que puguen 

sorgir. 

e) Establir llaços i sinèrgies entre les pròpies associacions. 

f) Definir els espais culturals del poble i les infraestructures necessàries. 

g) Difondre el patrimoni local i vetlar per la seua conservació per part de l'Ajuntament. 

 

.  

, la 

Secretaria. 

 

Article 6. El Ple del Consell.  

.  

1. El Ple del Consell Municipal de Cultura, anomenat també Consell, estarà compost per:  

entre els seus membres  per un període d'un any. 

b) La secretaria del Co

entre els seus membres per un període d'un any. 

à ser o no regidor/a.  

petencial del Consell.   

f) Les persones que sol·liciten formar part del Consell a petició pròpia i de manera 

justificada, sempre que ho accepte el Ple del Consell en sessió ordinària. 

g) La regidoria de cultura com a membre nat. 

ersones representants dels grups polítics es realitzarà

.  
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r -

.  

1.e) seran designades pel 

propi Ple en una sessió ordinària.  

à

homes.  

-ho d’una associació

, en cap cas.  

7. Puntualment es podrà convidar a sessions del Consell a persones que per la seua dedicació 

i coneixements en la matèria que és competència del Consell i que no en formen part 

permanentment per poder assessorar als membres del Consell sobre un tema en concret. 

 

Article 7. Nomenament i cessament.  

1. La duració del mandat de les persones que composen el Consell coincidirà amb la durada 

de cada legislatura i expirarà al terme d’aquesta, sense perjuí de la seua reelecció. No obstant 

això, expirat el termini del seu nomenament, les persones components del Consell 

continuaran exercint les seues funcions fins al nomenament de les persones components del 

nou Consell.  

2. Les i els components del Consell cessaran per les causes següents:  

à 

compte exprés al Ple del Consell.  

b) Per expiració del termini del seu mandat.  

blic per sentència 

judicial ferma.  

d) Per incapacitat sobrevinguda o defunció.  

e) Per sobrevindre alguna causa d’incompatibilitat.  

quan perden eixa condició.  

.  

la nova 

representant per escrit dirigit a la Presidència del Consell.  

 

Article 8. Drets de les persones integrants del Consell.  

:  

a) Participar en els Plens i tasques del Consell.  

b) Rebre informació sobre el grau de compliment dels acords presos al Consell. 

.  

.  

s interessos.  

'aquest.  

g) Emetre vots particulars raonats, que constaran en acta, sobre els acords que adopten els 

òrgans del Consell, i fer-los públics.  
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h) Fer constar en les actes de les sessions dels òrgans del Consell les observacions que 

creguen convenients.  

 

Article 9. Deures de les persones integrants del Consell.  

:  

a) Parti .  

b) Participar en les activitats i campanyes promogudes pel Consell sempre que aquestes no 

vagen en contra de les finalitats i estatuts de la seua associació.  

c) Contribuir al millor desenvolupament i promoció del Consell.  

d) Abstindre’s d’

.  

e) Respectar i complir el que disposa el Reglament.  

f) Observar la cort

mantindre el sigil de la informació que se’ls facilite per a l’exercici de la seua funció i tindre 

especialment en compte el que preveu la Llei Orgànica de Protecció de Dades de Caràcter 

Personal.  

 

. Atribucions.  

, les 

atribucions següents:  

a) Representar al Consell Municipal de Cultura.  

b) Convocar i presidir les sessions del Ple, fixar l’ordre del dia, moderar el desenvolupament 

dels debats, dirigir les votacions i mantindre l’ordre.  

c) Dirimir amb el seu vot de qualitat, els empats que es produïsquen en les votacions.  

d) Donar el vistiplau a les actes de les sessions. 

e) Disposar el compliment dels acords d'aquest. 

f) Coordinar la relació constant entre el Consell i els òrgans de govern i gestió

.  

.  

h) Les altres funcions que els atribuïsquen les lleis.  

 

Article 11. La secretaria. Atribucions.  

La Secret , exercirà les funcions següents:  

anterior.  

b) Assistir amb veu i vot, a les sessions del Ple.  

c) Estendre les actes de -

.  

.  

.  

f) Estendre certificacions dels acords adoptats i totes le

.  

g) Traslladar els precs o sol·licituds d'informació als departaments municipals competents.  
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.  

 

Article 12. Normes generals de funcionament.  

ser urgents.  

, com a mínim, la meitat 

de les persones que composen el Consell. 

-

. En el cas de les sessions urgents, 

la decisió atificada pel Ple del Consell, per majoria simple, com a primer punt 

de l’ordre del dia.  

, o dels que 

legalment els substituïsquen.  

persones components presents.

.  Tant les 

associacions com els representants dels partits polítics com la regidoria de cultura tenen un 

vot cadascuna. 

6. Quan per causa justificada un membre del Consell no puga assistir a una sessió del plenari 

ja siga ordinària o urgent podrà delegar en una altra persona que acomplisca els mateix 

requisits de nomenament i sempre que aporte l'autorització pertinent de l'associació o grup 

polític que represente. 

 

DISPOSICIÓ FINAL.  

ent:  

l’Estat i de la Generalitat.  

, l

.  

.  

.» 

 

c) Que s'expose al públic per un termini de 30 dies als efectes de reclamacions, quedant 

definitivament aprovat en el cas que aquestes no es presenten. 

 

d) Facultar a l'Alcaldia-Presidència per a tots els tràmits i signatura de documents que es 

necessiten per a l'execució del present acord. 
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4. MODIFICACIÓ REGLAMENT DEL CONSELL AGRARI MUNICIPAL 

 

Explica el tema el Sr. alcalde. 

 

Intervé en primer lloc la Sra. Amigó i diu que com a regidora d'Agricultura, sempre ha 

format part del Consell Agrari Municipal i que creu que el camp necessita el suport de les 

administracions públiques. 

 

Afig que pretén donar un nou aire al consell. Explica que s'ha inclòs un representant 

dels Consells Reguladors de la denominació d'origen Xufa de València, així com quatre 

agricultors en actiu, que treballen la terra, que seran designats per l'Ajuntament, amb la 

idea que entre tots es propose a les persones més idònies i que les designacions siguen 

paritàries. També pretenen incorporar els joves al consell. 

 

La resta de l'articulat roman pràcticament igual. 

 

El Sr. Traver intervé i expressa la seua conformitat amb la proposta i també que cal 

donar un impuls al consell. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 
Vista la conveniència de revisar i adaptar el reglament pel qual es regeix el Consell Agrari 

Municipal, se creu convenient la derogació de l'anterior norma i l'aprovació d'un nou 

reglament pel qual es regisca aquest organisme, per la qual cosa aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent:  

 

a) Modificar l'anterior reglament i aprovar un nou Reglament Municipal del Consell 

Agrari Municipal que copiat diu: 

 

REGLAMENT DEL CONSELL AGRARI 

DE BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell, fent ús de la potestat d'autoorganització que li 

confereixen les normes vigents i especialment l'art, 130 i següents del R.O.F., i d'acord 

amb la Llei 5/1995 de 20 de març, de Consells Agraris municipals de la Generalitat 

Valenciana, acorda l'adaptació del Consell Agrari de Bonrepòs i Mirambell, que es regirà 

per les normes següents: 

 

Article 1.-  NATURALESA 

1.- El Consell Agrari de Bonrepòs i Mirambell, es configura amb un òrgan complementari 

d'aquest Ajuntament, la finalitat del qual serà la de canalitzar la participació dels 
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agricultors i la resta de ciutadans relacionats amb el sector agrari, en els assumptes 

municipals que puguen afectar-los com a tals. 

2.- El Consell Agrari de Bonrepòs i Mirambell no té personalitat jurídica pròpia, i 

desenvoluparà exclusivament funcions d'informe i, si és el cas, proposta, en relació amb 

les iniciatives municipals relatives al sector agrícola. 

3.- En cap cas el Consell Agrari de Bonrepòs i Mirambell, podrà assumir les funcions de 

representació, reivindicació o negociació en defensa dels interessos professionals dels 

agricultors i ramaders, que competeixen als organismes constituïts legalment per a 

aquestes finalitats. 

Article 2.- FUNCIONS 

1.- Avaluar la realitat agrària del municipi, els seus problemes i necessitats. 

2.- Assessorar a la resta d’òrgans de l'ajuntament en matèria agrària, així com en la 

prestació dels serveis d'interès agrari que estiguen atribuïts o puguen atribuir-se al 

municipi. 

3.- Proposar les mesures que propicien el desenvolupament rural i la millora de les rendes 

i de les condicions de vida dels agricultors, ramaders i treballadors del sector agropecuari. 

4.- Assessorar a la Generalitat Valenciana, a sol·licitud de la mateixa, en matèries de 

naturalesa agrària que afecten l'àmbit territorial del Consell Agrari Municipal.  

5.- El Consell Agrari de Bonrepòs i Mirambell en cap cas podrà assumir les funcions de 

defensa d'interessos professionals i socioeconòmics dels agricultors i ramaders, que 

competeix a les organitzacions professionals agràries i als sindicats de treballadors 

agraris. 

6.- Informar la Corporació Local especialment sobre l'estat de conservació dels camins 

rurals, els serveis de Guàrdia rural, la prevenció i defensa contra les plagues. 

7.- Assessoraments en matèria agrària a l'Ajuntament i a persones físiques i jurídiques 

que ho sol·liciten. 

8.- Totes les altres que li conferisca, si és el cas, la Corporació Local o la Generalitat 

Valenciana en el marc de les pròpies competències, i d'acord amb el que establisca la 

legislació vigent. 

Article 3.- COMPOSICIÓ 

I.- El Consell Agrari de Bonrepòs i Mirambell estarà compost pels membres següents: 

- Un President, que en tot cas serà l'alcalde o l'alcaldessa de la Corporació, o el Regidor/a 

de l'ajuntament en qui delegue. 

- Un regidor/a per cada un dels grups polítics que integren la Corporació.  

- Dos representants de cada un dels sindicats agraris, associacions i organitzacions 

empresarials amb representació local. 

- El síndic de la Reial Sèquia de Moncada en Bonrepòs i Mirambell.  

- Dos representants del Pou el Porvenir.  

- Un representant dels Consells Reguladors u òrgans de gestió de les denominacions 

d'origen i de qualitat de productes que es conreen al municipi de Bonrepòs i Mirambell.  

- Quatre representants dels agricultors/es de la localitat que estiguen en actiu i treballen la 

terra, designats  pel Ple de  l'Ajuntament, a proposta de l'Alcaldia. S'intentarà que la 

designació siga paritària.  

- Actuarà de secretari/a del Consell Agrari el de l'ajuntament o funcionari en qui delegue, 

que actuarà amb veu però sense vot. 
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II.- Les organitzacions professionals agràries i sindicats, per poder nomenar els seus 

representants en el Consell Agrari, hauran d'estar constituïdes i registrades d'acord amb la 

legislació vigent. 

III.- En cas d'empat en les votacions, es decidirà amb vot de qualitat del president/a del 

Consell Agrari. 

IV.- Els/les designats/des perdran la seua condició de membres del Consell Agrari, quan 

deixen d'ostentar la de membre de les organitzacions o entitats que els van proposar o 

quan a instàncies de les mateixes es propose el cessament i el nomenament de nous 

representants. 

Article 4.- FUNCIONAMENT 

I.- El Consell Agrari podrà dotar-se per al seu funcionament d'un Reglament de règim 

interior, que haurà de ser aprovat en primer lloc pels membres del Consell i posteriorment 

pel Ple de la Corporació Local. 

II.- Fins que no es realitze aquest Reglament les normes de funcionament del Consell 

Agrari Municipal seran les següents: 

a.- En tot cas, es reunirà a convocatòria del seu president, i almenys amb caràcter ordinari 

una vegada al trimestre. 

b.- Un quart dels seus membres podran sol·licitar la celebració de reunions 

extraordinàries, que convocarà el president en el termini de cinc dies, i no podrà demorar-

se la seua celebració més de deu dies des de la sol·licitud. 

c. - Per a la vàlida constitució del Consell en primera convocatòria es requereix 

l'assistència de la majoria absoluta dels seus membres i en segona convocatòria, mitja 

hora després, almenys un terç dels mateixos. 

Article 5.- VIGÈNCIA. 

El Consell Agrari Municipal de Bonrepòs i Mirambell tindrà una vigència indefinida. La 

seua extinció correspon a l'Ajuntament amb subjecció als mateixos requisits que per als 

de la seua creació. 

Article 6.- RÈGIM JURÍDIC. 

I.- Els acords adoptats pel Consell Municipal Agrari es comunicaran a l'Ajuntament i a la 

resta d’Administracions Públiques, que corresponga per raó dels assumptes tractats. 

II.- Els acords s'adoptaran per majoria simple. Cada representant tindrà dret a un vot. 

III.- En allò no previst en aquest reglament s'aplicarà el que disposa el Reglament 

d'Organització i Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, així com la 

Llei 5/1995, de 20 de març de la Generalitat Valenciana, dels Consells Agraris 

Municipals.» 

 

b) Que s'expose al públic per un termini de 30 dies als efectes de reclamacions, quedant 

definitivament aprovat en el cas que aquestes no es presenten. 

c) Facultar a l'Alcaldia-Presidència per a quants tràmits i signatura de documents es 

necessiten per a l'execució del present acord. 

 

5. APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 7  

 

Explica la proposta el Sr. alcalde.  
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Tot seguit pren la paraula el Sr. Raga i diu que s'ha intentat quadrar els comptes i que 

no es passe la vinculació de partides, així com 24.000€ que es destinen a tornar les 

primes de les plaques fotovoltaiques. 

 

Diu que de l'euro solidari de festes es destinen 3.200€ per a renda garantida i per a 

altres tres partides es destinen 1.436€ per a pobresa energètica, i per a ACNUR i per 

al poble sahrauí 709 € per a cada una. 

 

La resta se deu al fet que en la partida de personal hi havia un error material en el 

pressupost inicial, per una paga extra del departament de policia que no estava 

comptabilitzada i per la devolució de la part proporcional de la paga extra als 

funcionaris. 

 

Tot això es finança amb l'euro solidari, amb la major recaptació en plusvàlues i 

subvencions obtingudes. 

 

Intervé a continuació la Sra. Antolí i expressa la seua conformitat amb la proposta, 

afegint que li sembla que el correcte és ajudar també a altres països que ho 

necessiten. 

 

Pren la paraula tot seguit el Sr. Traver i diu que el PP no és el responsable de la 

gestió econòmica de l'Ajuntament i com durant la passada legislatura no es va votar 

favorablement cap modificació de crèdits, ara, per coherència, tampoc la votaran 

favorablement. 

 

Li respon la Sra. Antolí que aquest pressupost el va aprovar el PP, per la qual cosa, 

almenys fins a final d'any, havien d'aprovar-la. El Sr. Traver li respon que açò és una 

modificació de crèdits, que implica que hi ha menys crèdits assignats i que s'han de 

canviar les consignacions de certes partides. Es reitera en l'anteriorment dit. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots a favor dels/les regidors/es dels Grups 

Socialista i Compromís i cinc vots en contra dels/les regidors/es del Grup Popular, 

aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 
Vista la necessitat d’augmentar algunes partides per finalitzar l'exercici 2015, i vistos els 

ingressos superiors obtinguts per la venda de nínxols del cementeri, pel copagament de l'euro 

per a festes, les plusvàlues liquidades i subvencions obtingudes, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

a) Aprovar el següent expedient de modificació de crèdits: 
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«A) Transferència de crèdits, es disminueix la partida 1621.46000 Trans. Mancomu. 

Recogida de basura en 12.316,69 euros, i s'augmenten les partides següents: 

 

312.21200 CONTRATO LIMPIEZA 

AMBULATORIO       

 

1.568,55 

 

320.22700 CONTRATO LIMPIEZA 

ESCUELAS 

 

 

5.972,36 

422.22706 CONTRATO INGENIERO TÉCNICO 

INDUSTRIAL 

 

3.932,52 

912.48900 ASIGNACIÓN GRUPOS 

POLÍTICOS 

  

139,98 

920.20900 ATENCIONES PROTOCOLARIAS Y REPRESENTATIVAS 703,28 

 

B) Suplements de crèdit per ingressos superiors, s'augmenten les partides següents: 

 

920.20900 ATENCIONES PROTOCOLARIAS Y REPRESENTATIVAS                          

88,72 

132.12000 PERSONAL FUNCIONARIO POLICIAS C1                                               

4.238,57 

132.12101 PERSONAL FUNCIONARIO POLICIAS ESPECÍFICO                                 

762,74 

450.13000 PERSONAL LABORAL OFICIOS VARIOS                                                    

355,19 

163.14300 PERSONAL LIMPIEZA VIARIA                                                                      

198,20 

324.13104 PERSONAL PROFESOR/A E.P.A.                                                                 

314,73 

425.22100 PRIMAS LUZ FOTOVOLTAICA                                                                 

24.169,22 

231.48000 SUBVENCIÓN ACNUR                                                                                   

709,32 

231.48004 SUBVENCIÓN FEDERACIÓ D’ASSOCIACIONS DE SOLIDARITAT 

AMB EL POBLE SAHARAUI PV                                                                                                      

709,32 

231.48001 AYUDAS SOCIALES                                                                                     

1.436,00 

 

I es financen pels ingressos superiors aconseguits en els conceptes següents: 

30900 TASA NICHOS CEMENTERIO 

                                                   

4.700,00 

PARTIDA EXTRAPRESUPUESTARIA 20140 DEPOSITOS DE VARIOS FIESTAS  2.854,64 

11600 IMPUESTO SOBRE INCREMENTO DE VALOR DE TERRENOS DE 

NATURAL.URB. 10.917,14 

45002 DIVERSAS SUBVENCIONES 14.510,23 
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c) Que se seguisquen els tràmits fins a la seua aprovació definitiva. Si en el 

període d'exposició pública no es produeixen reclamacions, el present acord serà elevat 

automàticament a definitiu. 

 

6. MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER 

UTILITZACIÓ PRIVATIVA O APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI PÚBLIC 

LOCAL DE SUBSÒL, SÒL, I VOL DE LA VIA PÚBLICA 

 

Explica el Sr. alcalde que la proposta d'acord es realitza amb la finalitat de tenir un 

major control sobre els guals. 

 

Tot seguit pren la paraula el Sr. Raga i diu que abans quan algun veí sol·licitava un gual 

se li concedia i tenia unes obligacions que no estaven reflectides en l'ordenança y que 

són les que ara es regulen en l'ordenança. Es posa preu a la placa i s'incorporen a la 

placa els metres de gual concedit, així com que per a gaudir de la bonificació del 5% per 

domiciliació dels impostos, s'ha d'estar al corrent en el pagament dels impostos. 

 

La Sra. Antolí pren la paraula per indicar que el seu grup està d'acord en què l'ordenança 

incloga tot el que anteriorment no estava regulat. 

 

El Sr. Traver intervé i expressa la seua conformitat amb la proposta. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 
MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER 

UTILITZACIÓ PRIVATIVA O APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI PÚBLIC 

LOCAL DE SUBSÒL, SÒL I VOL DE LA VIA PÚBLICA 

 

Vista la conveniència d'establir una regulació respecte a les plaques de gual així com de 

reserves d'aparcament per a càrrega i descàrrega, que es concedeixen per a l'entrada de 

vehicles a través de les voreres i reserves de via pública per a aparcament exclusiu, parada de 

vehicles, càrrega i descàrrega de mercaderies de qualsevol classe, així com la regulació de la 

bonificació per domiciliació de la taxa per llicència de gual, es fa necessària la modificació 

de l'Ordenança fiscal reguladora de la taxa per utilització privativa o aprofitament especial 

del domini públic local de subsòl, sòl i vol de la via pública, per la qual cosa aquest 

Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

a) Modificar els articles 9, 10 i 11 de l'Ordenança fiscal reguladora de la taxa per 

utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local de subsòl, sòl i vol de la 

via pública, quedant redactats com segueix: 
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"ARTICLE 9.- OBLIGACIONS DELS TITULARS DE LLICÈNCIES DE GUAL I 

RESERVES D'APARCAMENT PER A CÀRREGA I DESCÀRREGA 

En el cas de la lletra c), els titulars de les llicències de gual, així com de reserves 

d'aparcament per a càrrega i descàrrega, hauran de pintar-se una línia groga contínua 

significativa de la prohibició d'estacionament, al rastell d'accés al local o garatge 

corresponent. 

 

Així mateix, el titular de la llicència vindrà obligat, una vegada obtinguda la preceptiva 

llicència, a la col·locació de la placa o plaques indicatives de la mateixa, en un o ambdós 

costats de la porta, façana o construcció de què es tracte.  

 

Les plaques a què es refereix l'apartat anterior, tindran les característiques fixades per 

l'Administració Municipal per a una adequada policia dels mateixos i almenys els metres 

lineals autoritzats, el número de registre de l'autorització i l'emplaçament del mateix. 

 

Aquestes plaques seran facilitades per l'Ajuntament, amb el pagament previ pel titular de la 

llicència de gual de l'import de 15 euros per placa. 

 

Quan la placa o plaques indicatives es troben en un estat tal que impossibiliten la correcta 

senyalització de la mateixa o no es troben al seu lloc, tant a instància de l'interessat com 

d'ofici per l'Ajuntament es procedirà a la reposició, meritant-se al titular de la llicència, la 

corresponent quota per reposició, per import de 15 euros per placa. 

 

ARTICLE 10.- INFRACCIONS I SANCIONS 

En tot el que es referix a la qualificació d'infraccions tributàries i a les sancions que 

corresponguen caldrà ajustar-se al que disposa la LGT i la seua normativa de desplegament. 

 

ARTICLE 11.- BONIFICACIONS 

1. Tindran dret a una bonificació del 5% de la quota de la taxa de guals, els subjectes passius 

que domicilien el pagament del rebut periòdic en una entitat Financera, dins dels períodes 

establits per l'Organisme Gestor.  

 

2. La bonificació queda condicionada a estar al corrent en el pagament de tots els tributs 

municipals." 

 

b) Que se seguisquen els tràmits corresponents fins a la seua aprovació definitiva. 

 

7. APROVACIÓ PLA ECONÒMIC FINANCER EN RELACIÓ A LES 

ACTUACIONS A REALITZAR DINS DE LES AJUDES PER A ACTUACIONS 

FINANCERAMENT SOSTENIBLES CONCEDIDES A L'AJUNTAMENT DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL PER LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA. 

 

En primer lloc, explica la proposta el Sr. alcalde i explica les obres que es van a 

sol·licitar amb les ajudes financerament sostenibles. 
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El Sr. Raga aclareix que en el ple del mes de juliol ja es va aprovar  el Pla Econòmic 

Financer, al no tenir estabilitat pressupostària. Diu que ara és el mateix pla, a què cal 

afegir la subvenció. 

 

La Sra. Amigó explica que la Diputació de València ha obert una subvenció per a 

tots els municipis i ara cal aprovar el pla, perquè la llei obliga a això. Afig que el 

termini finalitza a meitat de desembre, però que aprovant aquest pla, les obres es 

podran executar fins a final de l'any pròxim. Explica les obres a realitzar i que el 

finançament íntegre correspon a la Diputació, amb la qual cosa l'Ajuntament no ha 

d'aportar fons propis. 

 

El Sr. Traver intervé i diu que els alegra que es puguen realitzar obres que milloren 

instal·lacions al municipi, però que no han vist documentació tècnica de les obres que 

es van a realitzar, per la qual cosa anuncia que s'abstindran. Li respon la Sra. Amigó 

que ara no s'està aprovant l'obra, sinó que no hi haja més despeses per part de 

l'Ajuntament. Que el projecte l’està acabant el tècnic municipal i que quan estiga 

acabat li'l facilitarà. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots a favor dels/les regidors/es dels Grups 

Compromís i Socialista i cinc abstencions dels/es regidors/es del Grup Popular, 

aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 
APROVACIÓ DEL PLA ECONÒMIC FINANCER EN RELACIÓ A LES ACTUACIONS 

A REALITZAR DINS DE LES AJUDES PER A ACTUACIONS FINANCERAMENT 

SOSTENIBLES CONCEDIDES A L'AJUNTAMENT DE BONREPÒS I MIRAMBELL 

PER LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA. 

 

De conformitat amb l'anunci publicat en el BOP de València núm. 210, de 2 de novembre 

del 2015, aquest Ajuntament ha obtingut les següents ajudes  econòmiques amb destinació a 

la realització d'inversions financerament sostenibles, per part de la Diputació de València: 

 

ADEQUACIÓ D'INSTAL·LACIONS DEL CENTRE CÍVIC 88.214,74 euros 

 

HONORARIS DE PROJECTE I DIRECCIÓ D'OBRA PER A L'ADEQUACIÓ 

D'INSTAL·LACIONS DEL CENTRE CÍVIC 5.155,75 euros 

 

ADEQUACIÓ DE LAVABOS DE LA LLAR PARROQUIAL 30.250,00 euros 

 

HONORARIS DE PROJECTE I DIRECCIÓ D'OBRA ADEQUACIÓ DE LAVABOS DE 

LA LLAR PARROQUIAL 2.210,67 euros 
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Sense perjudici del contingut general que corresponga en cada cas del PEF, segons el que 

preveu la LOEPSF 2/2012 i la Llei de Racionalització i Sostenibilitat Financera, en el que es 

refereix al Pla d'Inversions Financerament Sostenibles 2015 de la Diputació Provincial de 

València i tenint en compte que aquest Ajuntament no compleix tots els requisits establits en 

la D.A. 6a de la LOEPSF en relació amb la D.A. 16a del TRLRHL, haurà d'aprovar-se 

convenientment pel Ple de l'Ajuntament, amb el contingut i requisits que figuren en les bases 

de la convocatòria d'ajudes econòmiques amb destinació a la realització d'inversions 

financerament sostenibles 2015, aprovades per la Diputació de València i publicades en el 

BOP de València núm. 174 de data 9 de setembre de 2015. 

 

Considerant que aquest Ajuntament ja va aprovar el corresponent Pla Econòmic Financer, 

per acord plenari de data 22 de juliol de 2015. 

 

Per tot allò que s'ha exposat, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

PRIMER: Aprovar, com a complement al Pla Econòmic financer aprovat per aquest 

Ajuntament en data 22 de juliol de 2015, el següent Pla economicofinancer: 

 

1. INVERSIÓ SENSE DESPESES DE MANTENIMENT. Les inversions financerament 

sostenibles acollides a la convocatòria de concessió d'ajudes econòmiques per a la realització 

d'Inversions Financerament Sostenibles de la Diputació de València, consistents en les 

quatre actuacions indicades anteriorment no comporten despeses de manteniment, sense 

perjudici de les possibles despeses de conservació i reparació al llarg de la vida útil de 

l'immoble. La justificació tècnica de la inexistència de despeses de manteniment es recolza 

que les actuacions consisteixen en adequacions d'adequació sobre immobles ja existents, 

sense increment de l'edificació o serveis a prestar, per la qual cosa les possibles despeses de 

conservació i reparació al llarg de la vida útil de l'immoble, seran els mateixos o menors, que 

si no es realitzaren les actuacions. 

  

2). ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA. Per les raons indicades, la inversió permetrà 

durant la seua execució, manteniment i liquidació, complir amb els objectius d'estabilitat 

pressupostaria i deute públic per part d'aquest Ajuntament. A aquest efectes, com ja s'ha 

exposat, no existiran despeses de manteniment, sense que tampoc es prevegen  ingressos o 

reducció de despeses que genere la inversió durant la seua vida útil que és de 25 anys, per a 

l'Adequació de lavabos de la Llar Parroquial i Honoraris de projecte i direcció d'obra 

Adequació de lavabos de la Llar Parroquial i de 10 anys per a l'Adequació d'instal·lacions del 

Centre Cívic i els Honoraris de projecte i direcció d'obra Adequació d'instal·lacions del 

Centre Cívic 

 

La  inversió finançada per la Diputació Provincial, que ascendeix a 125.831,16 euros, 

corresponent al 100 % de l'import de les actuacions,  té caràcter finalista, per la qual cosa en 

ser una administració pública la que sufraga la despesa, està exclosa del  càlcul de la despesa 

computable de la Regla de Despesa d'aquest Ajuntament pel que no afecta el mateix i a més 

la despesa com el finançament estan equilibrats als efectes d'estabilitat pressupostària ja que, 

encara que tant la despesa com l'ingrés té naturalesa financera, la subvenció és una 
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Transferència de capital del capítol 7è de l'Estat d'Ingressos i la despesa s'imputa al capítol 

6è de l'Estat de Despeses del Pressupost. 

 

Respecte a la generació d'ingressos o a la reducció de despeses amb la inversió sostenible, es 

fa constar que les actuacions no generaran ingressos ni suposaran cap increment de despesa 

 

SEGON: Notificar aquest acord a la Diputació de València, als efectes oportuns. 

 

8. MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL GENERAL DE GESTIÓ, 

RECAPTACIÓ I INSPECCIÓ DELS TRIBUTS LOCALS 

 

El Sr. Raga explica la urgència de la inclusió d'aquest punt en l'ordre del dia, dient que, 

a l'hora d'aplicar la bonificació per domiciliació dels impostos, s'ha evidenciat la 

necessitat unificar els criteris d'aplicació d’aquesta bonificació en tots els impostos 

municipals, regulant-ho en l'Ordenança General de Recaptació. 

 

A més, perquè aquesta modificació entre en vigor i es puga aplicar l'any 2016, era 

necessari que s'incloguera per urgència en aquest ple. 

 

Tot seguit es procedix a la votació de la urgència del tema, que és aprovada per 

unanimitat dels/les regidors/es. 

 

A continuació es passa a tractar el fons de l'assumpte, expressant la Sra. Antolí la seua 

conformitat amb la proposta. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 
MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL GENERAL DE GESTIÓ, RECAPTACIÓ I 

INSPECCIÓ DELS TRIBUTS LOCALS 

 

Havent-se establit en diferents Ordenances fiscals reguladores d'impostos i taxes municipals, 

que  la bonificació del 5% per domiciliació bancària, queda condicionada a estar al corrent 

en el pagament de tots els tributs municipals. 

 

Considerant que en l'article 8 de l'Ordenança de Recaptació es regula la bonificació per 

domiciliació per a tots els tributs, és necessària la modificació de la mateixa als efectes 

d'adequar-la a les modificacions de les Ordenances fiscals esmentades. 

 

Per tot allò que s'ha exposat, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

a) Modificar l'article 8 de l'Ordenança fiscal general de gestió, recaptació i inspecció dels 

tributs locals, quedant redactat com segueix: 
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"ARTICLE 8. Bonificacions i Exempcions 
 

No podran reconèixer-se altres beneficis fiscals en els Tributs locals que els expressament 

previstos en les Normes amb rang de Llei o els derivats de l'aplicació dels Tractats 

Internacionals. 

 

No obstant això, també podran reconèixer-se els beneficis fiscals que les Entitats Locals 

establisquen en les seues Ordenances fiscals en els supòsits expressament previstos per la 

Llei. Sense perjudici d'això s'estableix una bonificació del 5% de la quota a favor dels 

subjectes passius que domicilien els seus deutes de venciment periòdic en una entitat 

financera, anticipen pagaments o realitzen actuacions que impliquen col·laboració en la 

recaptació d'ingressos, tal com acollir-se al Pla de pagaments mensual, establit en l'article 16 

d’aquesta ordenança. 

 

Les lleis per les quals s'establisquen beneficis fiscals en matèria de Tributs locals 

determinaran les fórmules de compensació que procedisquen; aquestes fórmules tindran en 

compte les possibilitats de creixement futur dels recursos de les Entitats Locals procedents 

dels Tributs respecte dels quals s'establisquen els esmentats beneficis fiscals. 

 

El resultat d'aplicar les bonificacions fiscals a la Base Imposable, determinarà la Base 

Liquidable. 

 

La bonificació del 5%  abans descrita, queda condicionada a estar al corrent en el pagament 

de tots els tributs municipals, sense que en cap cas l’import de la bonificació per cada tribut 

puga superar els 50 euros.” 

 
b) Que se seguisquen els tràmits corresponents fins a la seua aprovació definitiva.» 

 

9. MOCIÓ COMPROMÍS EN DEFENSA DEL BARRANC DEL 

CARRAIXET 

 

 

Pren la paraula la Sra. Amigó i explica que, encara que la moció l'ha presentatda 

Compromís, el PSOE s'ha adherit a la mateixa, per la qual cosa es presenta 

conjuntament. 

 

Diu que aquest és un poble riberenc al barranc i que forma part de la història d'aquest 

poble. Que tots els pobles riberencs han de potenciar la seua atenció i el seu ús per a 

passejar, per a anar amb bicicleta…A més, en aquests moments,  administracions com la 

Diputació de València o la Generalitat Valenciana estan per la labor de fomentar-ho. 
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Tot seguit llig la proposta d'acord. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. alcalde i diu que aquesta moció 

està relacionada amb el punt 16 de l'ordre del dia. Explica que els representants de tots 

els ajuntaments riberencs, des de la part alta fins a la desembocadura del barranc, es van 

reunir i van aprovar una moció conjunta per a exigir a l'administració competent la 

neteja del barranc que és un potencial natural. 

 

Intervé el Sr. Traver per a mostrar la seua conformitat amb la proposta. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 
El Barranc de Carraixet és un enclavament molt important pel que fa al patrimoni natural i 

hidràulic. És un patrimoni natural molt important perquè és una zona humida que compta 

amb poblacions de peixos, rèptils i amfibis autòctons i protegits. El llit dóna manteniment i 

és lloc de nidificació d'aus de marjal així com d'aus migratòries, totes també protegides. 

També és lloc de refugi i alimentació de mamífers com les rates penades, totes aquestes 

espècies són fidels aliats dels cultius sostenibles en consumir grans quantitats d'insectes. 

 

Al seu voltant tenim alqueries històriques que juntament amb els horts tenen un enorme 

valor paisatgístic. És un espai utilitzat per veïns i visitants per a fer senderisme, per a córrer a 

peu o amb bicicleta encara que en alguns punts és perillós al travessar carreteres i vies de 

tren. 

 

Per totes aquestes característiques tenim un espai natural amb un gran potencial turístic si se 

senyalitzés correctament. L' adequació dels marges del Barranc de Carraixet com a via verda 

eliminaria els punts negres per la seua perillositat, faria els passejos més agradables amb la 

dotació de zones de descans i ombra, permetria també la connexió dels diferents municipis 

amb un corredor verd de les comarques de l'Horta Nord, el Camp de Túria i la ciutat de 

València, i amb la platja mitjançant bicicleta o a peu. 

 

El Parc Natural Municipal del Barranc del Carraixet de Bonrepòs i Mirambell també hauria 

de facilitar una connexió segura amb la via xurra a l'altura d'Almàssera. Un altre aspecte 

important a tenir en compte seria el facilitar l'accés i trànsit a persones amb mobilitat 

reduïda. I és per això que el  ple d’aquest Ajuntament adopta els següents,  

 

ACORDS: 

 
PRIMER – Sol·licitar a la Conselleria d' Agricultura, Medi Ambient, Canvi Climàtic i 

Desenvolupament Rural l'inici del procediment per a la declaració de Paratge Natural 

Municipal del barranc del Carraixet al terme de Bonrepòs i Mirambell, així com la seua àrea 

d’influència, vials i marges de domini públic o de Confederació Hidrogràfica. 
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SEGON - Exigir a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer la retirada dels abocadors 

incontrolats i de fer i mantindre en el temps una neteja d'abocaments del barranc que respecte 

la vegetació autòctona i que es faça en època que no perjudique els períodes reproductors de 

les espècies. 

 

TERCER - Exigir el manteniment dels camins i de les carreteres que voregen el barranc.  

 

QUART -Treballar per incloure el Barranc del Carraixet dins dels circuits turístics aprofitant 

la declaració de Paratge Natural Municipal. 

 

CINQUÉ - Promoure des de l'Ajuntament accions de conscienciació i de promoció per tal de 

donar a conèixer aquest espai a la població. 

 

SISE - Reivindicar davant de les institucions supramunicipals l'adequació del Barranc del 

Carraixet com a via verda. 

 

10. MOCIÓ COMPROMÍS PER A L'ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA 

CONTRA LES DONES 

 

Explica la proposta la Sra. Bolaños. Diu que últimament hi ha nombrosos casos de 

dones mortes per violència de gènere i a continuació llig la proposta. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, el Sr. Traver es mostra totalment d'acord amb la 

proposta, així com el Sr. alcalde, afegint que és una moció molt ben presentada. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

El 25 de novembre va ser declarat Dia Internacional de l'Eliminació de la Violència 

contra les Dones per l'Assemblea General de Nacions Unides el 17 de desembre de 

1999 i ha de sevir per visibilitzar aquesta forma específica de ·violència, així com per a 

actuar amb la finalitat d'aconseguir la seua desaparició. 

 

La violència de gènere és fruit de les desigualtats socials que fan a les dones 

vulnerables. Malgrat les reiterades declaracions en contra d'aquesta violència, els 

assassinats que se'n deriven no disminueixen, així com tampoc les xifres de les 

agressions que tenen consideració de delicte penal. És necessari que les institucions 

públiques manifesten el seu rebuig a la violència cap a les dones i que les seues 

declaracions es facen realitat cada dia amb la coherència de les accions. 

 

Segons l'Agencia de Drets Fonamentals de la Unió Europea, a l'Estat Espanyol més 

d'una de cada cinc dones majors de 15 anys (22%) ha patit violència física o sexual per 



24 

 

part de la seua parella i menys d'una cinquena part ho ha denunciat. Any rere any les 

xifres es repeteixen i la violència masclista és la primera causa de mort prematura entre 

les dones, el masclisme mata i ha de ser una qüestió política de primer ordre. 

 

L'Observatori de Violència de gènere del Consell General del Poder Judicial ha fet una 

seriosa advertència: els ajuntaments són responsables que moltes dones retiren la 

denúncia, ja que es troben en una situació de desprotecció que l'actuació municipal 

podria compensar. La manca d'una implicació responsable deis ajuntaments en les 

polítiques d'igualtat posa en situació de risc moltes dones. És per això que malgrat les 

declaracions de rebuig, aquesta violència també és exercida des de les mateixes 

institucions quan abandonen el deure a garantir el dret a una vida digna de tota la 

ciutadania, de totes les ciutadanes. 

 

És molt reocupant el grau de presencia de la violencia contra les dones entre joves i 

adolescents, que mantenen perfils de submissió i cels, i ens indica que no estem anant 

per on cal en educació i prevenció. Cal denunciar la LOMQE (Llei Orgànica de Millora 

de la Qualitat de l'Ensenyament) que elimina els valors coeducadors. 

 

És per tot això que aquest Ajuntameint adopta els següents acords: 

 

1.- Fer arribar a les diverses administracions de la Generalitat i de I'Estat la nostra 

preocupació per l'abandonament d'actuacions públiques per protegir les víctimes de la 

violència de gènere i demanar que consideren la violència de gènere un tema d'Estat, 

d'entre els problemes més greus i urgents a resoldre. Que assignen els recursos 

pressupostaris adients perquè la lluita siga efectiva i que aquests no poden ser 

disminuïts per cap motiu, ja que amb la situació de crisi que pateix la nostra societat es 

fan més necessaris encara. 

 

2.- Exigir els Governs que apliquen i desenvolupen la Llei Integral de Mesures de 

Protecció Contra la Violència de Gènere (BOE 1/2004) i la Llei Integral contra la 

violència sobre la Dona (DGV 7/2012), que siguen dotades convenientment així com 

avaluades, que es publiquen dades, les actuacions i les conclusions. 

 

3.- Reivindicar les competències municipals en matèria d'igualtat, prevenció i ajuda 

contra la violència de gènere i oposar-se a la pretensió del Govern de l'Estat de buidar 

d'atribucions els ajuntaments, a més d'exigir-ne els recursos necessaris. 

 

4.- Dissenyar estratègies d'actuació i elaborar els pressupostos municipals amb 

perspectiva de gènere, i això pel que fa a la violència contra les dones vol dir, 
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a.- Conèixer la realitat local respecte dels maltractaments, per detectar on cal actuar 

i on cal previndre. 

 

b.- Elaborar un pla de formació del funcionariat, treballadors i treballadores 

municipals per tal que siguen sensibles i tinguen estratègies per treballar les 

polítiques de gènere i contra la violència. 

 

c.- Introduir entre les prioritats municipals la protecció i assistència a les dones que 

pateixen violència de gènere. 

 

d.- Desenvolupar estratègies de prevenció i accions contra la violència de gènere els 

àmbits educatiu, cultural, festiu, laboral, d'incentivació de l'associacionisme de les 

dones, sanitari, d’assistència social, dins les competències municipals i tenir-ho 

com a criteri transversal en qualsevol activitat municipal. 

 

e.- Dotar tot açò en les partides corresponents del nostre pressupost municipal. 

5.- Dissenyar d'un pla d'acció específic per a la prevenció i eradicació de la violència de 

gènere en la adolescència, amb els valors de la coeducació, la cooperació i el respecte a 

la diversitat afectiu-sexual, i que ha de constar d'objectius, accions i calendari, amb la 

voluntat d'involucrar i dinamitzar amplis sectors socials i ha de ser convenientment 

dotat als pressupostos municipals. 

 

11. MOCIÓ COMPROMÍS SOBRE EL SISTEMA DE FINANÇAMENT 

AUTONÒMIC 

 

Explica la moció la Sra. Antolí, que diu que el sistema de finançament de l'Estat 

Espanyol és injust amb els valencians. Que la nostra comunitat està per davall de la 

mitjana de riquesa i, no obstant això, aportem diners; que hi ha altres comunitats que 

estan per damunt de la mitjana i encara reben diners. 

 

Afig que si fem el càlcul durant el període del 2002 al 2013, hauríem d'haver rebut 

12.433 milions d'euros addicionals, que podrien haver-se dedicat a sanitat, educació… 

Que, a més, no es compensa amb inversions que l'Estat ha d'establir en percentatge de 

població. 

 

Explica que Compromís està presentant aquesta moció als ajuntaments per impulsar un 

canvi en el sistema i, tot seguit, llig la moció. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, el Sr. Traver anuncia el seu vot favorable a la 

proposta, així com el Sr. alcalde. 
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Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 
Els valencians i valencianes hem sigut exemple de solidaritat amb la resta de pobles i lleials 

amb la idea de progrés compartit. En les nostres etapes de prosperitat econòmica hem sigut 

motor de creixement i desenvolupament per a la resta de Comunitats Autònomes. 

 

Les divises aportades pels nostres exportadors de productes agraris i industrials i per les 

nostres empreses turístiques han ajudat a l'economia espanyola en moments difícils. 

 

Ara, encara que seguim sent igual de lleials i solidaris, la prosperitat valenciana no existeix. 

L'estereotip de riquesa s'ha esquerdat. Ens hem empobrit però continuem pagant com a rics. 

  

Altres territoris de l'Estat disposen ara de millors salaris i pensions, de millors serveis 

públics, de millors i gratuïtes infraestructures, de majors recursos per a donar suport el 

desenvolupament de pimes i autònoms, per a preservar el medi ambient i oferir una major 

qualitat de vida als seus ciutadans. 

 

Com demostren les xifres del propi Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, fins i 

tot sent més pobres continuem aportant una contribució de diners a l'administració de l'Estat 

que es troba per damunt de la qual ens correspon pel nostre nivell de renda. 

 

De fet, som l'únic territori amb una renda per habitant inferior a la mitjana que rep dels 

poders públics menys del que aporta, la qual cosa suposa una fallida dels principis d'equitat i 

solidaritat. 

 

Si la Comunitat Valenciana haguera rebut un finançament per habitant equivalent a la 

mitjana d'Espanya al llarg del període 2002-2013, la nostra Administració autonòmica hauria 

ingressat 12.433 milions d'euros addicionals. 

 

Estos recursos equivalen a més del 50% del creixement del deute públic autonòmic al llarg 

del període. Altres comunitats, incloses algunes amb una renda per càpita superior a la 

mitjana, han obtingut recursos per habitant per damunt de la mitjana. 

 

Amb un finançament com el d'estes comunitats, comptaríem amb un deute públic autonòmic 

molt inferior a l'actual, havent invertit més en serveis públics fonamentals. 

 

El sistema de finançament autonòmic és el principal, però no l'únic motiu, pel qual la 

Comunitat Valenciana és l'únic territori amb renda per càpita inferior a la mitjana que 

registra un saldo fiscal negatiu. Es a dir, que aporta al funcionament de les Administracions 

Públiques més recursos dels quals rep a través de les polítiques de despesa. 

 

Les inversions de l'Estat són un altre dels factors fonamentals. Tot i aglutinar quasi el 11 % 

de la població espanyola, els valencians i valencianes mai hem rebut més del 10% de les 

inversions de l'Estat. De fet, el més freqüent ha sigut que situaren entre el 6 i el 7 per cent. 
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Els valencians i les valencianes portem massa temps maltractats. No hi ha cap explicació 

raonable, més que la prolongació de velles inèrcies històriques, a les quals s'ha sumat una 

falta de pressió reivindicativa per la nostra banda. 

 

Sense oblidar les nostres pròpies responsabilitats i disposats a posar el millor de nosaltres 

mateixos en l'obstinació d'espentar amb energia i constància la Comunitat Valenciana, ens 

considerem amb una immensa força moral per a exigir al Govern d'Espanya un tracte just. 

 

Afortunadament, ara tot pot canviar, perquè existeix una total coincidència entre totes les 

forces polítiques i socials per a acabar amb esta situació. 

 

Per açò, enfront del victimisme insubstancial i l'autosatisfacció irresponsable, ara cal dir: 

PROU. Cal posar fi a la indiferència amb que ens ha tractat, des de fa anys, el govern central. 

 

Exigim, com a valencians i valencianes, no ser tractats com a ciutadans de segona. Exigim 

un finançament que permeta que els nostres malalts, escolars, universitaris, dependents, 

aturats i xicotets i mitjans empresaris, siguen considerats igual que els de la resta de 

territoris. 

 

Ambicionem una Comunitat Valenciana forta i potent en una Espanya plural que atenga a les 

singularitats de cada territori i garantisca la igualtat entre els seus ciutadans. 

 

Per tot açò, aquest Ajuntament adopta el següent acord: 

 

1r. El Ple de l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell exigeix al Govern Central: 

 

1.1. Una reforma immediata del sistema de finançament autonòmic amb efectes a 1 de gener 

de 2014 que possibilite als valencians i valencianes disposar d'uns serveis públics 

fonamentals (sanitat, educació i protecció social) de qualitat, i permeta de igual manera, 

l'exercici de les competències pròpies (ocupació, habitatge, medi ambient, 

infraestructures, cultura, promoció econòmica) assolint almenys la mitjana de 

finançament per habitant del conjunt de comunitats autònomes. 

 

1.2. El reconeixement dels dèficit de finançament acumulats des que es van dur a terme les 

transferències de competències a la Comunitat Valenciana xifrada en almenys 12.433 

milions d'euros des de 2002 a 2013, així com la definició i l'establiment d'un mecanisme 

de compensació d'estos dèficits. 

 

1.3. L'execució per part de l'Estat d'unes inversions en infraestructures equiparables, com a 

mínim, al pes poblacional de la Comunitat Valenciana compensant en tot cas la 

insuficiència inversora dels últims anys. 

 

2.- Traslladar aquest acord al Govern Central, al Parlament de l'Estat, a les Corts Valencianes 

i a tots els grups parlamentaris amb representació en aquestes dues Càmeres legislatives. 
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12. MOCIÓ PP SOBRE RENÚNCIA ASSIGNACIÓ CÀRRECS ELECTES 

MES DESEMBRE 

 

Llig la moció el Sr. Traver que copiada diu: 
 

Donats els temps difícils que viu la societat actual i en concret alguns veïns, veïnes i fins i tot 

algunes famílies del nostre municipi. I tenint constància que últimament el temps de reacció 

del nostre Ajuntament davant aquests casos s'ha vist ralentitzat enormement, a més d'haver-

se reduït diversos serveis afegits que es prestaven fins fa tan sols uns mesos, com és el cas de 

Servei d'Ajuda a Domicili. 

 

Elevem al ple l'adopció dels ACORDS següents : 

 

L. - Considerem que igual que els membres del Partit Popular (mitjançant registre d’ 

entrada en aquest Ajuntament) han donat la seua retribució ÍNTEGRA del mes de desembre 

de l'any 2015, la resta de membres de la corporació, facen el mateix i DONEN la seua 

retribució econòmica corresponent al mes de desembre del 2015, per a la creació d'un lloc de 

treball d'Ajuda Domiciliària. 

 

En l'exercici de l'activitat política, donar exemple és una de les millors maneres de contribuir 

i ajudar els nostres veïns i com a exemple d'això creiem que la millor manera de demostrar-

ho és aprovant la següent moció per UNANIMITAT. 

 

Independentment que aquesta moció siga aprovada o rebutjada per vostès, i per a mostrar la 

nostra solidaritat amb els nostres veïns necessitats, els regidors del Partit Popular donaran la 

seua retribució integra del mes de desembre del 2015 en forma d'aportació als nostres veïns. 

 

 

Oberta deliberació respecte d'això, intervé la Sra. Antolí i diu que creu que el que cal 

reivindicar és la justícia social i no la caritat; que totes les persones tinguen cobertes les 

seues necessitats bàsiques. Que no comprenen com el PP en els anys més durs de la crisi 

no hagen destinat ni un euro del seu salari a aquest fi. 

 

Consideren que açò és utilitzar les persones que pateixen per a fer partidisme. Que ja hi 

ha partides destinades per a emergència social i encara queden diners. 

 

Intervé el Sr. alcalde que considera la moció partidista i populista. Diu que si creuen que 

és necessari, s'han de remetre a informes tècnics on es reflectisca la necessitat l'ajuda a 

domicili i, si hi haguera necessitat, augmentar la partida d'ajuda econòmica ja que 

encara hi ha diners. 

 

Intervé la Sra. Bolaños i diu que la treballadora social ha informat que ha parlat amb la 

persona que realitza l'ajuda a domicili, que fa 27 hores i en té prou, no li falta temps per 
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a atendre a ningú. Que el PP el que està fent és populisme i que no és la via adequada, 

perquè s'està utilitzant persones en situació de dependència. A continuació llig un 

informe de la treballadora social que especifica que actualment el Servei de Suport 

Domiciliari (SAD) està cobert correctament i no existeixen més necessitats. 

 

Intervé el Sr. Traver i diu que no sap si no tenen memòria, que si no és veritat que 

l'equip de govern va donar la seua part d'indemnització de paga extra de desembre del 

2012, que la que no va donar la seua part va ser la regidora de Compromís. Que el PP 

ho va deixar al poble i el PSOE ho va donar a Serveis Socials de l'Horta Nord. 

 

Que la treballadora social ara diu que no cal, però que fa uns mesos hi havia dues 

persones en el servei i les dues tenien treball. Els aconsella que isquen al carrer i vegen 

les necessitats que existeixen. Es reafirma que el PP donarà la seua assignació per 

reforçar el servei del SAD. 

 

Intervé la Sra. Trives i diu que l'alegra que la tècnica li haja realitzat un informe 

favorable, però que cal informar les persones que el servei està per a ajudar-los a 

realitzar tasques que els usuaris no poden fer. Que el SAD està per a moltes coses, no 

només per a la neteja dels dependents (anar a la compra…) però que la regidora ha de 

vetlar pel benestar del poble. Que la treballadora social ha de supervisar les famílies que 

reben les ajudes. 

 

El Sr. alcalde, dirigint-se al Sr. Traver, li diu que aclarisca què volia dir quan ha dit que 

algú s'amagava, a la qual cosa aquest li respon que el que volia dir és que si la 

treballadora social ha fet un informe que diu que amb una persona en el SAD és 

suficient, sent que en l'anterior legislatura hi havia dues persones i encara tenien molt de 

treball, és que abans s'amagava? És a dir, que creu que són necessàries dues persones 

per a cobrir el servei. 

 

Li respon el Sr. alcalde que cal atenir-se al que diuen els informes tècnics que són els 

que saben el que fa falta. Li pregunta el Sr. Traver si llavors els 1.250€ de la 

indemnització que deixarà de percebre el PP no serviran per a contractar cap persona 

per al SAD, a la qual cosa contesta la Sra. Bolaños i li aclareix que en aquests moments 

no cal destinar més fons al servei i que els deixen desenvolupar la seua gestió de la 

forma que estimen més convenient. 

 

El Sr. Traver desitja puntualitzar que la moció és perquè la resta de regidors de 

l'ajuntament s'adherisquen. Que el PP va presentar un escrit per registre d'entrada que 

deia que si no es destina a crear aqueix lloc de treball, que es torne perquè ells ho 

dediquen a un fi social que creguen convenient. 
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Intervé la Sra. Antolí i diu que vol puntualitzar que quan el Sr. Traver ha fet esment 

anteriorment que l'any 2012 es va donar la part de la paga extra, va ser perquè als 

funcionaris els van robar la paga extra. D'això no és del que s'està parlant ara. Si els 

tècnics creuen que és necessari més servei, es defensarà i se solucionarà. Demana que el 

secretari explique com es pot gestionar el que està demanant el PP, perquè ella ho veu 

molt complicat, a la qual cosa jo, el secretari, responc que si l'ajuntament no considera 

necessària una altra plaça de SAD, no pertoca la renúncia o donació de l'assignació i 

que després, posteriorment, cada regidor, amb aqueixa assignació pot fer el que crega 

oportú.  

 

El Sr. Traver li respon que ells, amb la seua assignació, poden fer el que vullguen. 

 

Tot seguit, el Sr. Raga diu: 

 
Bé, jo com a portaveu de l’oposició en la legislatura anterior i com a portaveu del Partit 

Socialista varem presentar algunes iniciatives semblants, encara que en el fons no es 

pareixen tant, o més bé no es pareixen en res, donat les circumstàncies de cada situació... 

explicaré la nostra postura... 

 

Abans de res, sí que veig que pareix que no se tinga vergonya i per alguns, açò els pareix un 

joc... per a nosaltres mai ho ha sigut, ni ho serà... i en esta cronologia ho explicaré... 

 

En primer lloc, retornem al 2011... on des del Partit Socialista férem molta pressió davant la 

desmesurada pujada del sou de l’Alcalde quant volia aprovar el pressupost municipal de 

2012... on Fernando Traver es volgué posar un sou de 39.000 € més el sou de 10.000 € de la 

tinent d’Alcalde, en el moment més dur de la crisi i després d’haver dit que ni ell ni ningú de 

la seua llista cobraria un sou....  

 

Tal va ser la pressió arreplegant firmes y al·legacions al pressupost, que només es posa 

30.000 € de sou... 

 

Al 2012, el Partit Socialista intentà en varies ocasions que es compensés la pujada del 10% 

de l’IBI y de la pujada del 215% de la TAMER, minorant la pressió impositiva, donada la 

situació que travessaven molts dels nostres veïns... no ho aconseguirem, la majoria absoluta 

del PP ho va impedir... 

 

Al juliol de 2012, davant l’eliminació de la paga extra de desembre dels funcionaris que va 

fer el PP... no podíem quedar-nos quiets i férem una moció verbal, demanat que en solidaritat 

amb ells que no rebérem cap retribució els 11 membres electes... es vota la urgència donat 

que estava fora de l’odre del dia i el PP no volgué que es debatera.. 

 

Al setembre de 2012, es torna a dur al ple... deia així la moció assumint l’esperit de la 

decisió presa pel PP, que nosaltres no compartíem, deia així: 
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Les mesures recollides en aquest títol suposen un sacrifici d'especial intensitat per a tots 

aquells que perceben retribucions amb càrrec a recursos públics. Raons de Justícia 

justifiquen que aquestes mesures s'estenguen a tots els servidors públics amb 

independència de la naturalesa de l'entitat de què depenen i del seu estatut. La 

universalitat que fonamenta aquesta reforma evita la discriminació entre grups i sectors.” 

I més endavant afig: “Per això, basant-se en el principi de necessària solidaritat que ha 

d'imperar en aquests moments en tots els àmbits socials i polítics i a fi de compartir 

l'esforç que suposen les mesures que s'estableixen en aquest Reial Decret Llei respecte al 

col·lectiu d'empleats públics de totes les Administracions en el seu sentit més ampli, és 

voluntat del legislador que s'impulsen tots els mecanismes legals existents per a permetre 

l'extensió de les esmentades mesures tant a diputats i senadors, com al personal d'altres 

òrgans constitucionals, aplicant, si és el cas, i quan siga necessari, la normativa 

reguladora dels mateixos en matèria de retribucions. 

 

Per tant, era una petició de solidaritat amb els funcionaris... es votà en contra. 

 

En eixe mateix ple del 26 setembre de 2012, el Partit Socialista duia una moció que ens 

havien fet arribar uns veïns del poble, usuaris de les instal·lacions que gestiona el Consorci 

Comarcal de Serveis Socials de l’Horta Nord, i a la que es sumaven tots els grups 

municipals, després de votar la urgència, que deia: 

 

«El Consorci Comarcal de Serveis Socials de l´Horta Nord travessa, en aquests moments, una 

situació d'emergència econòmica que posa en dubte la continuïtat dels serveis que presta a 

centenars d'usuaris i famílies. 

 

Com a cofundadors i impulsors del projecte, estem molt preocupats, i desitgem fer constar el nostre 

compromís i voluntat de fer front a les nostres responsabilitats davant del consorci. Volem fer-ho 

així a fi de mantindre el servei prestat als sectors més dèbils de la societat i que necessiten l'especial 

atenció i ajuda per part de les Administracions Públiques. 

 

D'altra banda, la Generalitat Valenciana, que aporta el 80% de la subvenció al Consorci Comarcal 

de Serveis Socials, s'està demorant en els pagaments, la qual cosa acreix la situació de precarietat 

econòmica actual. 

 

El deute actual és de 757.239,60 euros, i segons els expedients, correspon a:  

 

- Expt. 6TVC400128/2012 del Centre d'Atenció Primerenca de Massamagrell: 151.277,40€. 

- Expt. 6TVC400129/2012 del Centre de Dia Reina Sofía de Massamagrell: 99.982,20€. 

- Expt. 6TVC400130/2012 del Centre Ocupacional Reina Sofía de Massamagrell: 112.471,20€. 

- Expt. 6TVC400131/2012 del Centre d'Atenció Primerenca d'Alboraia: 169.984,20 €. 

- Expt. 6TVC400132/2012 del Centre Ocupacional Pas a Pas d'Alboraia: 223.524,60€. 
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a) Ratificar la necessitat prioritària de mantindre els serveis prestats pel Consorci Comarcal de 

Serveis Socials cap al col·lectiu de persones amb discapacitat de la nostra comarca. 

b) Instar a la Generalitat València que es pose al dia amb els pagaments necessaris al Consorci 

Comarcal de Serveis Socials de l´Horta Nord, i amb altres entitats i centres d'atenció a persones 

discapacitades a fi de garantir la continuïtat del servei. 

c) Mantindre el compromís de l'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell de prioritzar el pagament 

al Consorci Comarcal de Serveis Socials de l´Horta Nord. 

d) Comunicar aquest acord plenari al Consorci Comarcal de Serveis Socials de l´Horta Nord, als 

representants en la Mesa de la Discapacitat, a les Conselleries d'Hisenda i Benestar Social i als 

Grups polítics en la Diputació de València i en els Corts Valencianes.» 

També hem sabut que el representant del Partit Popular de Massamagrell envia una instancia 

que es registra el 24 de setembre demanant el mateix... davant la imperiosa necessitat de no 

poder pagar ni les nòmines dels treballadors... 

 

L’1 d’octubre de 2012... els quatre regidors del PSPV-PSOE de l’Ajuntament de Bonrepòs i 

Mirambell realitzaven mitjançant una instància la renúncia a cobrar les percepcions de 

desembre, tal com havíem manifestat, i donar-les al Consorci de Serveis Socials de l’Horta 

Nord, com a solidaritat amb el funcionaris per haver-los llevat la paga extra i davant la 

situació, que el govern de la Generalitat estava fent passar al consorci amb els impagaments, 

que impedia pagar fins i tot les nòmines, decidirem que eixes percepcions anaren allí... 

davant esta gran emergència... 

 

Per a poder dur a terme esta sol·licitud haguérem de presentar una moció en la que 

exposàvem la modificació de crèdits necessària per a dur-la endavant... 

 

Després hem al·legat als pressupostos de 2014 y 2015 per a realitzar una baixada del 10% de 

les percepcions de tots els càrrecs electes i amb eixos 8.500 € que s’estalviaven, crear una 

partida per a ajudes d’emergència... aleshores l’alcalde passava a cobrar 27.000 euros, 

Tercera Tinent d’Alcalde  9.000 euros en lloc de 10.000, regidors con delegació passaren a 

cobrar 4.500 euros en lloc de 5.000 €… el PP ho votà en contra. 

 

Ara bé, a dia de hui, si es fixeu, totes les reivindicacions d’aquests anys enrere les estem fet 

realitat... 

 

- El sou de l’Alcalde s’ha reduït un 20%... de 30.000 € a 24.000 €, 6.000 € més la SS. 

 

- El sou de la Tinent d’Alcalde ha desaparegut... 5.000 € d’estalvi més la SS. 

 

- La pressió impositiva s’ha reduït amb la baixada de l’IBI en un 5%, les llicències d’activitat 

s’han reduït en un 50% i la TAMER donarà bones notícies pròximament... 
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- L’Ajuntament ha assumit la compra dels llibres fent un gran esforç on es buscava donar 

una gran ajuda als pares i de pas crear el banc de llibres... Després s’ha sumat la Generalitat i 

la Diputació. 

 

- El Consorci de Comarcal de Serveis Socials de l´Horta Nord estarà al dia en lo que li deu la 

Generalitat a final any... 

 

- Les ajudes a emergència social al pressupost 2015 estan sent més quantioses que mai, on 

podem vore com a extraordinàries: 

 

 La partida de 10.000 € del pressupost participatiu, on els veïns decidiren que es 

dedicaren a això eixos diners. 

 La modificació de la partida per assumir el total del Programa Provincial 

d’Assistència Nutricional per a Menors Escolaritzats, donat que la subvenció no ho 

cobria tot. On es feu un gran esforç. 

 L’euro solidari, on els 6.100 € arreplegats del copagament de la tomata, paelles i 

calderes es destinen, 3.200 €, a pagar la renda garantida del mes de desembre, donat 

que la subvenció no arriba… 1.400 € on es crea una partida d’ajudes a la pobresa 

energètica… i 709 per ajudar als refugiats Siris i 709 € per ajudar al poble sahrauí 

després de la destrossa feta pel temporal als seus campaments… 

 

............................................................................................................ 

 

També és mala sort que ara que esteu per la labor d’iniciatives con les esmentades 

anteriorment,  ja estiguen totes estes coses fetes i vos isca una mala còpia, donat que no ho 

feu des del cor, ni està feta per una gran necessitat, el que evidència un clar afany d’intentar 

vendre fum i enganyar a la gent, com és habitual en vosaltres i veniu fet des de fa anys... 

 

La vostra iniciativa està feta per a fer algo, intentar donar una imatge que no heu donat estos 

4 anys... en una suposada necessitat que no és realitat a dia de hui... i a més ho sabeu perquè 

ho vareu preguntar... 

 

allò dit abans també és mala sort, o una desgràcia que ara no hi ha demanda a cobrir en 

l’ajuda a domicili, o mala sort com en la moció dels dies festius del col·legi... de veres no vos 

fa vergonya... Fernando et feia d’un altra manera, però els mesos que duguem al govern i 

anem sabent coses que s’han fet... 

 

Els regidors del PP seguiu molt perduts, vostès encara no se n'han adonat que són l'oposició i 

el període de ràbia i de recol·locació està prolongant-se en excés. Açò és preocupant perquè 

l'oposició és important i estem segurs que una vegada li'ls passe la rabieta, reconsideraran les 

seues actituds i començaran a aportar i a col·laborar perquè tots som necessaris per a millorar 

el nostre poble. Els emplacem a vostès a reflexionar. 
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Continua dient que l'equip de govern està molt implicat amb els Serveis Socials i la 

regidora de l'àrea està estudiant la possibilitat que hi haja una assistenta social a 

Vinalesa i una altra a Bonrepòs i Mirambell a temps complet en cada municipi. 

 

El Sr. Traver vol recalcar perquè quede clar que l'ajuntament estima que no hi ha 

necessitat de reforç del SAD, però que està estudiant ampliar les hores de la treballadora 

social. A més, que es podria haver estudiat donar un percentatge. 

 

Finalment intervé la Sra. Amigó per a recalcar que ella no va donar res de la seua 

assignació en 2012 per la raó que considera que cal fer justícia social i que cada un amb 

el seu salari ja ajuda a qui creu que ho necessita. 

 

El Sr. alcalde diu que, per a finalitzar, l'ajuntament està molt compromès amb els 

Serveis Socials i que faran el que faça falta quan els informes dels tècnics així ho 

indiquen. 

 

Passat l'assumpte a votació, per 5 vots favorables dels/les regidors/es del Grup Popular i 

6 vots en contra dels/les regidors/es dels Grups Socialista i Compromís, queda rebutjada 

la proposta. 
 

13. MOCIÓ PP SOBRE AMPLIACIÓ SUBVENCIÓ PERFILS EDUCATIUS 

 

Llig la moció el Sr. Traver, que copiada diu: 
 

Que la Generalitat Valenciana s'ha compromès a abonar la quantitat de 100 € a aquells pares 

que presenten les factures de compra dels llibres escolars del curs 2015-2016 i posteriorment 

abonarà altres 100 € més per alumne a la finalització del curs escolar. 

 

Que en el nostre municipi les esmentades factures de llibres d'alumnes de Primària del CEIP 

Mare de Déu del Pilar estan en propietat del mateix Ajuntament, ja que ha sigut l'actual 

Equip de Govern el que ha procedit a subvencionar la totalitat dels llibres escolars d’aquests 

alumnes. 

  

Atés que la Diputació de València i la Genera1itat Valenciana ha d'abonar el 66 % de 

l'esmentada subvenció d'adquisició de llibres de text  

 

Per tot açò, elevem al ple l'adopció dels següents ACORDS: 

 

1. - Que aquest import passe a formar part directament de la partida municipal pressupostària 

d'Educació per a l'any 2016. 
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2. - Que aquest import siga destinat íntegrament als alumnes empadronats en el nostre 

municipi i que es troben matriculats en qualsevol guarderia, als efectes d'alleujar les 

elevades despeses en l'educació dels seus fills. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula la Sra. Antolí i diu que es reitera en 

el que ja han dit anteriorment sobre Serveis Socials; que els han informat que, si hi ha 

necessitat en guarderies, es podran establir ajudes, però que encara no hi ha cap estudi 

respecte d'això. 

 

Afig que volen establir el compromís perquè en el pressupost de 2016 s'incloga una 

ajuda, però no amb una quantitat fixa, sinó estudiant les necessitats cada família. Que en 

el moment en què estiga l'estudi, s'avaluarà la inclusió d'una partida per a aquest fi en el 

pressupost.  

 

Tot seguit intervé el Sr. Raga i diu que amb les ajudes que s'han plantejat, es comprèn 

més població que en altres llocs; que ningú cobreix l'Educació Infantil com aquest 

Ajuntament. Que han copiat la mesura del programa electoral i ara, com la conselleria 

ha aprovat el programa Xarxa Llibres,  sembla que açò siga una rabiola. 

 

A continuació el Sr. Traver diu que el que li diu el Sr. Raga és que els diners que 

aportarà la Conselleria d'Educació es destinaran a altres coses, per la qual cosa demanen 

que s'utilitze per a educació i en aquest curs escolar. 

 

Passat l'assumpte a votació, per 5 vots favorables dels/les regidors/es del Grup Popular i 

6 vots en contra dels/les regidors/es dels Grups Socialista i Compromís, queda rebutjada 

la proposta. 
 

14. MOCIÓ PP SOBRE CONVOCATÒRIA PLAÇA OFICIAL POLICIA LOCAL 

 

Llig la moció el Sr. Traver, que copiada diu: 
 

La Llei 6/1999, de 19 d'abril de la Generalitat Valenciana, de Policies locals i de Coordinació 

de les Policies locals de la Comunitat Valenciana, En l'article 16 apartat 2-C especifica que: 

 

"Els cossos de policia local de la Comunitat Valenciana estaran estructurats, amb caràcter 

mínim, en les següents escales i categories: 

 

... ///... 

 

c) Bàsica, amb les categories d'oficial, en poblacions de més de 5.000 habitants o poblacions 

amb menys de 5.000 habitants on estiga creat aquest cos en els supòsits que preveu esta llei; 

i agent.” 

 



36 

 

Atés que en el nostre municipi ja hi ha precedent quant a l'existència de la plaça en propietat 

de “Oficial de Policia", i atés que en l'actualitat aquesta plaça NO es troba coberta per cap 

dels agents,  

 

Per tot açò, elevem al ple l'adopció dels ACORDS següents: 

 

1.- La convocatòria en oferta pública de plaça d'Oficial de la Policia Local de Bonrepòs i 

Mirambell. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. alcalde i diu que aquest 

municipi no té estabilitat pressupostària, i que, per això, no es pot traure la plaça. Que la 

llei d'estabilitat pressupostària impedeix que es convoque la plaça. 

 

El Sr. Traver li respon que la portaran l'any que ve de nou al ple, si es compleix 

l'estabilitat pressupostària. 

 

Passat l'assumpte a votació, per 5 vots favorables dels/les regidors/es del Grup Popular i 

6 vots en contra dels/les regidors/es dels Grups Socialista i Compromís, queda rebutjada 

la proposta. 

 

15. MOCIÓ DEL PSOE SOBRE DEROGACIÓ DE LA LLEI DE 

RACIONALITZACIÓ I SOSTENIBILITAT DE L'ADMINISTRACIÓ LOCAL 

 

Llig la moció la Sra. Ramiro. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula la Sra. Antolí, que expressa la seua 

conformitat amb la proposta, ja que en el seu moment van manifestar el seu rebuig de la 

llei per aqueixos motius i des de la Conselleria s'està intentant la seua retirada completa. 

 

Intervé el Sr. Traver i diu que la llei està en vigor i no ha prohibit cap acció. Que no 

tinga competència no significa que no tinga diners per a prestar tots els serveis. Que es 

poden centralitzar competències. 

 

Tot seguit, intervé el Sr. Raga que assenyala que si l'entrada en vigor no s'haguera 

ajornat al 31 de desembre del 2015, els Serveis Socials no es podrien prestar des de 

l'ajuntament. 

 

La Sra. Trives diu que això és manipular, que la llei està aprovada fa anys i que es 

presta el mateix servei. Que no entén res. Que és necessari impulsar una política social 

per a tots. 
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Afig que com ara es veuen amb poder “llenya al mono”. Que estan manipulant i al 

poble es nota la falta de coses. 

 

Intervé el Sr. alcalde i diu que a Bonrepòs i Mirambell les persones no estan 

abandonades perquè ells no estiguen en el poder.  Que aquest Ajuntament està 

compromès amb els Serveis Socials i es fa justícia per a tots, però no a dit. Li respon la 

Sra. Trives que es deixe de demagògia i que es dediquen a treballar. 

 

La Sra. Antolí intervé i diu que la llei fins que no entre en vigor, no és d'aplicació. Li 

pregunta la Sra. Trives que en què ens perjudica la llei, que el servei es presta 

igualment. 

 

La Sra. Antolí li demana que tots es comporten com a persones. Que no es pot dir que 

està en vigor, perquè és mentida; i que als municipis de menys de 20.000 habitants, 

se'ns retiren competències com els Serveis Socials i caldria acudir a la Diputació. Que el 

PP hauria de pensar en els veïns. Li respon la Sra. Trives que al veí li és indiferent que 

la competència siga de l'Ajuntament o de la Diputació, ja que la treballadora social 

continuarà prestant el servei. La Sra. Ramiro li recomana que es llija la llei i que després 

diga si és o no beneficiosa. La Sra. Trives respon que no es va a llevar el servei de la 

treballadora social diga el que diga la llei. Insisteix la Sra. Ramiro que es llija la llei i 

després parlaran. 

 

El Sr. Laguna pregunta per què presenten aquesta moció, si la llei encara no ha entrat en 

vigor, a la qual cosa la Sra. Ramiro li respon que perquè no arribe a entrar en vigor. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots a favor dels/les regidors/es dels Grups 

Socialista i Compromís, i cinc vots en contra dels/es regidors/es del Grup Popular, 

aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de 

l'Administració Local ve a reformar la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 

Bases del Regim Local, posant en escac la base del municipalisme i del model que ha 

garantit la cohesió social del nostre país durant els últims 30 anys. 

 

La reforma plantejada priva a les entitats locals de les competències en matèria de 

prestació dels serveis socials i de promoció i reinserció social, així com en altres 

competències: sanitat, consum, igualtat, polítiques actives d'ocupació, etc. 

La nova Llei consagra una visió exclusivament economicista de les funcions 

mateixes de l'Estat, i especialment de les Entitats Locals, en citar l'estabilitat 

pressupostaria com a principi rector que ha de presidir les actuacions de totes les 
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Administracions públiques en comptes de situar l'atenció els ciutadans/es i la qualitat 

en la prestació de serveis en el centre de la reforma. 

 

Des del principi, el PSOE s'ha oposat frontalment a aquesta reforma perquè ataca i 

danya a l'arrel mateixa del govern municipal, retalla competències als ajuntaments i 

obri el camí a la desaparició o la privatització dels serveis socials que presten els 

ajuntaments. El text és, a més, un atac a la Carta Europea d'Autonomia Local. També 

s'han oposat la resta dels grups de l'oposició i alcaldes de tota Espanya, inclosos 

molts del Partit Popular. 

 

Per açó, els Grups Parlamentaris Socialista, Esquerra Plural, Unió Progrés i 

Democràcia, i Mixt (BNG, CC-NC-PNC i Compromís-Q) van presentar un recurs 

d'inconstitucionalitat contra aquesta Llei. El mateix van fer algunes Comunitats 

Autònomes. Igualment, més de 3.000 ajuntaments de tota Espanya, que representen a 

més de 16 milions de ciutadans i ciutadanes, van plantejar un conflicte davant el 

Tribunal Constitucional en defensa de l'autonomia local constitucionalment 

garantida. Tant els recursos presentats com el conflicte plantejat van ser admesos a 

tràmit pel Tribunal Constitucional i estan pendents de tramitació i sentencia.  

 

Hui de nou, reafirmem el nostre compromís en derogar esta llei quan el PSOE arribe 

al Govern. Un dels principals atacs al municipalisme de la LRSAL és un canvi 

profund en l'organització del sistema públic dels Serveis Socials, que afecta al 

repartiment i la rellevància de l'Administració Local en el conjunt de les actuacions 

de l'Estat, desposseint-la de totes les seues facultats d'acció en aquest àmbit, un deis 

més importants per a construir una comunitat i on és essencial la proximitat i 

proximitat per a la prestació dels serveis. 

 

Per a impedir aquest gran perjudici als valencians i valencianes, el Consell va 

aprovar el passat mes de setembre el Decret Llei 5/2015, de 4 de setembre, ratificat 

per les Corts Valencianes, pel qual s'estableixen mesures urgents derivades de 

l'aplicació d'aquestes disposicions relatives a l'educació, la salut i serveis socials en 

l'àmbit de la Comunitat. 

 

Amb est Decret Llei, s'assegura la continuïtat en la prestació d'aqueixos serveis 

essencials per a la ciutadania pels ajuntaments. Uns serveis dels quals no es pot 

prescindir. I al mateix temps, garanteixen l'estabilitat de milers de llocs de treball. 

En desenvolupament del marc constitucional s'ha anat consolidant l'actual sistema 

públic de Serveis Socials, basat en la cooperació entre administracions i que permet 

l'aplicació del Pla Concertat de Serveis Socials. 
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De no impedir-se, aquesta reforma farà fallida l'estructura ja consolidada i limita 

extraordinàriament les funcions de prestació dels serveis socials i de promoció i 

reinserció social deis consistoris a la mera "avaluació i informació de situacions de 

necessitat social, i l'atenció immediata a persones en situació o risc d'exclusió social", 

desnaturalitzant per complet el sistema actual. 

 

Es duu a terme, a més, en un moment en què les xifres de pobresa a Espanya són 

cada dia més dramàtiques. En l'actualitat, 1 de cada 5 persones viuen en el nostre país 

per sota del llindar de pobresa. 2,8 milions de xiquets, el 33,8 per cent de la població 

menor d'edat, esta n en risc de pobresa. La taxa de cobertura per desocupació ha 

baixat fins a deixar desateses a la meitat de les persones en atur, mentre que tenir un 

treball, ja no garanteix eixir de la pobresa a Espanya. 

 

En un context com l'actual, és necessari potenciar els serveis als quals la ciutadania 

recorre en primer lloc per a obtenir informació i atenció social i laboral, però 

paradoxalment, el Govern del PP, en el seu afany de reduir a mínims la protecció 

social, ha consumat el desmantellament de la Xarxa Pública de Serveis Socials de 

proximitat, amb retallades pressupostaries (64% en el Pla Concertat) que, a més de 

deixar sense protecció a milers de ciutadans en plena crisi, ha suposat la destrucció 

de més de 10.000 llocs de treball del sector públic local. 

 

També es margina als ciutadans que viuen en el mitja rural en eliminar qualsevol 

servei social deis pobles amb menys de 20.000 veïns (fins i tot els serveis socials 

d’assistència immediata deixen de ser de caràcter obligatori en els municipis 

xicotets) en honor d'una pretesa major rendibilitat, i traspassar aquestes competències 

directament a les diputacions provincials. 

 

En definitiva, la LRSAL pretén la privatització dels serveis públics, minvant les 

competències als ajuntaments menors de 20.000 habitants, que, de no impedir-se, 

passaran a ser gestionats per les diputacions provincials, convertint-los així d'ens 

intermedis a intermediaris per a l'adjudicació de suculentes contractes, suposarà per a 

milions de persones perdre l'atenció social que reben dels seus Ajuntaments, per açò, 

d'una forma o una altra, les Comunitats Autònomes estan actuant de diferents 

maneres, amb l'objectiu d'impedir la seua aplicació. També la Junta de Govern de la 

FEMP ha demanat una moratòria de la seua entrada en vigor i la posterior derogació 

de la mateixa. 

Per tot açò aquest Ajuntament Ple adopta els següents ACORDS: 

 

L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta al Govern d'Espanya a: 
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1. Derogar la llei 27/2013, de 27 de desembre de Racionalització i Sostenibilitat de 

l'Administració Local. 

 

16. MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS PER A LA 

DEFENSA DEL BARRANC DEL CARRAIXET DAVANT EL RISC 

D'EMERGÈNCIES 

 

El Sr. alcalde dóna compte de la reunió que es va celebrar entre tots els ajuntaments  

riberencs al barranc, així com de la reunió que aquests van celebrar amb la 

Confederació Hidrogràfica del Xúquer.  

 

Incideix que la confederació ha tardat anys a contestar a alguns ajuntaments que han 

al·legat contra un deute que era competència de conselleria. Explica que s'intenta arribar 

a punts en comú entre les parts. Tot seguit llig la moció. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, els portaveus dels grups Compromís i Popular 

expressen la seua conformitat amb la proposta. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 
Per part del Sr. alcalde-president es dóna compte al Ple de la reunió mantinguda a Olocau el 

passat 28 de setembre de 2015, amb els alcaldes i regidors dels municipis d'Olocau, Bétera, 

Alboraya, Vinalesa, Tavernes Blanques, Náquera, Bonrepòs i Mirambell, Alfara del 

Patriarca, Moncada, Almàssera, Gátova i La Pobla de Vallbona, a fi d'analitzar la greu i 

preocupant problemàtica que afecta els nostres municipis a causa de l'estat d'abandó en què 

es troben els llits del barranc del Carraixet i la seua xarxa d'afluents, en els que fa temps es 

ve reclamant a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer com a organisme competent, la 

realització de les necessàries labors de manteniment i neteja dels llits, sense que s'hagen 

realitzat aquestes, a pesar del perill que aquesta situació comporta davant possibles 

situacions d'emergència per risc d'inundacions així com per augment del risc d'incendis 

forestals. 

 

Com a conclusió de la reunió mantinguda es va subscriure per unanimitat de tots els 

ajuntaments presents un manifest a favor del manteniment del barranc del Carraixet el text 

del qual s’adjunta com annex a aquesta Moció. 

 

Al mateix temps, a més d'assenyalar la necessitat de presentar una moció en els distints 

ajuntaments a fi d'unir les nostres forces perquè aquesta reivindicació històrica siga 

escoltada, es va aprovar sol·licitar una reunió conjunta amb la presidenta de la Confederació 

Hidrogràfica del Xúquer, així com traslladar aquestes reivindicacions al departament 

d'Emergències de la Generalitat, així com a l'actual consellera d'Agricultura, Medi Ambient, 

Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural, competent en matèria de prevenció d'incendis 
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forestals, i responsable de la gestió del parc Natural de la Serra Calderona, capçalera de la 

xarxa de rambles i barrancs afluents del Carraixet, tot això a fi de sol·licitar la màxima 

col·laboració de totes les administracions amb competències en l'assumpte. 

 

D'altra banda, en l'esmentada reunió del 28 de setembre, es va convenir la necessitat establir 

llaços de col·laboració entre els nostres municipis per un costat per coordinar labors de 

prevenció i de col·laboració intermunicipal davant situacions d'emergència, i per un altre a fi 

d'executar una planificació de propostes d'actuació a fi de posar en valor l'espai natural 

d'aquests llits com a elements de desenvolupament i d'integració territorial, donat el seu 

potencial com a elements de comunicació al llarg del nostre territori. 

 

Amb posterioritat, l'alcaldessa de Marines, que no va poder assistir a la reunió, ha manifestat 

la seua adhesió a les peticions que es van estar treballant a Olocau. 

 

Per tot allò que s'ha exposat aquest Ajuntament Ple adopta el següent ACORD: 

 

1r. Aprovar la present MOCIÓ i la seua adhesió a les consideracions manifestades en la 

reunió de 28 de setembre del 2015 celebrada a Olocau. 

2n. Instar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer (CHJ) a fi que porte a terme, tan 

ràpidament com siga possible, les labors de neteja i manteniment de llits assenyalades, 

establint de forma activa les col·laboracions entre administracions que siguen necessàries i 

dotant les partides pressupostàries suficients per a l'execució d’aquests treballs de neteja i 

manteniment de llits. 

3r. Sol·licitar a la citada CHJ una reunió conjunta amb els nostres municipis per abordar la 

problemàtica i establir els compromisos d'actuació, des d'una perspectiva de màxima 

col·laboració possible. 

4t. Aprovar l'elaboració de convenis i mecanismes de col·laboració entre els ajuntaments 

afectats, a fi de portar endavant projectes, actuacions i/o activitats conjuntes en benefici de la 

posada en valor del barranc del Carraixet, element de comunicació entre els nostres 

municipis, com a corredor verd i com a connector funcional entre la plana litoral i el parc 

Natural de la Serra Calderona. 

5è. Instar a la Conselleria d'Agricultura, Medi Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament 

Rural, així com al departament d'Emergències de la Generalitat, a establir les col·laboracions 

interadministratives necessàries per a assolir els objectius pretesos. 

6è. Donar compte d’aquesta Moció a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer, a la 

Delegació del Govern, a la Presidència de la Generalitat, a la Conselleria d'Agricultura, Medi 

Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural, a les Corts Valencianes, a la Diputació 

de València, a les Corts Generals, així com a totes les entitats i associacions del Municipi. 
 

17. INFORMES DE PRESIDÈNCIA 

 

El Sr. alcalde dóna compte dels assumptes següents: 

 

- Sobre les Resolucions d'Alcaldia núm.  24 a 29 de 2015  
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- Sobre l'autorització per part de la Conselleria d'Educació dels dies festius 

escolars per a aquest curs 

- Sobre la constitució de la Junta Local de Seguretat 

- Sobre la reunió de 50 alcaldes a València amb la Conselleria de Transports per a 

fomentar el transport públic de l'àrea metropolitana, on es va signar un manifest 

- Sobre la recepció de 218.000€ que la Generalitat Valenciana devia a aquest 

Ajuntament 

 

El Sr. Raga i la Sra. Bolaños informen així mateix sobre la renovació en l'EIGE de la 

Conselleria d'Habitatge el lloguer per a fins socials d'un habitatge al municipi. 

 

18. INFORMES ÒRGANS SUPRAMUNICIPALS 

 

El Sr. alcalde informa sobre els assumptes següents: 

 

- Sobre la sessió constitutiva de l'EMSHI i de nomenament de càrrecs 

- Sobre la reunió del Consorci Comarcal de Serveis Socials de l'Horta Nord 

- Sobre el ple de la Mancomunitat del Carraixet 

 

La Sra. Antolí informa sobre els assumptes següents: 

 

- Sobre el ple de nomenament de membres de l'EMTRE, i sobre l'aprovació de 

pressupostos i taxa TAMER 

 

La Sra. Amigó informa sobre l'assemblea del Consorci Provincial de Bombers. 

 

La Sra. Bolaños informa sobre el Consorci Pactem Nord. 

 

19. PRECS I PREGUNTES 

 

En primer lloc, la Sra. Antolí efectua el prec següent: 

 

Una persona en xarxes socials va insultar un veí del poble, marit d'una regidora i 

sol·licita que demane perdó. 

 

Respon la Sra. Trives que ha criticat la gestió, no l'ha insultat. Li respon la Sra. Amigó 

que li va dir cazurro, ignorante e incompetente. La Sra. Trives contesta que això no és 

insultar. 

 

La Sra. Antolí demana que no torne a actuar d'aquesta manera. La Sra. Trives li diu que 

si creuen que és denunciable que ho facen, que ella té llibertat d'expressió 
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El Sr. alcalde diu que cada u és lliure de dir el que vullga i també és lliure de demanar 

disculpes o no. Que ell creu que és una falta de respecte greu i que seria un detall 

demanar disculpes. 

 

Tot seguit, el Sr. Traver efectua les preguntes següents: 

 

1. Pregunta al Sr. alcalde que quan va donar els discursos de benvinguda i comiat de la 

Mare de Déu, ho va fer a títol personal o com a alcalde del municipi. 

 

El Sr. alcalde li respon que ho va fer com a alcalde, per educació, perquè l’havien 

invitat i va intervenir en els dos actes. Que la resta del cap de setmana, va assistir com 

un veí més. Afig que pareix que hi ha polítics que si no presideixen no acudeixen a cap 

lloc.  

 

També vol fer menció de l'actuació del Sr. Laguna, que va participar en els actes de tot 

el cap de setmana a títol particular. 

 

Li respon el Sr. Traver que llavors va incomplir un acord plenari en presidir un acte 

religiós, a la qual cosa el Sr. alcalde respon que no el va presidir, que va fer els 

discursos perquè el van invitar. 

 

El Sr. Traver li diu que ha alçat la veda perquè ha incomplit un acord plenari. El Sr. 

alcalde insisteix en el fet que no ho ha fet; només va ser com invitat. 

 

2.Pregunta si el mercat solidari del 29 de novembre per als refugiats de Síria, si és un 

tema de Benestar Social, per què ho porta la regidora d'Educació. 

 

Li respon la Sra. Antolí que ella és regidora d'Educació, Cultura i Participació 

Ciutadana i el que es va aprovar en aquest ple va ser la constitució com a poble refugi i 

fer una crida a la ciutadania per a demanar la seua ajuda. La regidora de Benestar Social 

va demanar ajuda i ella, com a regidora de Participació Ciutadana, ajuda en el que pot i, 

a més, se sent motivada a participar. 

 

El Sr. Traver pregunta si se sap quantes famílies vindran. Li respon la Sra. Antolí que 

això depèn del Govern d'Espanya, que, de moment, ho té bloquejat. Que des del Consell 

es va proposar noliejar un vaixell perquè vingueren les famílies que tocara i que es fera 

el repartiment entre tots els municipis segons nombre d'habitants. Es va enviar a 

Conselleria la documentació amb les persones del municipi que estan disposades a 

ajudar en el que puguen i que ella està orgullosa que el municipi siga poble refugi. 
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El Sr. alcalde a continuació explica que quan un equip de govern ix de l'ajuntament, 

deixa un informe de situació del municipi, per a coneixement del nou equip de govern. 

Tot seguit, llig un paràgraf de l'informe que va elaborar l'anterior equip de govern que 

parla sobre la situació del projecte de la segona fase d'ampliació del col·legi: 

 
L'ampliació del col·legi es va realitzar en la seua primera fase l'estiu passat, any 2014.  

 

Des del començament de la legislatura, aquest equip de govern ha treballat molt intensament 

per avançar els tràmits de l'ampliació del col·legi a la Conselleria d'Educació. 

  

El projecte d'ampliació de la II fase està presentat a la Conselleria d'Educació des de fa més 

de mig any, ha superat els tràmits de la pròpia conselleria i estan pendents de redactar pel 

departament jurídic de la Conselleria d'Educació les bases que regiran el concurs públic per a 

aquesta construcció valorada en 120.000 €. 

 

Pregunta al Sr. Traver què sap sobre la situació del projecte. Aquest li respon que està 

en el departament de gestió de projectes, amb l'informe favorable de planificació 

educativa. 

 

La Sra. Antolí intervé i diu que des del primer moment s'han bolcat en aquest projecte i 

que, va anar a conselleria per preguntar per l'estat en què es trobava i li van dir que 

faltava el vistiplau de l'arquitecte. Que després va tornar a passar i li van dir que 

l'arquitecte havia realitzat un requeriment d'esmena del projecte a l'empresa Vahos 

Arquitectura, que era l'encarregada de redactar el projecte i que l'empresa li va contestar 

que no finalitzarien el projecte. Afig que ella estava indignada contra l'empresa per no 

haver comunicat a l'Ajuntament aquest informe desfavorable de l'arquitecte de 

conselleria i va contactar amb els responsables perquè li donaren explicacions que els 

van dir que havien enviat un correu a l'anterior alcalde comunicant-los la seua resposta a 

conselleria el dia 5 de juny. 

 

El Sr. Traver respon que el projecte va eixir de la pròpia conselleria i que es van reunir 

amb ells moltes vegades. 

 

La Sra. Antolí diu que ara no sap com quedarà el tema. Li contesta el Sr. Traver que 

Armando Florez és qui va donar el vistiplau i ell és el cap de Supervisió de Projectes. Li 

respon la Sra. Antolí que el que està per escrit és el que val i ara estem amb el projecte 

aturat. El Sr. Traver diu que el projecte està. 

 

Intervé el Sr. alcalde que diu que li sembla greu, perquè ens podem quedar sense 

ampliació i a més perquè no es va comunicar res a aquest equip de govern. Que aquest 

era el projecte bunqueritzat del PP; hem perdut sis mesos i ara haurem de reunir-nos 
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amb conselleria a veure si és possible solucionar-ho. Pensa que s'ha ocultat informació. 

Li respon el Sr. Traver que té la seguretat que ho arreglaran, igual que ells van arreglar 

el tema del centre de salut. Que en quatre anys s'han corregit moltes coses i s'exigeixen 

requisits perquè els solucione l'arquitecte. Que es va fer la meitat de l'obra i està segur 

que ho aconseguiran. 

 

Finalitza el Sr. alcalde dient que el més greu és que s'ocultara aquesta informació i que 

és una maçada a l'educació de Bonrepòs i Mirambell i a la política, que es pot fer 

política d'una altra manera. 

 

   I no havent-hi més assumptes que tractar, el Sr. Alcalde va alçar la sessió, sent les 

vint-i-dues hores trenta minuts, de tot el qual, com a secretari, done fe. 

 

L'alcalde                                 El secretari 

 

 

 

 

 

Rubén Rodríguez Navarro                   Carlos Hinarejos Pereira 
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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ayuntamiento en Pleno 

Sesión Ordinaria  

Fecha: 18/11/15 

 

En el Salón de Sesiones de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, siendo las 

veinte horas del día dieciocho de noviembre de 2015 se reunieron los/las señores/as que 

luego se relacionan, los/las cuales representan más de un tercio del número legal de 

miembros de la Corporación, bajo la presidencia del Sr. Alcalde, Rubén Rodríguez 

Navarro, asistido por el secretario-interventor Carlos Hinarejos Pereira, que da fe del 

acto, siendo el objeto la celebración de la sesión ordinaria del Ayuntamiento Pleno 

convocada para el día de hoy. 

 

Asistentes: 

Alcalde: 

Rubén Rodríguez Navarro 

 

Ttes. de alcalde: 

Rosella Antolí Santolària 

Jesús Raga Ros 

Mª José Amigó Laguarda 

 

Concejales/as: 

Fernando Traver Sanchis 

Trinidad Trives Noguera 

María Dolores García Peñalver 

José Laguna Rodrigo 

Pedro Adolfo Rodríguez Díaz 

Raquel Ramiro Pizarroso 

Rosa Isabel Bolaños Otero 

 

Previo al inicio de la sesión plenaria, el Sr. Alcalde lee un comunicado con motivo de 

los recientes atentados de París que dice: 

 
Horrorizados por los terribles atentados de París, que condenamos con absoluta y tajante 

rotundidad, y abrazados estrechamente a las familias de los fallecidos y los heridos y a todos 

los parisinos en estos momentos tan duros, queremos manifestar, como representantes de los 
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ciudadanos españoles, que quienes desprecian la libertad, la convivencia y la vida, nunca 

jamás podrán doblegarnos. 

 

No podrán con la libertad, no podrán con la democracia, no podrán con el estado de derecho, 

no podrán con la convivencia. Son nuestros principios, nuestras reglas del juego, nuestra 

única manera de entender la vida, y entre todos, unidos, lo defenderemos día a día a base de 

democracia, y a quienes la atacan, y por tanto nos atacan, les decimos, firmes y unidos, que 

a base de democracia y libertad les haremos frente y les ganaremos. 

 

Hoy, juntos, a las puertas de todos los ayuntamientos de España, decimos bien alto “Todos 

somos París”.  

 

A continuación se guarda un minuto de silencio en memoria de todas las víctimas. 

 

Seguidamente, por el Sr. Alcalde se declara abierto el acto, pasando a tratar los 

diferentes puntos del orden del día. 

 

1. ACTA ANTERIOR 

 

Visto el borrador del acta de la sesión del día 23 de septiembre de 2015, queda aprobado 

por unanimidad de los/as asistentes, con la siguiente modificación, a propuesta del Sr. 

Raga: 

 

 En el punto 2. MODIFICACIÓN ORDENANZA IBI URBANA, durante la 

deliberación, en el párrafo que el Sr. Raga responde al Sr. Traver sobre la revisión 

durante la pasada legislatura de los valores catastrales, se añade el texto del documento 

que el ayuntamiento remitió al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, 

que copiado dice: 

 
Fernando Traver Sanchis, Alcalde-Presidente del Ayuntamiento de Bonrepòs i 

Mirambell, en cuyo nombre y representación actúa, ante esa Dirección General del 

Catastro comparece y 

DICE que este ayuntamiento, de acuerdo con lo establecido en el artículo 32.2 del Texto 

Refundido de la Ley del catastro Inmobiliario, aprobado por Real Decreto Legislativo 

1/2004, de 5 de marzo,  

SOLICITA a esa Dirección General del Catastro la aplicación a los valores catastrales de 

los bienes inmuebles urbanos de su término municipal, de los coeficientes que se 

establezcan al efecto para el año 2014, así como para años sucesivos, por Ley de 

Presupuesto Generales del Estado, hasta que la actualización de los valores catastrales del 

municipio se sitúen en un entorno homogéneo del 50 % con respecto al valor de mercado, 

previa apreciación por el Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas de la 

concurrencia de los requisitos legalmente establecidos. 
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Bonrepòs i Mirambell, 19 de febrero de 2013 

 

EL ALCALDE, 

 

Fdo. Fernando Traver Sanchis 

 

MINISTERIO DE HACIENDA Y ADMINISTRACIONES PÚBLICAS 

SECRETARIA DE ESTADO DE HACIENDA 

DIRECCIÓN GENERAL DEL CATASTRO 

GERENCIA REGIONAL DEL CATASTRO VALENCIA 

C/ Roger de Lauria, nº 26         46002-VALENCIA 

 

2. MODIFICACIÓN ORDENANZA TRÁFICO, CIRCULACIÓN, 

APARCAMIENTO Y SEGURIDAD VIAL 

 

El Sr. Alcalde explica el asunto. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra la Sra. Antolí, en representación del 

Grupo Compromís,  y expresa su conformidad con la propuesta, ya que es bueno para la 

seguridad y para la tranquilidad de los niños que acceden al centro escolar y que los 

vecinos de la zona han de respetar unas sencillas normas. 

 

Seguidamente interviene el Sr. Traver y dice que está asimismo de acuerdo con la 

propuesta, que se trata de una ordenanza aprobada durante su gobierno y que está bien ir 

introduciendo mejoras. Que se ha podido suscitar alguna controversia entre los vecinos 

de la zona, porque pensaban que no podrían acceder a sus viviendas en esos horarios, 

pero que con la presentación de la tarjeta se ha solucionado. 

 

Interviene el Sr. alcalde y explica que los cortes de tráfico se realizan como medida 

disuasoria de la utilización de los vehículos para acceder al colegio, innecesaria en un 

municipio de 1 km
2
.  Añade que aunque sabe que hay que pagar el coste de padres y 

vecinos que protestan. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las concejales/as, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
MODIFICACIÓN ORDENANZA TRÁFICO, CIRCULACIÓN, APARCAMIENTO Y 

SEGURIDAD VIAL 

 

Visto el acuerdo de la Junta de Gobierno Local de este Ayuntamiento de fecha 26 de octubre 

de 2015 por el que, con motivo del establecimiento de una ruta escolar segura para los niños 

en los accesos al CEIP Mare de Déu del Pilar, se establece un área peatonal en la zona y 
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horarios de acceso al centro escolar, así como un acceso restringido a los vecinos, se hace 

necesaria la modificación de  la ordenanza de tráfico para la inclusión de dicho acuerdo. 

 

Por todo ello, este Ayuntamiento Pleno adopta el presente acuerdo: 

 

a) Aprobar la modificación de la Ordenanza reguladora del tráfico, circulación, 

aparcamiento y seguridad vial de este municipio,  incluyendo el artículo 39 bis que dice: 

 

«Artículo 39 bis 

Se establece un área peatonal en la zona y horario de acceso de alumnos al CEIP Mare de 

Déu del Pilar de Bonrepòs i Mirambell. 

 

En base a lo anterior, las Calles Virgen del Pilar, desde los cruces con la c/ del Mig y con la 

c/ Macarella, permanecerán cerradas al tráfico de vehículos a motor de 8:50 a 09:10 horas y 

de 16:50 a 17:10 horas, durante los meses de octubre a mayo de cada año (en septiembre y 

junio la restricción será de 8:50 a 09:10 horas y de 12:50 a 13:10 horas) 

 

Los vecinos que residan en el área mencionada, podrán acceder a la misma en el horario 

restringido, de conformidad con lo indicado en los artículos 42 y 43 de la presente 

Ordenanza.» 

 

b) Que se exponga al público por plazo de 30 días a efectos de reclamaciones, quedando 

definitivamente aprobado en caso de que éstas no se presenten. 

c) Facultar a la Alcaldía-Presidencia para cuantos trámites y firma de documentos se 

precisen para la ejecución del presente acuerdo 

 

Antes de pasar al siguiente punto del orden del día, el Sr. alcalde comunica a la Sra. 

Trives que debe retirar el cartel que ha colocado sobre la mesa, a lo que ella le responde 

que está en su derecho a expresarse libremente, regulado en el art. 20 de la Constitución 

Española, igual que otras personas visten camisetas reivindicativas. 

 

3. CREACIÓN  DEL CONSEJO MUNICIPAL DE CULTURA Y 

APROBACIÓN DE SU REGLAMENTO  

 

En primer lugar, el Sr. alcalde explica la propuesta. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra la Sra. Antolí para agradecer a las 

asociaciones que han participado en los trabajos de elaboración de este Reglamento, que 

ha sido posible gracias a su ayuda. 

 

Añade que se ha comenzado con el Consejo de Cultura porque hay asociaciones que 

realizan actividades muy interesantes. 
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Explica que se ha trabajado sobre reglamentos de otros municipios y que es muy útil. 

Que es un órgano vinculado al Ayuntamiento y que está orgullosa de que la presidencia 

y la secretaría sean rotatorias. 

 

Se han realizado tres reuniones previas, dentro de un clima de colaboración y 

cordialidad. Seguidamente enumera los objetivos que se han marcado. Todos los 

estatutos que se han consultado incluyen a las asociaciones en cuyos estatutos consta un 

fin cultural, por lo que se ha creído conveniente convocar a las asociaciones culturales, 

para que se impliquen en el tema. 

 

Añade que no es un reglamento cerrado, que se podrá ir adecuando, según se vea 

necesario. Que si se aprueba se colgará en la página web municipal para que todos los 

vecinos tengan acceso a él. Y finaliza agradeciendo a todas las personas que han 

colaborado en su redacción, el esfuerzo realizado. 

 

Seguidamente interviene el Sr. Traver que anuncia la intención de su grupo de 

abstenerse y ya han publicado sus motivos por los que no han acudido a las reuniones. 

Creen que hay asociaciones que deberían estar incluidas. 

 

Le responde la Sra. Antolí que la representante del PP acudió a una reunión en la que 

realizó aportaciones y se le vio cómoda, por ello les extrañó que el PP tuviera esa 

opinión. No obstante, añade que el PP está invitado a asistir a todas las reuniones. 

 

El Sr. Traver insiste en que su grupo no va a votar en contra, y solicita que se les remita 

la información de las reuniones del consejo. 

 

Pasado el asunto a votación, por seis votos favorables de los/as concejales/as de los 

grupos Socialista y Compromís y cinco abstenciones de los/las concejales/as del Grupo 

Popular, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
Vista la conveniencia de crear un organismo municipal que coordine y gestione los temas de 

carácter cultural en colaboración con asociaciones culturales municipales, así como la 

aprobación de un reglamento por el que se rija dicho organismo, este Ayuntamiento Pleno 

adopta el siguiente acuerdo:  

 

a) Crear el Consejo Municipal de Cultura 

 

b) Aprobar el Reglamento Municipal del Consejo Municipal de Cultura que copiado dice: 

 

REGLAMENTO DEL CONSEJO MUNICIPAL DE CULTURA DE BONREPÒS I 

MIRAMBELL 
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Preámbulo 

 

 La cultura, entendida como la expresión del espíritu de una comunidad, es uno de los 

rasgos que nos puede definir como pueblo. Un pueblo culto es un pueblo más sensible en 

todos los sentidos, más habitable, más humano, más vivo y más dinámico. 

 

 Además, la cultura es la condición necesaria para la realización del individuo, su 

función es la de mejorar el bienestar y la felicidad de las personas. Es un bien común de las 

comunidades y de las sociedades porque con cultura se proporciona dignidad a las personas 

siendo una herramienta clave de lucha contra las dificultades que generan la pobreza y la 

desigualdad. 

 

 En este sentido, al artículo 22 de la Declaración Universal de los Derechos Humanos, se 

señala que toda persona, como miembro de la sociedad, tiene derecho a la satisfacción de los 

derechos culturales, indispensables para su dignidad y libre desarrollo de su personalidad.  

 

 Asimismo, nuestro estatuto de autonomía a su artículo noveno señala que todos los 

valencianos tienen derecho a participar de forma individual, o colectiva, en la vida política, 

económica, cultural y social de la Comunidad Valenciana.  

 

 Por todo ello, se considera adecuada la creación de un Consejo Municipal de Cultura y 

la aprobación del Reglamento que rija su composición y su funcionamiento. 

  

Artículo 1. Consejo Municipal de Cultura: Objeto  

El Consejo Municipal de Cultura del Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell, creado por 

acuerdo plenario del Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell en fecha 18 de noviembre de 

2015, es un órgano consultivo cuyo objetivo es fomentar la participación ciudadana en los 

asuntos municipales relacionados con la Cultura, en cualquiera de sus vertientes patrimonial, 

musical, escénica, artes plásticas, lectura, publicaciones, investigación local, 

cinematográfica, de memoria histórica, cultura popular, archivística, etc. También serán 

objeto del Consejo favorecer la vertebración social de la ciudadanía, rentabilizando los 

recursos, con el objetivo de aumentar la calidad de vida de la población, mediante la 

democratización de la cultura y conservar y enriquecer el Patrimonio Cultural de Bonrepòs i 

Mirambell. 

El artículo 69 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local y 

el artículo 141 de la Ley 8/2010, de 23 de junio, de la Generalitat, de Régimen Local de la 

Comunidad Valenciana, establece la participación de la ciudadanía en la vida local.   

Artículo 2. Ámbito de aplicación  

El ámbito de aplicación del Consejo incluye todas las personas empadronadas en el término 

municipal de Bonrepòs i Mirambell y a las asociaciones de vecinos y vecinas de tipo 

cultural.  

El Consejo se circunscribe al ámbito territorial del término municipal de Bonrepòs i 

Mirambell. Esta circunscripción no impide que el Consejo participe en actos y 

organizaciones extra municipales como un miembro más.  

Artículo 3. Competencias  
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Se establecen como competencias del Consejo Municipal de Cultura:  

a) La promoción y el desarrollo de los servicios culturales.  

b) Ser órgano de participación ciudadana en los asuntos municipales, teniendo como objeto 

canalizar la participación ciudadana, directamente o a través de sus asociaciones, en los 

asuntos municipales relacionados con la cultura en cualquiera de sus vertientes, con el fin de 

enriquecer la vida cultural.  

c) Participar activamente en la gestión municipal emitiendo un informe sobre los asuntos que 

por el mismo Ayuntamiento le sean requeridos, o que a criterio del Consejo lo requieran.  

d) Formular propuestas de actuación sobre problemas del sector.  

Artículo 4. Objetivos.  

En el ámbito de su esfera competencial asignada en el acuerdo de creación, el Consejo 

Municipal de Cultura tendrá los siguientes objetivos:  

a) Poner en común las actividades de las diferentes asociaciones para planificar la 

programación cultural anual. 

b)  Investigar y difundir la cultura local. 

c) Asesorar en materia cultural a la concejalía de cultura. 

d) Representar a las asociaciones ante el ayuntamiento y resolver problemas que puedan 

surgir. 

e) Establecer lazos y sinergias entre las propias asociaciones. 

f) Definir los espacios culturales del pueblo y las infraestructuras necesarias. 

g) Difundir el patrimonio local y velar por su conservación por parte del Ayuntamiento. 

Artículo 5. Órganos del Consejo.  

Son órganos del Consejo Municipal de Cultura: el Pleno del Consejo, la Presidencia, la 

Secretaría. 

Artículo 6. El Pleno del Consejo.  

El Pleno es el órgano de máxima decisión de las deliberaciones del Consejo.  

1. El Pleno del Consejo Municipal de Cultura, llamado también Consejo, estará compuesto 

por:  

a) La Presidencia del Consejo, que la ejercerá una persona elegida por el mismo Pleno del 

Consejo entre sus miembros por un período de un año. 

b) La secretaría del Consejo, que la ejercerá una persona elegida por el mismo Pleno del 

Consejo entre sus miembros por un período de un año. 

c) Una persona designada por el portavoz de cada uno de los grupos políticos integrantes de 

la Corporación municipal que podrá ser o no concejal/a.  

d) Dos personas representando por cada una de las asociaciones que figuran inscritas en el 

Registro Municipal de Asociaciones y, cuya actividad principal, según se desprenda de sus 

estatutos, esté relacionada con el objeto y materia competencial del Consejo.   

f) Las personas que soliciten formar parte del Consejo a petición propia y de manera 

justificada, siempre que lo acepte el Pleno del Consejo en sesión ordinaria. 

g) La concejalía de Cultura como miembro nato. 

2. La designación de las personas representantes de los grupos políticos se realizará por 

medio de un escrito dirigido a la Presidencia del Consejo por el portavoz de cada grupo 

político municipal.  
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3. La designación de las personas representantes a las que se refiere el apartado 1.d) deberá 

realizarse a propuesta de las mismas asociaciones de acuerdo con sus normas internas de 

funcionamiento y se comunicarán por escrito dirigido a la Presidencia del Consejo.  

4. Las personas integrantes del Consejo a las que se refiere el apartado 1.e) serán designadas 

por el propio Pleno en una sesión ordinaria.  

5. En la composición del Pleno del Consejo se procurará la presencia equilibrada de mujeres 

y hombres.  

6. Las personas integrantes del Consejo solamente podrán serlo de una asociación y no 

podrán simultanear más de una representación, en ningún caso.  

7. Puntualmente se podrá invitar a sesiones del Consejo a personas que por su dedicación y 

conocimientos en la materia que es competencia del Consejo y que no forman parte 

permanentemente por poder asesorar a los miembros del Consejo sobre un tema en concreto. 

Artículo 7. Nombramiento y cese.  

1. La duración del mandato de las personas que componen el Consejo coincidirá con la 

duración de cada legislatura y expirará al término de ésta, sin perjuicio de su reelección. No 

obstante ello, expirado el plazo de su nombramiento, las personas componentes del Consejo 

continuarán ejerciendo sus funciones hasta el nombramiento de las personas componentes 

del nuevo Consejo.  

2. Las y los componentes del Consejo cesarán por las siguientes causas:  

a) Por renuncia expresa por medio de un escrito dirigido a la Presidencia del que se dará 

cuenta expresa al Pleno del Consejo.  

b) Por expiración del plazo de su mandato.  

c) Por declaración de incapacidad o inhabilitación para el ejercicio de cargo público por 

sentencia judicial firme.  

d) Por incapacidad sobrevenida o defunción.  

e) Por sobrevenir alguna causa de incompatibilidad.  

f) Los y las componentes que lo sean por razón de su cargo o pertenencia a una asociación 

cuando pierdan esa condición.  

3. Las vacantes se cubrirán de la misma manera establecida para su nombramiento y en estos 

casos la duración del mandato expirará al mismo tiempo que el resto de componentes del 

Consejo.  

4. Cada asociación comunicará la separación de su representante y el nuevo o la nueva 

representante por escrito dirigido a la Presidencia del Consejo.  

Artículo 8. Derechos de las personas integrantes del Consejo.  

Son derechos de las personas integrantes del Consejo:  

a) Participar en los Plenos y tareas del Consejo.  

b) Recibir información sobre el grado de cumplimiento de los acuerdos tomados en el 

Consejo. 

c) Tener acceso a las actas y documentación del Consejo.  

d) Presentar y defender iniciativas relacionadas con la materia competencial del Consejo.  

e) Defender en el ámbito del Consejo sus propios intereses.  

f) Participar con derecho a voz y voto, en las decisiones de órganos del Consejo en que 

participe y en las sesiones plenarias de éste.  

g) Emitir votos particulares razonados, que constarán en acta, sobre los acuerdos que adopten 

los órganos del Consejo, y hacerlos públicos.  



54 

 

h) Hacer constar en las actas de las sesiones de los órganos del Consejo las observaciones 

que crean convenientes.  

Artículo 9. Deberes de las personas integrantes del Consejo.  

Son deberes de las personas integrantes del Consejo:  

a) Participar en las sesiones plenarias y en los órganos del Consejo en los que se encuentren 

adscritas.  

b) Participar en las actividades y campañas promovidas por el Consejo siempre que éstas no 

vayan en contra de las finalidades y estatutos de su asociación.  

c) Contribuir al mejor desarrollo y promoción del Consejo.  

d) Abstenerse de efectuar cualquier gestión en representación del Consejo sin el 

consentimiento expreso del Pleno del Consejo.  

e) Respetar y cumplir lo dispuesto en el Reglamento.  

f) Observar la cortesía debida y respetar las normas de orden y funcionamiento, así como 

guardar secreto sobre las actuaciones y los debates sobre asuntos que pudieran afectar el 

derecho fundamental de la ciudadanía recogido en el artículo 18º de la Constitución 

Española y mantener el sigilo de la información que se les facilite para el ejercicio de su 

función y tener especialmente en cuenta lo que prevé la Ley Orgánica de Protección de 

Datos de Carácter Personal.  

Artículo 10. La Presidencia. Atribuciones.  

Corresponderá a la Presidencia dentro de la esfera propia que tiene encomendado el Consejo, 

las siguientes atribuciones:  

a) Representar al Consejo Municipal de Cultura.  

b) Convocar y presidir las sesiones del Pleno, fijar la orden del día, moderar el desarrollo de 

los debates, dirigir las votaciones y mantener el orden.  

c) Dirimir con su voto de calidad, los empates que se produzcan en las votaciones.  

d) Dar el visto bueno a las actas de las sesiones. 

e) Disponer el cumplimiento de los acuerdos de éste. 

f) Coordinar la relación constante entre el Consejo y los órganos de gobierno y gestión del 

Ayuntamiento y el resto de órganos de participación del Ayuntamiento.  

g) Disponer de cuanto sea oportuno para el buen funcionamiento del Consejo.  

h) Las otras funciones que les atribuyan las leyes.  

Artículo 11. La secretaría. Atribuciones.  

La Secretaría, bajo la dirección de la Presidencia, ejercerá las siguientes funciones:  

a) Cursar las convocatorias del Pleno acompañadas de la orden del día y el acta de la sesión 

anterior.  

b) Asistir con voz y voto, a las sesiones del Pleno.  

c) Extender las actas de las sesiones a las que asista y firmarlas junto a la Presidencia.  

d) Llevar los libros de actas de las sesiones de los órganos.  

e) Ordenar y custodiar la documentación propia del Consejo.  

f) Extender certificaciones de los acuerdos adoptados y todos los datos que figuran en la 

documentación propia del Consejo.  

g) Trasladar los ruegos o solicitudes de información a los departamentos municipales 

competentes.  

h) Gestionar los asuntos que le encomiende la Presidencia del Consejo.  

Artículo 12. Normas generales de funcionamiento.  
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1. Las sesiones del Pleno del Consejo pueden ser ordinarias y extraordinarias, que además 

pueden ser urgentes.  

2. El Pleno del Consejo celebrará sesión ordinaria como mínimo cada tres meses. Asimismo, 

celebrará sesión extraordinaria, que puede ser además urgente, cuando la importancia de los 

asuntos así lo requiera por iniciativa de la Presidencia o a solicitud de, como mínimo, la 

mitad de las personas que componen el Consejo. 

3. Las convocatorias de las sesiones ordinarias del Pleno del Consejo deberán comunicarse 

con el antelación debida, y como mínimo con 15 días de antelación. La convocatoria de las 

sesiones extraordinarias y urgentes no está sujeta a plazo. En el caso de las sesiones urgentes, 

la decisión deberá ser ratificada por el Pleno del Consejo, por mayoría simple, como primer 

punto del orden del día.  

4. El Pleno se constituye válidamente con la asistencia de un tercio del número legal de 

miembros, que nunca será inferior a tres. Este quórum deberá mantenerse durante toda la 

sesión. En todo caso se requerirá la asistencia de la Presidencia y de la Secretaría, o de los 

que legalmente los sustituyan.  

5. Las propuestas de acuerdo se aprobarán con carácter general por mayoría simple de las 

personas componentes presentes. En caso de votaciones con resultado de empate se realizará 

una nueva votación y, si persistiere el empate, decidirá el voto de calidad de la Presidencia.  

Tanto las asociaciones como los representantes de los partidos políticos como la concejalía 

de cultura tienen un voto cada una. 

6. Cuando por causa justificada un miembro del Consejo no pueda asistir a una sesión del 

Pleno ya sea ordinaria o urgente podrá delegar en otra persona que cumpla los mismos 

requisitos de nombramiento y siempre que aporte la autorización pertinente de la asociación 

o grupo político que represente. 

DISPOSICIÓN FINAL.  

1. De conformidad con lo dispuesto en los artículos 56.1, 65.2 y 70.2 de la Ley 7/1985, de 2 

de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, la publicación y entrada en vigor del 

Reglamento se producirá de la manera siguiente:  

a) El acuerdo de aprobación definitiva del presente Reglamento se comunicará a la 

Administración del Estado y de la Generalitat.  

b) Transcurrido el plazo de quince días desde la recepción de la comunicación, el acuerdo y 

el reglamento se publicarán en el Boletín Oficial de la Provincia.  

c) El Reglamento entrará en vigor al día siguiente de su completa publicación en el Boletín 

Oficial de la Provincia.  

2. El acuerdo de aprobación definitiva y el Reglamento se publicarán en la página web 

municipal. 

 

c) Que se exponga al público por plazo de 30 días a efectos de reclamaciones, quedando 

definitivamente aprobado en caso de que éstas no se presenten. 

 

d) Facultar a la Alcaldía-Presidencia para cuantos trámites y firma de documentos se 

precisen para la ejecución del presente acuerdo. 
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4. MODIFICACIÓN REGLAMENTO DEL CONSEJO AGRARIO 

MUNICIPAL 

 

Explica el tema el Sr. alcalde. 

 

Interviene en primer lugar la Sra. Amigó y dice que como concejala de Agricultura, 

siempre ha formado parte del Consejo Agrario Municipal y que cree que el campo 

necesita el apoyo de las administraciones públicas. 

 

Añade que pretende dar un nuevo aire al consejo. Explica que se ha incluido un 

representante de los Consejos Reguladores de las denominación de origen Chufa de 

Valencia, así como cuatro agricultores en activo, que trabajen la tierra, que serán 

designados por el Ayuntamiento, con la idea de que entre todos se proponga a las 

personas más idóneas y que las designaciones sean paritarias. También pretenden 

incorporar a los jóvenes al consejo. 

 

El resto del articulado permanece prácticamente igual. 

 

El Sr. Traver interviene y expresa su conformidad con la propuesta y también que hay 

que dar un impulso al consejo. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
Vista la conveniencia de revisar y adaptar el reglamento por el que se rige el Consejo 

Agrario Municipal, se estima conveniente la derogación de la anterior norma y la aprobación 

de un nuevo reglamento por el que se rija dicho organismo, por lo que este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo:  

 

a) Modificar el anterior reglamento y aprobar un nuevo Reglamento Municipal del 

Consejo Agrario Municipal que copiado dice: 
 

REGLAMENTO DEL CONSEJO AGRARIO  

DE BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

El Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell, en uso de la potestad de auto organización 

que le confieren las normas vigentes y especialmente el art, 130 y siguientes del R.O.F., y 

de acuerdo con la Ley 5/1995 de 20 de marzo, de Consejos Agrarios Municipales de la 

Generalitat Valenciana, acuerda la adaptación del Consejo Agrario de Bonrepòs i 

Mirambell, que se regirá por las siguientes normas: 

  Artículo 1.-  NATURALEZA 

1.- El Consejo Agrario de Bonrepòs i Mirambell, se configura con un órgano 

complementario de este Ayuntamiento, cuya finalidad será la de canalizar la participación 
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de los agricultores y demás ciudadanos relacionados con el sector agrario, en los asuntos 

municipales que puedan afectarles en cuanto tales. 

2.- El Consejo Agrario de Bonrepòs i Mirambell no tiene personalidad jurídica propia, y 

desarrollará exclusivamente funciones de informe y, en su caso, propuesta, en relación 

con las iniciativas municipales relativas al sector agrícola. 

3.- En ningún caso el Consejo Agrario de Bonrepòs i Mirambell, podrá asumir las 

funciones de representación, reivindicación o negociación en defensa de los intereses 

profesionales de los agricultores y ganaderos, que competen a los organismos 

constituidos legalmente para estos fines. 

Artículo 2.- FUNCIONES 

1.- Evaluar la realidad agraria del municipio, sus problemas y necesidades. 

2.- Asesorar a los restantes órganos del ayuntamiento en materia agraria, así como en la 

prestación de los servicios de interés agrario que estén atribuidos o puedan atribuirse al 

municipio. 

3.- Proponer las medidas que propicien el desarrollo rural y la mejora de las rentas y de 

las condiciones de vida de los agricultores, ganaderos y trabajadores del sector 

agropecuario. 

4.- Asesorar a la Generalitat Valenciana, a solicitud de la misma, en materias de 

naturaleza agraria que afecten al ámbito territorial del Consejo Agrario Municipal.  

5.- El Consejo Agrario de Bonrepòs i Mirambell en ningún caso podrá asumir las 

funciones de defensa de intereses profesionales y socioeconómicos de los agricultores y 

ganaderos, que compete a las organizaciones profesionales agrarias y a los sindicatos de 

trabajadores agrarios. 

6.- Informar a la Corporación Local especialmente sobre el estado de conservación de los 

caminos rurales, los servicios de Guardia rural, la prevención y defensa contra las plagas. 

7.- Asesoramientos en materia agraria al Ayuntamiento y a personas físicas y jurídicas 

que lo soliciten. 

8.- Todas las otras que le confiera, en su caso, la Corporación Local o la Generalitat 

Valenciana en el marco de las propias competencias, y de acuerdo con lo que establezca 

la legislación vigente. 

Artículo 3.- COMPOSICIÓN 

I.- El Consejo Agrario de Bonrepòs i Mirambell estará compuesto por los siguientes 

miembros: 

- Un Presidente, que en todo caso será el alcalde o la alcaldesa de la Corporación,  o el 

Concejal/a del ayuntamiento en quien delegue. 

- Un concejal/a por cada uno de los grupos políticos que integran la Corporación.  

- Dos representantes de cada uno de los sindicatos agrarios, asociaciones y organizaciones 

empresariales con representación local. 

- El síndico de la Real Acequia de Moncada en Bonrepòs i Mirambell.  

- Dos representantes del Pou el Porvenir.  

- Un representante de los Consejos Reguladores u órganos de gestión de las denominaciones 

de origen y de calidad de productos que se cultiven en el municipio de Bonrepòs i 

Mirambell.  
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- Cuatro representantes de los agricultores/as de la localidad que estén en activo y 

trabajen la tierra, designados  por el Pleno del  Ayuntamiento, a propuesta de la Alcaldía. 

Se intentará que la designación sea paritaria.  

- Actuará de Secretario/a del Consejo Agrario el del ayuntamiento o funcionario en quien 

delegue, que actuará con voz pero sin voto. 

II.- Las organizaciones profesionales agrarias y sindicatos, para poder nombrar a sus 

representantes en el Consejo Agrario, habrán de estar constituidas y registradas con 

arreglo a la legislación vigente. 

III.- En caso de empate en las votaciones, se decidirá con voto de calidad del Presidente/a 

del Consejo Agrario. 

IV.- Los/las designados/as perderán su condición de miembros del Consejo Agrario, 

cuando dejen de ostentar la de miembro de las organizaciones o entidades que les 

propusieron o cuando a instancias de las mismas se proponga el cese y el nombramiento 

de nuevos representantes. 

Artículo 4.- FUNCIONAMIENTO 

I.- El Consejo Agrario podrá dotarse para su funcionamiento de un Reglamento de 

régimen interior, que deberá ser aprobado en primer lugar por los miembros del Consejo 

y posteriormente por el Pleno de la Corporación Local. 

II.- En tanto no se realice dicho Reglamento las normas de funcionamiento del Consejo 

Agrario Municipal serán las siguientes: 

a.- En todo caso, se reunirá a convocatoria de su presidente, y al menos con carácter 

ordinario una vez al trimestre. 

b.- Un cuarto de sus miembros podrán solicitar la celebración de reuniones 

extraordinarias, que convocará el presidente en el plazo de cinco días, y no podrá 

demorarse su celebración más de diez días desde la solicitud. 

c. - Para la válida constitución del Consejo en primera convocatoria se requiere la 

asistencia de la mayoría absoluta de sus miembros y en segunda convocatoria, media hora 

después, al menos un tercio de los mismos. 

Artículo 5.- VIGENCIA. 

El Consejo Agrario Municipal de Bonrepòs i Mirambell tendrá una vigencia indefinida. 

Su extinción corresponde al Ayuntamiento con sujeción a los mismos requisitos que para 

los de su creación. 

Artículo 6.- RÉGIMEN  JURÍDICO. 

I.- Los acuerdos adoptados por el Consejo Municipal Agrario se comunicarán al 

Ayuntamiento y a las restantes Administraciones Públicas, que corresponda por razón de 

los asuntos tratados. 

II.- Los acuerdos se adoptarán por mayoría simple. Cada representante tendrá derecho a 

un voto. 

III.- En aquello no previsto en este reglamento se aplicará lo dispuesto en el Reglamento 

de Organización y Funcionamiento y Régimen Jurídico de les Corporaciones Locales, así 

como la Ley 5/1995, de 20 de marzo de la Generalitat Valenciana, de los Consejos 

Agrarios Municipales.» 

 

b) Que se exponga al público por plazo de 30 días a efectos de reclamaciones, quedando 

definitivamente aprobado en caso de que éstas no se presenten. 
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c) Facultar a la Alcaldía-Presidencia para cuantos trámites y firma de documentos se 

precisen para la ejecución del presente acuerdo. 

 

5.APROBACIÓN MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS Nº 7  

 

Explica la propuesta el Sr. alcalde.  

 

Seguidamente toma la palabra el Sr. Raga y dice que se ha intentado cuadrar las cuentas 

y que no se pase la vinculación de partidas, así como 24.000€ que se destinan a devolver 

las primas de las placas fotovoltaicas. 

 

Dice que del euro solidario de fiestas se destinan 3.200€ para renta garantizada y para 

otras tres partidas se destinan 1.436€ para pobreza energética, y para ACNUR y para el 

pueblo saharaui 709 € para cada una. 

 

El resto se debe a que en la partida de personal había un error material en el presupuesto 

inicial, por una paga extra del departamento de policía que no estaba contabilizada y por 

la devolución de la parte proporcional de la paga extra a los funcionarios. 

 

Todo ello se financia con el euro solidario, con la mayor recaudación en plusvalías y 

subvenciones obtenidas. 

 

Interviene a continuación la Sra. Antolí y expresa su conformidad con la propuesta, 

añadiendo que le parece que lo correcto es ayudar también a otros países que lo 

necesiten. 

 

Toma la palabra seguidamente el Sr. Traver y dice que el PP no es el responsable de la 

gestión económica del Ayuntamiento y como durante la pasada legislatura no se votó 

favorablemente ninguna modificación de créditos, ahora, por coherencia, tampoco la 

votarán favorablemente. 

 

Le responde la Sra. Antolí que este presupuesto lo aprobó el PP, por lo que, al menos 

hasta final de año, debían aprobarla. El Sr. Traver le responde que esto es una 

modificación de créditos, que implica que hay menos créditos asignados y que se tienen 

que cambiar las consignaciones de ciertas partidas. Se reitera en lo anteriormente dicho. 

 

Pasado el asunto a votación, por seis votos a favor de los/las concejales/as de los Grupos 

Socialista y Compromís y cinco votos en contra de los/las concejales/as del Grupo 

Popular, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 
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Vista la necesidad de aumentar algunas partidas para finalizar el ejercicio 2015, y vistos los 

mayores ingresos obtenidos por la venta de nichos del cementerio, por el copago del euro 

para fiestas, las plusvalías liquidadas y subvenciones obtenidas, este Ayuntamiento Pleno 

adopta el siguiente acuerdo: 

 

a) Aprobar el siguiente expediente de modificación de créditos: 

 

«A) Transferencia de créditos, se disminuye la partida 1621.46000 Trans. Mancomu. 

Recogida de basura en 12.316,69 euros, y se aumentan las siguientes partidas: 

  312.21200 CONTRATO LIMPIEZA 

AMBULATORIO       

 

1.568,55 

 

320.22700 CONTRATO LIMPIEZA ESCUELAS 

 

 5.972,36 

422.22706 CONTRATO INGENIERO TÉCNICO 

INDUSTRIAL 

 

3.932,52 

912.48900 ASIGNACIÓN GRUPOS 

POLÍTICOS 

  

139,98 

920.20900 ATENCIONES PROTOCOLARIAS Y REPRESENTATIVAS 703,28 

B) Suplementos de crédito por mayores ingresos, se aumentan las siguientes partidas: 

920.20900 ATENCIONES PROTOCOLARIAS Y REPRESENTATIVAS                          

88,72 

132.12000 PERSONAL FUNCIONARIO POLICIAS C1                                               

4.238,57 

132.12101 PERSONAL FUNCIONARIO POLICIAS ESPECÍFICO                                 

762,74 

450.13000 PERSONAL LABORAL OFICIOS VARIOS                                                    

355,19 

163.14300 PERSONAL LIMPIEZA VIARIA                                                                      

198,20 

324.13104 PERSONAL PROFESOR/A E.P.A.                                                                 

314,73 

425.22100 PRIMAS LUZ FOTOVOLTAICA                                                                 

24.169,22 

231.48000 SUBVENCIÓN ACNUR                                                                                   

709,32 

231.48004 SUBVENCIÓN FEDERACIÓ D’ASSOCIACIONS DE SOLIDARITAT AMB 

EL POBLE SAHARAUI PV                                                                                                      

709,32 

231.48001 AYUDAS SOCIALES                                                                                     

1.436,00 

 

Y se financian por los mayores ingresos conseguidos en los siguientes conceptos: 

30900 TASA NICHOS CEMENTERIO                                                    4.700,00 

PARTIDA EXTRAPRESUPUESTARIA 20140 DEPOSITOS DE VARIOS FIESTAS  2.854,64 
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11600 IMPUESTO SOBRE INCREMENTO DE VALOR DE TERRENOS DE 

NATURAL.URB. 10.917,14 

45002 DIVERSAS SUBVENCIONES  14.510,23 

 

b) Que se sigan los trámites hasta su aprobación definitiva. Si en el periodo de exposición 

pública no se producen reclamaciones, el presente acuerdo será elevado automáticamente a 

definitivo. 

 

6. MODIFICACIÓN ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE LA TASA 

POR UTILIZACIÓN PRIVATIVA O APROVECHAMIENTO ESPECIAL DEL 

DOMINIO PÚBLICO LOCAL DE SUBSUELO, SUELO, Y VUELO DE LA VÍA 

PUBLICA 

 

Explica el Sr. alcalde que la propuesta de acuerdo se realiza con la finalidad de tener un 

mayor control sobre los vados. 

 

Seguidamente toma la palabra el Sr. Raga y dice que antes cuando algún vecino 

solicitaba un vado se le concedía y tenía unas obligaciones que no estaban reflejadas en 

la ordenanza y que son las que ahora se regulan en la ordenanza. Se pone precio a la 

placa y se incorporan a la placa los metros de vado concedido, así como que para 

disfrutar de la bonificación del 5% por domiciliación de los impuestos, se debe estar al 

corriente en el pago de los impuestos. 

La Sra. Antolí toma la palabra para indicar que su grupo está de acuerdo en que la 

ordenanza incluya todo lo que anteriormente no estaba regulado. 

 

El Sr. Traver interviene y expresa su conformidad con la propuesta. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

MODIFICACIÓN DE LA ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE LA TASA POR 

UTILIZACIÓN PRIVATIVA O APROVECHAMIENTO ESPECIAL DEL DOMINIO 

PÚBLICO LOCAL DE SUBSUELO, SUELO, Y VUELO DE LA VÍA PUBLICA 

 

Vista la conveniencia de establecer una regulación respecto a las placas de vado así como de 

reservas de aparcamiento para carga y descarga, que se conceden para la entradas de 

vehículos a través de las aceras y reservas de vía pública para aparcamiento exclusivo, 

parada de vehículos, carga y descarga de mercancías de cualquier clase, así como la 

regulación de la bonificación por domiciliación de la tasa por licencia de vado, se hace 

necesaria la modificación de la Ordenanza fiscal reguladora de la tasa por utilización 

privativa o aprovechamiento especial del dominio público local de subsuelo, suelo y vuelo 

de la vía pública, por lo que  este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 
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a) Modificar los artículos 9, 10 y 11 de la Ordenanza fiscal reguladora de la tasa por 

utilización privativa o aprovechamiento especial del dominio público local de subsuelo, 

suelo y vuelo de la vía pública, quedando redactados como sigue: 

"ARTÍCULO 9.- OBLIGACIONES DE LOS TITULARES DE LICENCIAS DE VADO Y 

RESERVAS DE APARCAMIENTO PARA CARGA Y DESCARGA 

En el caso de la letra c), los titulares de las licencias de vado, así como de reservas de 

aparcamiento para carga y descarga, deberán pintarse una línea amarilla continua 

significativa de la prohibición de estacionamiento, en el bordillo de acceso al local o garaje 

correspondiente. 

 

Así mismo, el titular de la licencia vendrá obligado, una vez obtenida la preceptiva licencia, 

a la colocación de la placa o placas indicativas de la misma, en uno o ambos lados de la 

puerta, fachada o construcción de que se trate.  

 

Las placas a que se refiere el apartado anterior, tendrán las características fijadas por la 

Administración Municipal para una adecuada policía de los mismos y al menos los metros 

lineales autorizados, el número de registro de la autorización y el emplazamiento del mismo. 

Dichas placas serán facilitadas por el Ayuntamiento, previo pago por el titular de la licencia 

de vado del importe de 15 euros por placa. 

Cuando la placa o placas indicativas se encuentren en un estado tal que imposibiliten la 

correcta señalización de la misma o no se encuentren en su lugar, tanto a instancia del 

interesado como de oficio por el Ayuntamiento se procederá a la reposición, devengándose 

al titular de la licencia, la correspondiente cuota por reposición. por importe de 15 euros por 

placa. 

ARTICULO 10.- INFRACCIONES Y SANCIONES 

En todo lo relativo a la calificación de infracciones tributarias y a las sanciones que 

correspondan se estará a lo dispuesto en la LGT y su normativa de desarrollo. 

ARTÍCULO 11.- BONIFICACIONES 

1. Tendrán derecho a una bonificación del 5% de la cuota de la tasa de vados, los sujetos 

pasivos que domicilien el pago del recibo periódico en una Entidad Financiera, dentro de los 

períodos establecidos por el Organismo Gestor.  

 

2. La bonificación queda condicionada a estar al corriente en el pago de todos los tributos 

municipales." 
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b) Que se sigan los trámites correspondientes hasta su aprobación definitiva. 

 

7. APROBACIÓN PLAN ECONÓMICO FINANCIERO EN RELACIÓN A 

LAS ACTUACIONES A REALIZAR DENTRO DE LAS AYUDAS PARA 

ACTUACIONES FINANCIERAMENTE SOSTENIBLES CONCEDIDAS AL 

AYUNTAMIENTO DE BONREPÒS I MIRAMBELL POR LA DIPUTACIÓN 

DE VALENCIA. 

 

En primer lugar, explica la propuesta el Sr. alcalde y explica las obras que se van a 

solicitar con las ayudas financieramente sostenibles. 

 

El Sr. Raga aclara que en el pleno del mes de julio ya se aprobó  el Plan Económico 

Financiero, al no tener estabilidad presupuestaria. Dice que ahora es el mismo plan, al 

que hay que añadir la subvención. 

 

La Sra. Amigó explica que la Diputación de Valencia ha abierto una subvención para 

todos los municipios y ahora hay que aprobar el plan, porque la ley obliga a ello. Añade 

que el plazo finaliza a mitad de diciembre, pero que aprobando este plan, las obras se 

podrán ejecutar hasta final del año próximo. Explica las obras a realizar y que la 

financiación íntegra corresponde a la Diputación, con lo que el Ayuntamiento no tiene 

que aportar fondos propios. 

 

El Sr. Traver interviene y dice que les alegra que se puedan realizar obras que mejoren 

instalaciones en el municipio, pero que no han visto documentación técnica de las obras 

que se van a realizar, por lo que anuncia que se abstendrán. Le responde la Sra. Amigó 

que ahora no se está aprobando la obra, sino que no haya más gastos por parte del 

Ayuntamiento. Que el proyecto lo está terminando el técnico municipal y que cuando 

esté acabado se le facilitará. 

 

Pasado el asunto a votación, por seis votos a favor de los/las concejales/as de los Grupos 

Compromís y Socialista y cinco abstenciones de los/as concejales/as del Grupo Popular, 

este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
APROBACIÓN DEL PLAN ECONÓMICO FINANCIERO EN RELACIÓN A LAS 

ACTUACIONES A REALIZAR DENTRO DE LAS AYUDAS PARA ACTUACIONES 

FINANCIERAMENTE SOSTENIBLES CONCEDIDAS AL AYUNTAMIENTO DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL POR LA DIPUTACIÓN DE VALENCIA. 

 

De conformidad con el anuncio publicado en el BOP de Valencia nº 210, de 2 de noviembre 

de 2015, este Ayuntamiento ha obtenido las siguientes ayudas  económicas con destino a la 

realización de inversiones financieramente sostenibles, por parte de la Diputación de 

Valencia: 
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ADECUACIÓN DE INSTALACIONES DEL CENTRO CÍVICO 88.214,74 euros 

 

HONORARIOS DE PROYECTO Y DIRECCIÓN DE OBRA PARA LA ADECUACIÓN 

DE INSTALACIONES DEL CENTRO CÍVICO 5.155,75 euros 

 

ADECUACIÓN DE ASEOS DE LA LLAR PARROQUIAL 30.250,00 euros 

 

HONORARIOS DE PROYECTO Y DIRECCIÓN DE OBRA ADECUACIÓN DE ASEOS 

DE LA LLAR PARROQUIAL 2.210,67 euros 

 

Sin perjuicio del contenido general que corresponda en cada caso del PEF, según lo previsto 

en la LOEPSF 2/2012 y la Ley de Racionalización y Sostenibilidad Financiera, en lo que se 

refiere al Plan de Inversiones Financieramente Sostenibles 2015 de la Diputación Provincial 

de Valencia y habida cuenta que este Ayuntamiento no cumple todos los requisitos 

establecidos en la D.A. 6ª de la LOEPSF en relación con la D.A. 16ª del TRLRHL, deberá 

aprobarse convenientemente por el Pleno del Ayuntamiento, con el contenido y requisitos 

que figuran en las bases de la convocatoria de ayudas económicas con destino a la 

realización de inversiones financieramente sostenibles 2015, aprobadas por la Diputación de 

Valencia y publicadas en el BOP de Valencia nº 174 de fecha 9 de septiembre de 2015. 

 

Considerando que este Ayuntamiento ya aprobó el correspondiente Plan Económico 

Financiero, por acuerdo plenario de fecha 22 de julio de 2015. 

 

Por todo lo expuesto, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

PRIMERO: Aprobar, como complemento al Plan Económico financiero aprobado por este 

Ayuntamiento en fecha 22 de julio de 2015, el siguiente Plan económico-financiero: 

 

1. INVERSIÓN SIN GASTOS DE MANTENIMIENTO. Las inversiones financieramente 

sostenibles acogidas a la convocatoria de concesión de ayudas económicas para la 

realización de Inversiones Financieramente Sostenibles de la Diputación de Valencia, 

consistentes en las cuatro actuaciones indicadas anteriormente no conllevan gastos de 

mantenimiento, sin perjuicio de los posibles gastos de conservación y reparación a lo largo 

de la vida útil del inmueble. La justificación técnica de la inexistencia de gastos de 

mantenimiento se apoya en que las actuaciones consisten en adecuaciones de adecuación 

sobre inmuebles ya existentes, sin incremento de la edificación o servicios a prestar, por lo 

que los posibles gastos de conservación y reparación a lo largo de la vida útil del inmueble, 

serán los mismos o menores, que si no se realizaran las actuaciones. 

  

2). ESTABILIDAD PRESUPUESTARIA. Por las razones indicadas, la inversión permitirá 

durante su ejecución, mantenimiento y liquidación, dar cumplimiento a los objetivos de 

estabilidad presupuestaria y deuda pública por parte de este Ayuntamiento. A tal efectos, 

como ya se ha expuesto, no existirán gastos de mantenimiento, sin que tampoco se prevean  

ingresos o reducción de gastos que genere la inversión durante su vida útil que es de 25 años, 
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para la Adecuación de aseos de la Llar Parroquial y Honorarios de proyecto y dirección de 

obra Adecuación de aseos de la Llar Parroquial y de 10 años para la Adecuación de 

instalaciones del Centro Cívico y los Honorarios de proyecto y dirección de obra Adecuación 

de instalaciones del Centro Cívico 

 

La  inversión financiada por la Diputación Provincial, que asciende a 125.831,16 euros, 

correspondiente al 100 % del importe de las actuaciones,  tiene carácter finalista, por lo que 

al ser una administración pública la que sufraga el gasto, está excluida del  cálculo del gasto 

computable de la Regla de Gasto de este Ayuntamiento por lo que no afecta al mismo y 

además el gasto como la financiación están equilibrados a efectos de estabilidad 

presupuestaria por cuanto, aunque tanto el gasto como el ingreso tiene naturaleza financiera, 

la subvención es una Transferencia de capital del capítulo 7º del Estado de Ingresos y el 

gasto se imputa al capítulo 6º del Estado de Gastos del Presupuesto. 

 

Respecto a la generación de ingresos o a la reducción de gastos con la inversión sostenible, 

se hace constar que las actuaciones no generarán ingresos ni supondrán incremento de gasto 

alguno 

 

SEGUNDO: Notificar el presente acuerdo a la Diputación de Valencia, a los efectos 

oportunos. 

 

8. MODIFICACIÓN DE LA ORDENANZA FISCAL GENERAL DE 

GESTIÓN, RECAUDACIÓN E INSPECCIÓN DE LOS TRIBUTOS LOCALES 

 

El Sr. Raga explica la urgencia de la inclusión de este punto en el orden del día, 

diciendo que, a la hora de aplicar la bonificación por domiciliación de los impuestos, se 

ha evidenciado la necesidad de unificar los criterios de aplicación de dicha bonificación 

en todos los impuestos municipales, regulándolo en la Ordenanza General de 

Recaudación. 

Además, para que dicha modificación entre en vigor y se pueda aplicar en el año 2016 

era preciso que se incluyera por urgencia en este pleno. 

 

Seguidamente se procede a la votación de la urgencia del tema, que es aprobada por 

unanimidad de los/las concejales/as. 

 

A continuación se pasa a tratar el fondo del asunto, expresando la Sra. Antolí su 

conformidad con la propuesta. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/as asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
MODIFICACIÓN DE LA ORDENANZA FISCAL GENERAL DE GESTIÓN, 

RECAUDACIÓN E INSPECCIÓN DE LOS TRIBUTOS LOCALES 
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Habiéndose establecido en diferentes Ordenanzas fiscales reguladoras de impuestos y tasas 

municipales, que  la bonificación del 5% por domiciliación bancaria, queda condicionada a 

estar al corriente en el pago de todos los tributos municipales. 

 

Considerando que en el artículo 8 de la Ordenanza de Recaudación se regula la bonificación 

por domiciliación para todos los tributos, es necesaria la modificación de la misma a efectos 

de adecuarla a las modificaciones de las Ordenanzas fiscales mencionadas. 

 

Por todo lo expuesto, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

a) Modificar el artículo 8 de la Ordenanza fiscal general de gestión, recaudación e 

inspección de los tributos locales, quedando redactado como sigue: 

"ARTÍCULO 8. Bonificaciones y Exenciones 
 

No podrán reconocerse otros beneficios fiscales en los Tributos locales que los expresamente 

previstos en las Normas con rango de Ley o los derivados de la aplicación de los Tratados 

Internacionales. 

 

No obstante, también podrán reconocerse los beneficios fiscales que las Entidades Locales 

establezcan en sus Ordenanzas fiscales en los supuestos expresamente previstos por la Ley. 

Sin perjuicio de ello se establece una bonificación del 5% de la cuota a favor de los sujetos 

pasivos que domicilien sus deudas de vencimiento periódico en una Entidad financiera, 

anticipen pagos o realicen actuaciones que impliquen colaboración en la recaudación de 

ingresos, tal como acogerse al Plan de pagos mensual, establecido en el artículo 16 de la 

presente ordenanza. 

 

Las Leyes por las que se establezcan beneficios fiscales en materia de Tributos locales 

determinarán las fórmulas de compensación que procedan; dichas fórmulas tendrán en 

cuenta las posibilidades de crecimiento futuro de los recursos de las Entidades Locales 

procedentes de los Tributos respecto de los cuales se establezcan los mencionados beneficios 

fiscales. 

 

El resultado de aplicar las bonificaciones fiscales a la Base Imponible, determinará la Base 

Liquidable. 

 

La bonificación del 5% antes descrita, queda condicionada a estar al corriente en el pago de 

todos los tributos municipales, sin que en ningún caso el importe de la bonificación por cada 

tributo pueda superar los 50 euros.” 

 

b) Que se sigan los trámites correspondientes hasta su aprobación definitiva. 

 

9. MOCIÓN COMPROMÍS EN DEFENSA DEL BARRANCO DEL 

CARRAIXET 
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Toma la palabra la Sra. Amigó y explica que, aunque la moción la ha presentado 

Compromís, el PSOE se ha adherido a la misma, por lo que se presenta conjuntamente. 

 

Dice que este es un pueblo ribereño al barranco y que forma parte de la historia de este 

pueblo. Que todos los pueblos ribereños deben potenciar su cuidado y su uso para 

pasear, para ir en bicicleta…Además, en estos momentos,  administraciones como la 

Diputación de Valencia o la Generalitat Valenciana están por la labor de fomentarlo. 

 

Seguidamente lee la propuesta de acuerdo. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. alcalde y dice que esta moción 

está relacionada con el punto 16 del orden del día. Explica que los representantes de 

todos los ayuntamientos ribereños, desde la parte alta hasta la desembocadura del 

barranco, se reunieron y aprobaron una moción conjunta para exigir a la administración 

competente la limpieza del barranco que es un potencial natural. 

 

Interviene el Sr. Traver para mostrar su conformidad con la propuesta. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/as asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
El Barranco del Carraixet es un enclave muy importante por lo que respecta al patrimonio 

natural e hidráulico. Es un patrimonio natural muy importante porque es una zona húmeda 

que cuenta con poblaciones de peces, reptiles y anfibios autóctonos y protegidos. El lecho da 

mantenimiento y es lugar de nidificación de aves de marjal así como de aves migratorias, 

todas también protegidas. También es lugar de refugio y alimentación de mamíferos como 

los murciélagos, todas estas especies son fieles aliados de los cultivos sostenibles al 

consumir grandes cantidades de insectos. 

 

A su alrededor tenemos alquerías históricas que junto a los huertos tienen un enorme 

valor paisajístico. Es un espacio utilizado por vecinos y visitantes para hacer senderismo, 

para correr a pie o en bicicleta aunque en algunos puntos es peligroso al atravesar carreteras 

y vías de tren. 

 

Por todas estas características tenemos un espacio natural con un gran potencial turístico si 

se señalizase correctamente. La adecuación de los márgenes del barranco del Carraixet como 

vía verde eliminaría los puntos negros por su peligrosidad, haría los paseos más agradables 

con la dotación de zonas de descanso y sombra, permitiría también la conexión de los 

diferentes municipios con un corredor verde de las comarcas de l’Horta Nord, el Camp de 

Túria y la ciudad de Valencia, y con la playa en bicicleta o a pie. 
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El Parque Natural Municipal del barranco del Carraixet de Bonrepòs i Mirambell también 

debería facilitar una conexión segura con la vía churra a la altura de Almàssera.  

Otro aspecto importante a tener en cuenta sería facilitar el acceso y tránsito a personas con 

movilidad reducida. Por ello el  pleno de este Ayuntamiento adopta los siguientes, 

 

ACUERDOS: 

 

PRIMERO – Solicitar en la Conselleria de  Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático 

y Desarrollo Rural el inicio del procedimiento para la declaración de Paraje Natural 

Municipal del barranco del Carraixet en el término de Bonrepòs i Mirambell, así como su 

área de influencia, viales y márgenes de dominio público o de Confederación Hidrográfica. 

 

SEGUNDO - Exigir a la Confederación Hidrográfica del Júcar la retirada de los vertederos 

incontrolados y de hacer y mantener en el tiempo una limpieza de vertidos del barranco que 

respete la vegetación autóctona y que se haga en época que no perjudique los períodos 

reproductores de las especies. 

 

TERCERO - Exigir el mantenimiento de los caminos y de las carreteras que bordean el 

barranco. 

 

CUARTO -Trabajar para incluir el barranco del Carraixet dentro de los circuitos turísticos 

aprovechando la declaración de Paraje Natural Municipal. 

 

QUINTO - Promover desde el Ayuntamiento acciones de concienciación y de promoción 

para dar a conocer este espacio a la población. 

 

SEXTO - Reivindicar ante las instituciones supramunicipales la adecuación del barranco del 

Carraixet como vía verde. 

 

10. MOCIÓN COMPROMÍS PARA LA ELIMINACIÓN DE LA VIOLENCIA 

CONTRA LAS MUJERES 

 

Explica la propuesta la Sra. Bolaños. Dice que últimamente hay numerosos casos de 

mujeres muertas por violencia de género y, a continuación, lee la propuesta. 

 

Abierta deliberación al respecto, el Sr. Traver se muestra totalmente de acuerdo con la 

propuesta, así como el Sr. alcalde, añadiendo que es una moción muy bien presentada. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/as asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
El 25 de noviembre fue declarado Día Internacional de la Eliminación de la Violencia contra 

las Mujeres por la Asamblea General de Naciones Unidas el 17 de diciembre de 1999 y debe 
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servir para visibilizar esta forma específica de violencia, así como para actuar con la 

finalidad de conseguir su desaparición. 

 

La violencia de género es fruto de las desigualdades sociales que hacen a las mujeres 

vulnerables. A pesar de las reiteradas declaraciones en contra de esta violencia, los 

asesinatos que se derivan no disminuyen, así como tampoco las cifras de las agresiones que 

tienen consideración de delito penal. Es necesario que las instituciones públicas manifiesten 

su rechazo a la violencia hacia las mujeres y que sus declaraciones se hagan realidad cada 

día con la coherencia de las acciones. 

 

Según la Agencia de Derechos Fundamentales de la Unión Europea, en el Estado Español 

más de una de cada cinco mujeres mayores de 15 años (22%) ha sufrido violencia física o 

sexual por parte de su pareja y menos de una quinta parte lo ha denunciado. Año tras año las 

cifras se repiten y la violencia machista es la primera causa de muerte prematura entre las 

mujeres, el machismo mata y debe ser una cuestión política de primer orden. 

 

El Observatorio de Violencia de género del Consejo General del Poder Judicial ha hecho una 

seria advertencia: los ayuntamientos son responsables de que muchas mujeres retiren la 

denuncia, ya que se encuentran en una situación de desprotección que la actuación municipal 

podría compensar. La falta de una implicación responsable de los ayuntamientos en las 

políticas de igualdad pone en situación de riesgo a muchas mujeres. Es por ello que a pesar 

de las declaraciones de rechazo, esta violencia también es ejercida desde las mismas 

instituciones cuando abandonan el deber de garantizar el derecho a una vida digna de toda la 

ciudadanía, de todas las ciudadanas. 

 

Es muy preocupante el grado de presencia de la violencia contra las mujeres entre jóvenes y 

adolescentes, que mantienen perfiles de sumisión y celos, y nos indica que no estamos yendo 

por donde se debe en educación y prevención. Hay que denunciar la LOMQE (Ley Orgánica 

de Mejora de la Calidad de la Enseñanza) que elimina los valores coeducadores. 

 

Es por todo ello que este Ayuntamiento adopta los siguientes acuerdos: 

 

1.- Hacer llegar a las diversas administraciones de la Generalitat y del Estado nuestra 

preocupación por el abandono de actuaciones públicas para proteger a las víctimas de la 

violencia de género y pedir que consideren la violencia de género un tema de Estado, de 

entre los problemas más graves y urgentes a resolver. Que asignen los recursos 

presupuestarios convenientes para que la lucha sea efectiva y que estos no puedan ser 

disminuidos por ningún motivo, ya que con la situación de crisis que sufre nuestra sociedad 

se hacen más necesarios aún. 

 

2.- Exigir a los Gobiernos que aplican y desarrollan la Ley Integral de Medidas de 

Protección Contra la Violencia de Género (BOE 1/2004) y la Ley Integral contra la violencia 

sobre la Mujer (DGV 7/2012), que sean dotadas convenientemente así como evaluadas, que 

se publiquen datos, las actuaciones y las conclusiones. 
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3.- Reivindicar las competencias municipales en materia de igualdad, prevención y ayuda 

contra la violencia de género y oponerse a la pretensión del Gobierno del Estado de vaciar de 

atribuciones los ayuntamientos, además de exigir los recursos necesarios. 

 

4.- Diseñar estrategias de actuación y elaborar los presupuestos municipales con perspectiva 

de género, y eso en lo que respecta a la violencia contra las mujeres quiere decir, 

 

a.- Conocer la realidad local respecto de los malos tratos, para detectar donde hay que actuar 

y donde hay que prevenir. 

 

b.- Elaborar un plan de formación del funcionariado, trabajadores y trabajadoras municipales 

para que sean sensibles y tengan estrategias para trabajar las políticas de género y contra la 

violencia. 

 

c.- Introducir entre las prioridades municipales la protección y asistencia a las mujeres que 

sufren violencia de género. 

 

d.- Desarrollar estrategias de prevención y acciones contra la violencia de género los ámbitos 

educativo, cultural, festivo, laboral, de incentivación del asociacionismo de las mujeres, 

sanitario, de asistencia social, dentro las competencias municipales y tenerlo como criterio 

transversal en cualquier actividad municipal. 

 

e.- Dotar todo ello en las partidas correspondientes de nuestro presupuesto municipal. 

 

5.- Diseñar de un plan de acción específico para la prevención y erradicación de la violencia 

de género en la adolescencia, con los valores de la coeducación, la cooperación y el respecto 

a la diversidad afectivo-sexual, y que debe constar de objetivos, acciones y calendario, con la 

voluntad de involucrar y dinamizar amplios sectores sociales y debe ser convenientemente 

dotado en los presupuestos municipales. 

 

11. MOCIÓN COMPROMÍS SOBRE EL SISTEMA DE FINANCIACIÓN 

AUTONÓMICA 

 

Explica la moción la Sra. Antolí, que dice que el sistema de financiación del Estado 

Español es injusto con los valencianos. Que nuestra comunidad está por debajo de la 

media de riqueza y, sin embargo, aportamos dinero; que hay otras comunidades que 

están por encima de la media y aún reciben dinero. 

 

Añade que si hacemos el cálculo durante el período de 2002 a 2013, deberíamos haber 

recibido 12.433 millones de euros adicionales, que podrían haberse dedicado a sanidad, 

educación… Que, además, no se compensa con inversiones que el estado debe 

establecer en porcentaje de población. 
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Explica que Compromís está presentando esta moción en los ayuntamientos para 

impulsar un cambio en el sistema y, seguidamente, lee la moción. 

 

Abierta deliberación al respecto, el Sr. Traver anuncia su voto favorable a la propuesta, 

así como el Sr. alcalde. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/as asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
Los valencianos y valencianas hemos sido ejemplo de solidaridad con el resto de pueblos y 

leales con la idea de progreso compartido. En nuestras etapas de prosperidad económica 

hemos sido motor de crecimiento y desarrollo para el resto de Comunidades Autónomas. 

 

Las divisas aportadas por nuestros exportadores de productos agrarios e industriales y por 

nuestras empresas turísticas han ayudado a la economía española en momentos difíciles. 

 

Ahora, aunque seguimos siendo igual de leales y solidarios, la prosperidad valenciana no 

existe. El estereotipo de riqueza se ha resquebrajado. Nos hemos empobrecido pero 

continuamos pagando como ricos. 

  

Otros territorios del Estado disponen ahora de mejores salarios y pensiones, de mejores 

servicios públicos, de mejores y gratuitas infraestructuras, de mayores recursos para dar 

apoyo el desarrollo de pymes y autónomos, para preservar el medio ambiente y ofrecer una 

mayor calidad de vida a sus ciudadanos. 

 

Como demuestran las cifras del propio Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, 

incluso siendo más pobres continuamos aportando una contribución de dinero a la 

administración del Estado que se encuentra por encima de lo que nos corresponde por 

nuestro nivel de renta. 

 

De hecho, somos el único territorio con una renta por habitante inferior a la media que recibe 

de los poderes públicos menos de lo que aporta, lo cual supone una quiebra de los principios 

de equidad y solidaridad. 

 

Si la Comunidad Valenciana hubiese recibido una financiación por habitante equivalente a la 

media de España a lo largo del período 2002-2013, nuestra Administración autonómica 

habría ingresado 12.433 millones de euros adicionales. 

 

Estos recursos equivalen además del 50% del crecimiento de la deuda pública autonómica a 

lo largo del período. Otras comunidades, incluidas algunas con una renta per cápita superior 

a la media, han obtenido recursos por habitante por encima de la media. 
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Con una financiación como el de estas comunidades, contaríamos con una deuda pública 

autonómica muy inferior a la actual, habiendo invertido más en servicios públicos 

fundamentales. 

 

El sistema de financiación autonómica es el principal, pero no el único motivo, por el que la 

Comunidad Valenciana es el único territorio con renta per cápita inferior a la media que 

registra un saldo fiscal negativo. Es decir, que aporta al funcionamiento de las 

Administraciones Públicas más recursos de los que recibe a través de las políticas de gasto. 

 

Las inversiones del Estado son otro de los factores fundamentales. A pesar de aglutinar casi 

el 11 % de la población española, los valencianos y valencianas nunca hemos recibido más 

del 10% de las inversiones del Estado. De hecho, lo más frecuente ha sido que situaran entre 

el 6 y el 7 por ciento. 

 

Los valencianos y las valencianas llevamos demasiado tiempo maltratados. No hay ninguna 

explicación razonable, más que la prolongación de viejas inercias históricas, a las que se ha 

sumado una falta de presión reivindicativa por nuestro lado. 

 

Sin olvidar nuestras propias responsabilidades y dispuestos a poner lo mejor de nosotros 

mismos en la obstinación de empujar con energía y constancia la Comunidad Valenciana, 

nos consideramos con una inmensa fuerza moral para exigir al Gobierno de España un trato 

justo. 

 

Afortunadamente, ahora todo puede cambiar, porque existe una total coincidencia entre todas 

las fuerzas políticas y sociales para acabar con esta situación. 

 

Por ello, frente al victimismo insustancial y la autosatisfacción irresponsable, ahora hay que 

decir: BASTA. Hay que poner fin a la indiferencia con que nos ha tratado, desde hace años, 

el gobierno central. 

 

Exigimos, como valencianos y valencianas, no ser tratados como ciudadanos de segunda. 

Exigimos una financiación que permita que los nuestros enfermos, escolares, universitarios, 

dependientes, parados y pequeños y medios empresarios, sean considerados igual que los del 

resto de territorios. 

 

Ambicionamos una Comunidad Valenciana fuerte y potente en una España plural que 

atienda a las singularidades de cada territorio y garantice la igualdad entre sus ciudadanos. 

 

Por todo esto, este Ayuntamiento adopta el siguiente acuerdo: 

 

1º. El Pleno del Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell exige al Gobierno Central: 

 

Una reforma inmediata del sistema de financiación autonómica con efectos a 1 de enero de 

2014 que posibilite a los valencianos y valencianas disponer de unos servicios públicos 

fundamentales (sanidad, educación y protección social) de calidad, y permita de igual 
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manera, el ejercicio de las competencias propias (ocupación, vivienda, medio ambiente, 

infraestructuras, cultura, promoción económica) alcanzando por lo menos la media de 

financiación por habitante del conjunto de comunidades autónomas. 

 

El reconocimiento de los déficit de financiación acumulada desde que se llevaron a cabo las 

transferencias de competencias en la Comunidad Valenciana cifrada en por lo menos 12.433 

millones de euros desde 2002 a 2013, así como la definición y el establecimiento de un 

mecanismo de compensación de estos déficits. 

 

La ejecución por parte del Estado de unas inversiones en infraestructuras equiparables, como 

mínimo, al peso poblacional de la Comunidad Valenciana compensando en todo caso la 

insuficiencia inversora de los últimos años. 

 

2.- Trasladar este acuerdo al Gobierno Central, al Parlamento del Estado, a las Cortes 

Valencianas y a todos los grupos parlamentarios con representación en estas dos Cámaras 

legislativas. 

 

12. MOCIÓN PP SOBRE RENUNCIA ASIGNACIÓN CARGOS ELECTOS 

MES DICIEMBRE 

 

Lee la moción el Sr. Traver que copiada dice: 

 
Dados los tiempos difíciles que vive la sociedad actual y en concreto algunos vecinos, 

vecinas e incluso algunas familias de nuestro municipio. Y teniendo constancia que 

últimamente el tiempo de reacción de nuestro Ayuntamiento ante estos casos se ha visto 

ralentizado enormemente, además de haberse reducido varios servicios añadidos que se 

prestaban hasta hace tan solo unos meses, como es el caso de Servicio de Ayuda a 

Domicilio. 

 

Elevamos al pleno la adopción de los siguientes ACUERDOS : 

 

l. - Consideramos que al igual que los miembros del Partido Popular (mediante registro de 

entrada en este Ayuntamiento) han donado su retribución ÍNTEGRA del mes de Diciembre 

del año 2015, el resto de miembros de la corporación, hagan lo mismo y DONEN su 

retribución económica correspondiente al mes de Diciembre de 2015, para la creación de un 

puesto de trabajo de Ayuda Domiciliaria. 

 

En el ejercicio de la actividad política, dar ejemplo es una de las mejores maneras de 

contribuir y ayudar a nuestros vecinos y como ejemplo de ello creemos que la mejor manera 

de demostrarlo es aprobando la siguiente moción por UNANIMIDAD. 

 

Independientemente de que esta moción sea aprobada o rechazada por ustedes, y para 

mostrar nuestra solidaridad con nuestros vecinos necesitados, los concejales del Partido 
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Popular donarán su retribución integra del mes de Diciembre de 2015 en forma de aportación 

a nuestros vecinos. 

 

Abierta deliberación al respecto, interviene la Sra. Antolí y dice que cree que lo que hay 

que reivindicar es la justicia social y no la caridad; que todas las personas tengan 

cubiertas sus necesidades básicas. Que no comprenden cómo el PP en los años más 

duros de la crisis no hayan destinado ni un euro de su salario a este fin. 

 

Consideran que esto es utilizar a las personas que sufren para hacer partidismo. Que ya 

hay partidas destinadas para emergencia social y aún queda dinero. 

 

Interviene el Sr. alcalde que considera la moción partidista y populista. Dice que si hace 

falta se deben remitir a informes técnicos donde se refleje la necesidad de la ayuda a 

domicilio y, si hubiese necesidad de aumentar la partida de ayuda económica, aún hay 

dinero. 

 

Interviene la Sra. Bolaños y dice que la trabajadora social ha informado de que ha 

hablado con la persona que realiza la ayuda a domicilio, que hace 27 horas y tiene 

suficiente, no le falta tiempo para atender a nadie. Que el PP lo que está haciendo es 

populismo y que no es la vía adecuada, porque se está utilizando a personas en situación 

de dependencia. A continuación lee un informe de la trabajadora social que especifica 

que, actualmente, el Servicio de Apoyo Domiciliario (SAD) está cubierto correctamente 

y no existen más necesidades. 

 

Interviene el Sr. Traver y dice que no sabe si no tienen memoria, que si no es verdad 

que el equipo de gobierno dio su parte de indemnización de paga extra de diciembre de 

2012, que la que no dio su parte fue la concejala de Compromís. Que el PP lo dejó en el 

pueblo y el PSOE lo donó a Servicios Sociales de l’Horta Nord. 

 

Que la trabajadora social ahora dice que no es necesario, pero que hace unos meses 

había dos personas en el servicio y las dos tenían trabajo. Les aconseja que salgan a la 

calle y vean las necesidades que existen. Se reafirma en que el PP dará su asignación 

para reforzar el servicio del SAD. 

 

Interviene la Sra. Trives y dice que le alegra que la técnica le haya realizado un informe 

favorable, pero que hay que informar a las personas de que el servicio está para 

ayudarles a realizar tareas que los usuarios no pueden hacer. Que el SAD está para 

muchas cosas, no solo para la limpieza de los dependientes (ir a la compra…) pero que 

la concejala debe velar por el bienestar del pueblo. Que la trabajadora social tiene que 

supervisar las familias que reciben las ayudas. 
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El Sr. alcalde, dirigiéndose al Sr. Traver, le dice que aclare qué quería decir cuando ha 

dicho que alguien se escondía, a lo que éste le responde que lo que quería decir es que si 

la trabajadora social ha hecho un informe que dice que con una persona en el SAD es 

suficiente, siendo que en la anterior legislatura había dos personas y aún tenían mucho 

trabajo, ¿es que antes se escondía? Es decir, que cree que son necesarias dos personas 

para cubrir el servicio. 

 

Le responde el Sr. alcalde que hay que atenerse a lo que dicen los informes técnicos que 

son los que saben lo que hace falta. Le pregunta el Sr. Traver si entonces los 1.250€ de 

la indemnización que dejará de percibir el PP no van a servir para contratar a ninguna 

persona para el SAD, a lo que contesta la Sra. Bolaños i le aclara que en estos 

momentos no es necesario destinar más fondos al servicio y que les dejen desarrollar su 

gestión de la forma que estimen más conveniente. 

 

El Sr. Traver desea puntualizar que la moción es para que el resto de concejales del 

ayuntamiento se adhieran. Que el PP presentó un escrito por registro de entrada que 

decía que si no se destina a crear ese puesto de trabajo, que se devuelva para que ellos lo 

dediquen a un fin social que crean conveniente. 

 

Interviene la Sra. Antolí y dice que quiere puntualizar que cuando el Sr. Traver ha 

hecho mención anteriormente a que en el año 2012 se donó la parte de la paga extra, fue 

porque a los funcionarios les robaron la paga extra. De eso no es de lo que se está 

hablando ahora. Si los técnicos creen que es necesario más servicio, se defenderá y se 

solucionará. Pide que el secretario explique cómo se puede gestionar lo que está 

pidiendo el PP, porque ella lo ve muy complicado, a lo que yo, el secretario, respondo 

que si el ayuntamiento no considera necesaria otra plaza de SAD, no ha lugar la 

renuncia o donación de la asignación y que luego, posteriormente, cada concejal, con 

esa asignación puede hacer lo que crea oportuno.  

 

El Sr. Traver le responde que ellos con su asignación pueden hacer lo que quieran. 

 

Seguidamente, el Sr. Raga dice: 

 
Bueno, yo como portavoz de la oposición en la legislatura anterior y como portavoz del 

partido socialista presentamos algunas iniciativas semejantes, aunque en el fondo no se 

parecen tanto, o más bien no se parecen en nada, dado las circunstancias de cada situación... 

explicaré nuestra postura... 

 

Antes de nada, sí que veo que parece que no se tenga vergüenza y para algunos, esto les 

parece un juego... para nosotros nunca lo ha sido, ni lo será... y en esta cronología lo 

explicaré... 
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En primer lugar, volvemos a 2011... donde desde el Partido Socialista hicimos mucha 

presión ante la desmesurada subida del sueldo del Alcalde cuanto quería aprobar el 

presupuesto municipal de 2012... donde Fernando Traver se quiso poner un sueldo de 39.000 

€ más el sueldo de 10.000 € de la teniente de Alcalde, en el momento más duro de la crisis y 

después de haber dicho que ni él ni nadie de su lista cobraría un sueldo....  

 

Tal fue la presión recogiendo firmas y alegaciones al presupuesto, que solamente se pone 

30.000 € de sueldo... 

 

En 2012, el partido socialista intenta en varias ocasiones que se compensase la subida del 

10% del IBI y de la subida del 215% de la TAMER, minorando la presión impositiva, dada 

la situación que atravesaban muchos de nuestros vecinos... no lo conseguimos, la mayoría 

absoluta del PP lo impidió... 

 

En julio de 2012, ante la eliminación de la paga extra de diciembre de los funcionarios que 

hizo el PP... no podíamos quedarnos quietos e hicimos una moción verbal, pidiendo que en 

solidaridad con ellos que no recibiéramos ninguna retribución los once miembros electos... 

se vota la urgencia dado que estaba fuera del orden del día y el PP no quiso que se debatiera.. 

 

En septiembre de 2012, se vuelve a llevar al pleno... decía así la moción asumiendo el 

espíritu de la decisión tomada por el PP, que nosotros no compartíamos, decía así: 

 
“Las medidas recogidas en este Título suponen un sacrificio de especial intensidad para 

todos aquellos que perciben retribuciones con cargo a recursos públicos. Razones de Justicia 

justifican que estas medidas se extiendan a todos los servidores públicos con independencia 

de la naturaleza de la entidad de la que dependen y de su estatuto. La universalidad que 

fundamenta esta reforma evita la discriminación entre grupos y sectores.” Y más adelante 

añade: “Por ello, en base al principio de necesaria solidaridad que debe imperar en estos 

momentos en todos los ámbitos sociales y políticos y a fin de compartir el esfuerzo que 

suponen las medidas que se establecen en este Real Decreto-ley respecto al colectivo de 

empleados públicos de todas las Administraciones en su sentido más amplio, es voluntad del 

legislador que se impulsen todos los mecanismos legales existentes para permitir la 

extensión de las citada medidas tanto a diputados y senadores, como al personal de otros 

órganos constitucionales, aplicando, en su caso, y cuando sea necesario, la normativa 

reguladora de los mismos en materia de retribuciones.” 

 
Por lo tanto era una petición de solidaridad con los funcionarios... se votó en contra. 

 

En ese mismo pleno del 26 septiembre de 2012, el partido socialista llevaba una moción que 

nos habían hecho llegar unos vecinos del pueblo, usuarios de las instalaciones que gestiona 

el Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de l’Horta Nord, y a la que se sumaban todos 

los grupos municipales, después de votar la urgencia, que decía: 

 



77 

 

«El Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de l´Horta Nord atraviesa, en estos 

momentos, una situación de emergencia económica que pone en duda la continuidad de los 

servicios que presta a centenas de usuarios y familias. 

 

Como cofundadores e impulsores del proyecto, estamos muy preocupados, y deseamos hacer 

constar nuestro compromiso y voluntad de hacer frente a nuestras responsabilidades ante del 

consorcio. Queremos hacerlo así con el fin de mantener el servicio prestado a los sectores 

más débiles de la sociedad y que necesitan la especial atención y ayuda por parte de las 

Administraciones Públicas. 

 

Por otro lado, la Generalitat Valenciana, que aporta el 80% de la subvención al Consorcio 

Comarcal de Servicios Sociales, se está demorando en los pagos, lo cual acrecienta la 

situación de precariedad económica actual. 

 

La deuda actual es de 757.239,60 euros, y según los expedientes, corresponde a:  

 

- Expt. 6TVC400128/2012 del Centro de Atención Temprana de Massamagrell: 

151.277,40€. 

- Expt. 6TVC400129/2012 del Centro de Día Reina Sofía de Massamagrell: 99.982,20€. 

- Expt. 6TVC400130/2012 del Centro Ocupacional Reina Sofía de Massamagrell: 

112.471,20€. 

- Expt. 6TVC400131/2012 del Centro de Atención Temprana de Alboraia: 169.984,20 €. 

- Expt. 6TVC400132/2012 del Centro Ocupacional Paso a Paso de Alboraia: 223.524,60€. 

 

a) Ratificar la necesidad prioritaria de mantener los servicios prestados por el Consorcio 

Comarcal de Servicios Sociales hacia el colectivo de personas con discapacidad de nuestra 

comarca. 

b) Instar a la Generalitat Valencia a que se ponga al día con los pagos necesarios al 

Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de l´Horta Nord, y con otras entidades y centros 

de atención a personas discapacitadas con el fin de garantizar la continuidad del servicio. 

c) Mantener el compromiso del Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell de priorizar el 

pago al Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de l´Horta Nord. 

d) Comunicar este acuerdo plenario al Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de 

l´Horta Nord, a los representantes en la Mesa de La Discapacidad, a las Consejerías de 

Hacienda y Bienestar Social y a los Grupos políticos en la Diputación de Valencia y en las 

Cortes Valencianas.» 

También hemos sabido que el representante del Partido Popular de Massamagrell envía una 

instancia que se registra el 24 de septiembre pidiendo lo mismo... ante la imperiosa 

necesidad de no poder pagar ni las nóminas de los trabajadores... 
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El 1 de octubre de 2012... los cuatro concejales del PSPV-PSOE del Ayuntamiento de 

Bonrepòs i Mirambell realizaban mediante una instancia la renuncia a cobrar las 

percepciones de diciembre, tal como habíamos manifestado, y donarlas al Consorcio de 

Servicios Sociales de l’Horta Nord, como solidaridad con los funcionarios por haberles 

quitado la paga extra y ante la situación, que el gobierno de la  

Generalitat estaba haciendo pasar al consorcio con los impagos, que impedía pagar incluso 

las nóminas, decidimos que esas percepciones fueran allí... ante esta gran emergencia... 

 

Para poder llevar a cabo esta solicitud tuvimos que presentar una moción en la que 

exponíamos la modificación de créditos necesaria para llevarla adelante... 

 

Después hemos alegado a los presupuestos de 2014 y 2015 para realizar una bajada del 10% 

de las percepciones de todos los cargos electos y con esos 8.500 € que se ahorraban crear una 

partida para ayudas de emergencia... entonces el alcalde pasaba a cobrar 27.000 euros, 

Tercera Teniente de Alcalde  9.000 euros en vez de 10.000, concejales con delegación 

pasaron a cobrar 4.500 euros en vez de 5.000 €… el PP lo votó en contra. 

 

Ahora bien, a día de hoy, si os fijáis, todas las reivindicaciones de estos años atrás las 

estamos haciendo realidad... 

 

- El sueldo del Alcalde se ha reducido un 20%... de 30.000 € a 24.000 €, 6.000 € más la SS. 

 

- El sueldo de la Teniente de Alcalde ha desaparecido... 5.000 € de ahorro más la SS. 

 

- La presión impositiva se ha reducido con la bajada del IBI en un 5%, las licencias de 

actividad se han reducido en un 50% y la TAMER dará buenas noticias próximamente... 

 

- El Ayuntamiento ha asumido la compra de los libros haciendo un gran esfuerzo donde se 

buscaba dar una gran ayuda a los padres y de paso crear el banco de libros... después se ha 

sumado la Generalitat y la Diputación. 

 

- El Consorcio de Comarcal de Servicios Sociales de l´Horta Nord estará al día en lo que le 

debe la Generalitat a final de año... 

 

- Las ayudas para emergencia social al presupuesto 2015 están siendo más cuantiosas que 

nunca, donde podemos ver como extraordinarias: 

 

 La partida de 10.000 € del presupuesto participativo, donde los vecinos 

decidieron a qué se dedicaría ese dinero. 

 La modificación de la partida para asumir el total del Programa Provincial de 

Asistencia Nutricional para Menores Escolarizados, dado que la subvención no lo 

cubría todo. Donde se hizo un gran esfuerzo. 

 El euro solidario, donde los 6.100 € recogidos del copago del tomate, paellas y 

calderas se destinan, 3.200 €, a pagar la renta garantizada del mes de diciembre, 

dado que la subvención no llega… 1.400 € donde se crea una partida de ayudas a 
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la pobreza energética… y 709 para ayudar a los refugiados Sirios y 709 € para 

ayudar al pueblo saharaui después del destrozo hecho por el temporal en sus 

campamentos… 

 

............................................................................................................ 

 

También es mala suerte que ahora que estáis por la labor de iniciativas cono las dichas 

anteriormente, ya estén todas estas cosas hechas y os salga una mala copia, dado que no lo 

hacéis desde el corazón, ni está hecha por una gran necesidad, lo que evidencia un claro afán 

de intentar vender humo y engañar a la gente, como es habitual en vosotros y venís haciendo 

desde hace años... 

 

Vuestra iniciativa está hecha para hacer algo, intentar dar una imagen que no habéis dado 

estos 4 años... en una supuesta necesidad que no es realidad a día de hoy... y además lo 

sabéis porque lo preguntasteis... 

 

Lo dicho antes también es mala suerte, o una desgracia que ahora no hay demanda a cubrir 

en la ayuda a domicilio, o mala suerte como en la moción de los días festivos del colegio... 

de verdad no os da vergüenza... Fernando te hacía de otra manera, pero los meses que 

llevamos en el gobierno vamos sabiendo cosas que se han hecho... 

 

Los concejales del PP seguís muy perdidos, ustedes aún no se han percatado que son la 

oposición y el período de rabia y de recolocación está prolongándose en exceso. Esto es 

preocupante porque la oposición es importante y estamos seguros que una vez se les pase la 

rabieta, reconsiderarán sus actitudes y empezarán a aportar y a colaborar porque todos somos 

necesarios para mejorar nuestro pueblo. Les emplazamos a ustedes a reflexionar. 

 
Continúa diciendo que el equipo de gobierno está muy implicado con los Servicios 

Sociales y la concejala del área está estudiando la posibilidad de que haya una asistenta 

social en Vinalesa y otra en Bonrepòs i Mirambell a tiempo completo en cada 

municipio. 

 

El Sr. Traver quiere recalcar para que quede claro que el ayuntamiento estima que no 

hay necesidad de refuerzo del SAD, pero que está estudiando ampliar las horas de la 

trabajadora social. Además de que se podría haber estudiado donar un porcentaje. 

 

Finalmente interviene la Sra. Amigó para recalcar que ella no donó nada de su 

asignación en 2012 por la razón de que considera que hay que hacer justicia social y que 

cada uno con su salario ya ayuda a quien cree que lo necesita. 

 

El Sr. alcalde dice que, para finalizar, el ayuntamiento está muy comprometido con los 

Servicios Sociales y que harán lo que haga falta cuando los informes de los técnicos así 

lo indiquen. 
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Pasado el asunto a votación, por 5 votos favorables de los/las concejales/as del Grupo 

Popular y 6 votos en contra de los/las concejales/as de los Grupos Socialista y 

Compromís, queda rechazada la propuesta. 

 

13. MOCIÓN PP SOBRE AMPLIACIÓN SUBVENCIÓN PERFILES 

EDUCATIVOS 

 

Lee la moción el Sr. Traver, que copiada dice: 

 
Que la Generalitat Valenciana se ha comprometido a abonar la cantidad de 100 € a aquellos 

padres que presenten las facturas de compra de los libros escolares del curso 2015-2016 y 

posteriormente abonará otros 100 € más por alumno a la finalización del curso escolar. 

 

Que en nuestro municipio las citadas facturas de libros de alumnos de Primaria del C.E.I.P 

Mare de Déu del Pilar están en propiedad del mismo Ayuntamiento, ya que ha sido el actual 

Equipo de Gobierno el que ha procedido a subvencionar la totalidad de los libros escolares 

de dichos alumnos. 

  

Dado que la Diputación de Valencia y la Genera1itat Valenciana tiene que abonar el 66 % de 

la citada subvención de adquisición de libros de texto  

 

Por todo esto, elevamos al pleno la adopción de los siguientes 

ACUERDOS: 

 

l. - Que dicho importe pase a formar parte directamente de la partida municipal 

presupuestaria de Educación para el año 2016. 

2. - Que dicho importe sea destinado íntegramente a los alumnos empadronados en nuestro 

municipio y que se encuentren matriculados en cualquier guardería, a efectos de aliviar los 

elevados gastos en la educación de sus hijos. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra la Sra. Antolí y dice que se reitera en 

lo dicho anteriormente sobre Servicios Sociales; que les han informado de que, si hay 

necesidad en guarderías, se podrán establecer ayudas, pero que aún no hay ningún 

estudio al respecto. 

 

Añade que quieren establecer el compromiso para que en el presupuesto de 2016 se 

incluya una ayuda, pero no con una cantidad fija, sino estudiando las necesidades de 

cada familia. Que en el momento en que esté el estudio, se evaluará la inclusión de una 

partida para este fin en el presupuesto.  

 

Seguidamente interviene el Sr. Raga y dice que con las ayudas que se han planteado, se 

abarca más población que en otros sitios; que nadie cubre la Educación Infantil como 
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este Ayuntamiento. Que han copiado la medida del programa electoral y ahora, como la 

conselleria ha aprobado el programa Xarxa Llibres,  parece que esto sea una rabieta. 

 

A continuación el Sr. Traver dice que lo que le dice el Sr. Raga es que el dinero que va a 

aportar la Conselleria de Educación se destinará a otras cosas, por lo que piden que se 

utilice para educación y en este curso escolar. 

 

Pasado el asunto a votación, por 5 votos favorables de los/las concejales/as del Grupo 

Popular y 6 votos en contra de los/las concejales/as de los Grupos Socialista y 

Compromís, queda rechazada la propuesta. 

 

14. MOCIÓN PP SOBRE CONVOCATORIA PLAZA OFICIAL POLICIA 

LOCAL 

 

Lee la moción el Sr. Traver, que copiada dice: 

 
La Ley 6/1999, de 19 de abril. de la Generalitat Valenciana, de Policias Locales y de 

Coordinación de las Policías Locales de la Comunidad Valenciana, en su Artículo 16 

apartado 2-C especifica que: 

 

"Los cuerpos de policía local de la Comunidad Valenciana estarán estructurados, con 

carácter mínimo, en las siguientes escalas y categorías: 

 

... ///... 

 

c) Básica, con las categorías de oficial, en poblaciones de más de 5.000 habitantes o 

poblaciones con menos de 5.000 habitantes donde esté creado dicho Cuerpo en los supuestos 

previstos en esta ley; y agente.” 

 

Dado que en nuestro municipio ya existe precedente en cuanto a la existencia de la plaza en 

propiedad de “Oficial de Policía", y dado que en la actualidad dicha plaza NO se encuentra 

cubierta por ninguno de los agentes,  

 

Por todo esto, elevamos al pleno la adopción de los siguientes ACUERDOS: 

 

1.- La convocatoria en oferta pública de plaza de Oficial de la Policía Local de 

Bonrepòs i Mirambell. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. alcalde y dice que este municipio 

no tiene estabilidad presupuestaria, y que, por ello, no se puede sacar la plaza. Que la 

ley de estabilidad presupuestaria impide que se convoque la plaza. 
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El Sr. Traver le responde que la traerán el año que viene de nuevo al pleno, si se cumple 

la estabilidad presupuestaria. 

 

Pasado el asunto a votación, por 5 votos favorables de los/las concejales/as del Grupo 

Popular y 6 votos en contra de los/las concejales/as de los Grupos Socialista y 

Compromís, queda rechazada la propuesta. 

 

15. MOCIÓN DEL PSOE SOBRE DEROGACIÓN DE LA LEY DE 

RACIONALIZACIÓN I SOSTENIBILIDAD DE LA ADMINISTRACIÓN 

LOCAL 

 

Lee la moción la Sra. Ramiro. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra la Sra. Antolí, que expresa su 

conformidad con la propuesta, ya que en su momento manifestaron su rechazo a la ley 

por esos motivos y desde la Conselleria se está intentando su retirada completa. 

 

Interviene el Sr. Traver y dice que la ley está en vigor y no ha prohibido ningua acción. 

Que no tenga competencia no significa que no tenga dinero para prestar todos los 

servicios. Que se pueden centralizar competencias. 

 

Seguidamente, interviene el Sr. Raga que señala que si la entrada en vigor no se hubiera 

aplazado al 31 de diciembre de 2015, los Servicios Sociales no se podrían prestar desde 

el ayuntamiento. 

 

La Sra. Trives dice que eso es manipular, que la ley está aprobada hace años y que se 

presta el mismo servicio. Que no entiende nada. Que es preciso impulsar una política 

social para todos. 

 

Añade que como ahora se ven con poder “leña al mono”. Que están manipulando y en el 

pueblo se nota la falta de cosas. 

 

Interviene el Sr. alcalde y dice que en Bonrepòs i Mirambell las personas no están 

abandonadas porque ellos no estén en el poder.  Que este Ayuntamiento está 

comprometido con los Servicios Sociales y se hace justicia para todos, pero no a dedo. 

Le responde la Sra. Trives que se deje de demagogia y que se dediquen a trabajar. 

 

La Sra. Antolí interviene y dice que la ley hasta que no entre en vigor, no es de 

aplicación. Le pregunta la Sra. Trives que en qué nos perjudica la ley, que el servicio se 

presta igualmente. 
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La Sra. Antolí le pide que todos se comporten como personas. Que no se puede decir 

que está en vigor, porque es mentira; y que a los municipios de menos de 20.000 

habitantes, se nos retiran competencias como los Servicios Sociales y habría que acudir 

a la Diputación. Que el PP tendría que pensar en los vecinos. Le responde la Sra. Trives 

que al vecino le es indiferente que la competencia sea del Ayuntamiento o de la 

Diputación, ya que la trabajadora social seguirá prestando el servicio. La Sra. Ramiro le 

recomienda que se lea la ley y que luego diga si es o no beneficiosa. La Sra. Trives 

responde que no se va a quitar el servicio de la trabajadora social diga lo que diga la ley. 

Insiste la Sra. Ramiro en que se lea la ley y después hablarán. 

 

El Sr. Laguna pregunta por qué presentan esta moción, si la ley aún no ha entrado en 

vigor, a lo que la Sra. Ramiro le responde que para que no llegue a entrar en vigor. 

 

Pasado el asunto a votación, por seis votos a favor de los/las concejales/as de los Grupos 

Socialista y Compromís, y cinco votos en contra de los/as concejales/as del Grupo 

Popular, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 
La Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de racionalización y sostenibilidad de la 

Administración Local vino a reformar la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases 

del Régimen Local, poniendo en jaque la base del municipalismo y del modelo que ha 

garantizado la cohesión social de nuestro país durante los últimos 30 años.  

 

La reforma planteada priva a las entidades locales de las competencias en materia de 

prestación de los servicios sociales y de promoción y reinserción social, así como en otras 

competencias: sanidad, consumo, igualdad, políticas acticas de empleo, etc. 

 

La nueva Ley consagra una visión exclusivamente economicista de las funciones mismas del 

Estado, y en especial de las Entidades Locales, al citar la estabilidad presupuestaria como 

principio rector que debe presidir las actuaciones de todas las Administraciones públicas en 

vez de situar la atención los ciudadanos/as y la calidad en la prestación de servicios en el 

centro de la reforma. 

 

Desde el principio, el PSOE se ha opuesto frontalmente a esta reforma porque ataca y daña a 

la raíz misma del gobierno municipal, recorta competencias a los ayuntamientos y abre el 

camino a la desaparición o la privatización de los servicios sociales que prestan los 

ayuntamientos. El texto es, además, un ataque a la Carta Europea de Autonomía Local. 

También se han opuesto el resto de los grupos de la oposición y alcaldes de toda España, 

incluidos muchos del Partido Popular. 

 

Por ello, los Grupos Parlamentarios Socialista, Izquierda Plural, Unión Progreso y 

Democracia, y Mixto (BNG, CC-NC-PNC y Compromís-Q) presentaron un recurso de 

inconstitucionalidad contra esta Ley. Lo mismo hicieron algunas Comunidades Autónomas. 

Igualmente, más de 3.000 ayuntamientos de toda España, que representan a más de 16 



84 

 

millones de ciudadanos y ciudadanas, plantearon un conflicto ante el Tribunal Constitucional 

en defensa de la autonomía local constitucionalmente garantizada. Tanto los recursos 

presentados como el conflicto planteado fueron admitidos a trámite por el Tribunal 

Constitucional y están pendientes de tramitación y sentencia.  

 

Hoy de nuevo, reafirmamos nuestro compromiso de derogar esta ley en cuanto el PSOE 

llegue al Gobierno. Uno de los principales ataques al municipalismo de la LRSAL es un 

cambio profundo en la organización del sistema público de los Servicios Sociales, que afecta 

al reparto y la relevancia de la Administración Local en el conjunto de las actuaciones del 

Estado, desposeyéndola de todas sus facultades de acción en este ámbito, uno de los más 

importantes para construir una comunidad y donde es esencial la proximidad y cercanía para 

la prestación de los servicios. 

 

Para impedir este gran perjuicio a los valencianos y valencianas, el Consell aprobó el pasado 

mes de septiembre el Decreto Ley 5/2015, de 4 de septiembre, ratificado por les Corts 

Valencianes, por el cual se establecen medidas urgentes derivadas de la aplicación de estas 

disposiciones relativas a la educación, la salud y servicios sociales en el ámbito de la 

Comunitat. Con este Decreto Ley, se asegura la continuidad en la prestación de esos 

servicios esenciales para la ciudadanía por los ayuntamientos. Unos servicios de los que no 

se puede prescindir. Y al mismo tiempo, garantizan la estabilidad de miles de puestos de 

trabajo. 

 

En desarrollo del marco constitucional se ha ido consolidando el actual sistema público de 

Servicios Sociales, basado en la cooperación entre administraciones y que permite la 

aplicación del Plan Concertado de Servicios Sociales. 

 

De no impedirse, esta reforma quiebra la estructura ya consolidada y limita 

extraordinariamente las funciones de prestación de los servicios sociales y de promoción y 

reinserción social de los consistorios a la mera "evaluación e información de situaciones de 

necesidad social, y la atención inmediata a personas en situación o riesgo de exclusión 

social", desnaturalizando por completo el sistema actual. 

 

Se lleva a cabo, además, en un momento en que las cifras de pobreza en España son cada día 

más dramáticas. En la actualidad, 1 de cada 5 personas viven en nuestro país por debajo del 

umbral de pobreza. 2,8 millones de niños, el 33,8 por ciento de la población menor de edad, 

están en riesgo de pobreza. La tasa de cobertura por desempleo ha bajado hasta dejar 

desatendidas a la mitad de las personas en paro, mientras que tener un trabajo, ya no 

garantiza salir de la pobreza en España. 

En un contexto como el actual, es necesario potenciar los servicIos a los que la ciudadanía 

recurre en primer lugar para obtener información y atención social y laboral, pero 

paradójicamente, el Gobierno del PP, en su afán de reducir a mínimos la protección social, 

ha consumado el desmantelamiento de la Red Pública de Servicios Sociales de proximidad, 

con recortes presupuestarios (64% en el Plan Concertado) que, además de dejar sin 

protección a miles de ciudadanos en plena crisis, ha supuesto la destrucción de más de 

10.000 puestos de trabajo del sector público local. 
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También se margina a los ciudadanos que viven en el medio rural al eliminar cualquier 

servicio social de los pueblos con menos de 20.000 vecinos (incluso los servicios sociales de 

asistencia inmediata dejan de ser de carácter obligatorio en los municipios pequeños) en aras 

de una pretendida mayor rentabilidad, y traspasar dichas competencias directamente a las 

diputaciones provinciales.  

 

En definitiva, la LRSAL pretende la privatización de los servicios públicos, mermando las 

competencias a los ayuntamientos menores de 20.000 habitantes, que, de no impedirse, 

pasarán a ser gestionados por las diputaciones provinciales, convirtiéndolos así de entes 

intermedios a intermediarios para la adjudicación de suculentas contratas, supondrá para 

millones de personas perder la atención social que reciben de sus Ayuntamientos, por ello, 

de una forma u otra, las Comunidades Autónomas están actuando de diferentes maneras, con 

el objetivo de impedir su aplicación. También la Junta de Gobierno de la FEMP ha pedido 

una moratoria de su entrada en vigor y la posterior derogación de la misma.  

 

Por todo ello, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente ACUERDO:  

 

El Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell insta al Gobierno de España a: 

 

1. Derogar la ley 27/2013, de 27 de diciembre de racionalización y sostenibilidad de la 

Administración Local. 

 

16. MOCIÓN CONJUNTA DE TODOS LOS GRUPOS MUNICIPALES 

PARA LA DEFENSA DEL BARRANCO DEL CARRAIXET ANTE EL RIESGO 

DE EMERGENCIAS 

 

El Sr. alcalde da cuenta de la reunión que se celebró entre todos los ayuntamientos  

ribereños al barranco, así como de la reunión que éstos celebraron con la Confederación 

Hidrográfica del Júcar.  

Incide en que la confederación ha tardado años en contestar a algunos ayuntamientos 

que han alegado contra una deuda que era competencia de conselleria. Explica que se 

intenta llegar a puntos en común entre las partes. Seguidamente lee la moción. 

 

Abierta deliberación al respecto, los portavoces de los grupos Compromís y Popular 

expresan su conformidad con la propuesta. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/as asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 
 

 

Por parte de la Sr. Alcalde-Presidente se da cuenta al Pleno de la reunión mantenida en 

Olocau el pasado 28 de septiembre de 2015, con los alcaldes y concejales de los municipios 
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de Olocau, Bétera, Alboraya, Vinalesa, Tavernes Blanques, Náquera, Bonrepòs i Mirambell, 

Alfara del Patriarca, Moncada, Almàssera, Gátova y La Pobla de Vallbona, con objeto de 

analizar la grave y preocupante problemática que afecta a nuestros municipios debido al 

estado de abandono en que se encuentran los cauces del barranco del Carraixet y su red de 

afluentes, en los que hace tiempo se viene reclamando a la Confederación Hidrográfica del 

Júcar como organismo competente, la realización de las necesarias labores de mantenimiento 

y limpieza de los cauces, sin que se hayan realizado éstas, pese al peligro que esta situación 

conlleva ante posibles situaciones de emergencia por riesgo de inundaciones así como por 

aumento del riesgo de incendios forestales. 

 

Como conclusión de la reunión mantenida se suscribió por unanimidad de todos los 

Ayuntamientos presentes un manifiesto a favor del mantenimiento del barranco del Carraixet 

cuyo texto se adjunta como anexo a la presente Moción. 

 

Al mismo tiempo, además de señalar la necesidad de presentar una moción en los distintos 

Ayuntamientos con objeto de unir nuestras fuerzas para que esta reivindicación histórica sea 

escuchada, se aprobó solicitar una reunión conjunta con la Presidenta de la Confederación 

Hidrográfica del Júcar, así como dar traslado de estas reivindicaciones al departamento de 

Emergencias de la Generalitat, así como a la actual consellera de Agricultura, Medio 

Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo Rural, competente en materia de prevención de 

incendios forestales, y responsable de la gestión del Parque Natural de la Sierra Calderona, 

cabecera de la red de ramblas y barrancos afluentes del Carraixet, todo ello con objeto de 

solicitar la máxima colaboración de todas las administraciones con competencias en el 

asunto. 

 

Por otra parte, en la citada reunión del 28 de septiembre, se convino la necesidad de 

establecer lazos de colaboración entre nuestros municipios por un lado para coordinar 

labores de prevención y de colaboración intermunicipal ante situaciones de emergencia, y 

por otro con objeto de ejecutar una planificación de propuestas de actuación con objeto de 

poner en valor el espacio natural de estos cauces como elementos de desarrollo y de 

integración territorial, dado su potencial como elementos de comunicación a lo largo de 

nuestro territorio. 

 

Con posterioridad, la alcaldesa de Marines, que no pudo asistir a la reunión, ha manifestado 

su adhesión a las peticiones que se estuvieron trabajando en Olocau. 

 

Por todo lo expuesto,  este Ayuntamiento Pleno adopta los siguientes ACUERDOS: 

 

1º. Aprobar la presente MOCIÓN y su adhesión a las consideraciones manifestadas en la 

reunión de 28 de septiembre de 2015 celebrada en Olocau. 

2º. Instar a la Confederación Hidrográfica del Júcar (CHJ) a fin de que lleve a término, a la 

mayor brevedad posible, las labores de limpieza y mantenimiento de cauces señaladas, 

estableciendo de forma activa las colaboraciones entre administraciones que sean necesarias 

y dotando las partidas presupuestarias suficientes para la ejecución de dichos trabajos de 

limpieza y mantenimiento de cauces. 
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3º. Solicitar a la citada CHJ una reunión conjunta con nuestros municipios para abordar la 

problemática y establecer los compromisos de actuación, desde una perspectiva de máxima 

colaboración posible. 

4º. Aprobar la elaboración de convenios y mecanismos de colaboración entre los 

Ayuntamientos afectados, con objeto de llevar adelante proyectos, actuaciones y/o 

actividades conjuntas en beneficio de la puesta en valor del Barranco del Carraixet, elemento 

de comunicación entre nuestros municipios, como corredor verde y como conector funcional 

entre la plana litoral y el Parque Natural de la Sierra Calderona. 

5º. Instar a la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo 

Rural, así como al departamento de Emergencias de la Generalitat, a establecer las 

colaboraciones interadministrativas necesarias para alcanzar los objetivos pretendidos. 

6º. Dar cuenta de la presente Moción a la Confederación Hidrográfica del Júcar, a la 

Delegación del Gobierno, a la Presidencia de la Generalitat, a la Conselleria de Agricultura, 

Medio Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo Rural, a las Cortes Valencianas, a la 

Diputación de Valencia, a las Cortes Generales, así como a todas las Entidades y 

Asociaciones del Municipio. 

 

17. INFORMES DE PRESIDENCIA 

 

El Sr. alcalde da cuenta de los siguientes asuntos: 

- Sobre las Resoluciones de Alcaldía nº  24 a 29 de 2015  

- Sobre la autorización por parte de la Conselleria de Educación de los días 

festivos escolares para este curso 

- Sobre la constitución de la Junta Local de Seguridad 

- Sobre la reunión de 50 alcaldes en Valencia con la Conselleria de Transportes 

para fomentar el transporte público del área metropolitana, donde se firmó un 

manifiesto 

- Sobre la recepción de 218.000€ que la Generalitat Valenciana adeudaba a este 

Ayuntamiento 

 

El Sr. Raga y la Sra. Bolaños informan asimismo sobre la renovación en el EIGE de la 

Conselleria de Vivienda el alquiler para fines sociales de una vivienda en el municipio. 

 

18. INFORMES ÓRGANOS SUPRAMUNICIPALES 

 

El Sr. alcalde informa sobre los siguientes asuntos: 

- Sobre la sesión constitutiva de la EMSHI y de nombramiento de cargos 

- Sobre la reunión del Consorcio Comarcal de Servicios Sociales de l’Horta Nord 

- Sobre el pleno de la Mancomunitat del Carraixet 

 

La Sra. Antolí informa sobre los siguientes asuntos: 
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- Sobre el pleno de nombramiento de miembros de la EMTRE, y sobre la 

aprobación de presupuestos y tasa TAMER 

 

La Sra. Amigó informa sobre la asamblea del Consorcio Provincial de Bomberos. 

 

La Sra. Bolaños informa sobre el Consorcio Pactem Nord. 

 

19. RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

En primer lugar, la Sra. Antolí efectúa el siguiente ruego: 

 

Una persona en redes sociales insultó a un vecino del pueblo, marido de una concejala y 

solicita que pida perdón. 

 

Responde la Sra. Trives que ha criticado la gestión, no le ha insultado. Le responde la 

Sra. Amigó que le llamó cazurro, ignorante e incompetente. La Sra. Trives contesta que 

eso no es insultar. 

 

La Sra. Antolí pide que no vuelva a actuar de esta manera. La Sra. Trives le dice que si 

creen que es denunciable que lo hagan, que ella tiene libertad de expresiónl 

 

El Sr. alcalde dice que cada uno es libre de decir lo que quiera y también es libre de 

pedir disculpas o no. Que él cree que es una falta de respeto grave y que sería un detalle 

pedir disculpas. 

 

Seguidamente, el Sr. Traver efectúa las siguientes preguntas: 

1. Pregunta al Sr. alcalde que cuando dio los discursos de bienvenida y despedida 

de la virgen, lo hizo a título personal o como alcalde del municipio. 

 

El Sr. alcalde le responde que lo hizo como alcalde por educación, porque le habían 

invitado e intervino en los dos actos. Que el resto del fin de semana, asistió como un 

vecino más. Añade que parece ser que hay políticos que si no presiden no acuden a 

ningún sitio.  

 

También quiere hacer mención a la actuación del Sr. Laguna, que participó en los 

actos de todo el fin de semana a título particular. 

 

Le responde el Sr. Traver que entonces incumplió un acuerdo plenario al presidir un 

acto religioso, a lo que el Sr. alcalde responde que no lo presidió, que hizo los 

discursos porque le invitaron. 
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El Sr. Traver le dice que ha levantado la veda porque ha incumplido un acuerdo 

plenario. El Sr. alcalde insiste en que no lo ha hecho; solamente fue como invitado. 

 

2. Pregunta si el mercadillo solidario del 29 de noviembre para los refugiados de 

Siria, si es un tema de Bienestar Social, por qué lo lleva la concejala de Educación. 

 

Le responde la Sra. Antolí que ella es concejala de Educación, Cultura y 

Participación Ciudadana y lo que se aprobó en este pleno fue la constitución como 

pueblo refugio y hacer una llamada a la ciudadanía para pedir su ayuda. La concejala 

de Bienestar Social pidió ayuda y ella, como concejala de Participación Ciudadana, 

ayuda en lo que puede y, además, se siente motivada a participar. 

 

El Sr. Traver pregunta si se sabe cuántas familias vendrán. Le responde la Sra. Antolí 

que eso depende del Gobierno de España, que, de momento, lo tiene bloqueado. Que 

desde el Consell se propuso fletar un barco para que vinieran las familias que tocara 

y que se hiciera el reparto entre todos los municipios según número de habitantes. Se 

envió a Conselleria la documentación con las personas del municipio que están 

dispuestas a ayudar en lo que puedan y que ella está orgullosa de que el municipio 

sea pueblo refugio. 

 

El Sr. alcalde a continuación explica que cuando un equipo de gobierno sale del 

ayuntamiento, deja un informe de situación del municipio, para conocimiento del 

nuevo equipo de gobierno. Seguidamente, lee un párrafo del informe que elaboró el 

anterior equipo de gobierno que habla sobre la situación del proyecto de la segunda 

fase de ampliación del colegio: 

 
La ampliación del colegio se realizó en su primera fase el verano pasado, año 2014.  

 

Desde el comienzo de la legislatura, este equipo de gobierno ha trabajado muy 

intensamente para avanzar los trámites de la ampliación del colegio en la Conselleria de 

Educación. 

  

El proyecto de ampliación de la II fase está presentado en la Conselleria de Educación 

desde hace más de medio año, ha superado los trámites de la propia conselleria y están 

pendientes de redactar por el departamento jurídico de la Conselleria de Educación las 

bases que regirán el concurso público para dicha construcción valorada en 120.000 €. 

 

Pregunta al Sr. Traver qué sabe sobre la situación del proyecto. Éste le responde que 

está en el departamento de gestión de proyectos, con el informe favorable de 

planificación educativa. 
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La Sra. Antolí interviene y dice que desde el primer momento se han volcado en este 

proyecto y que, fue a conselleria para preguntar por el estado en el que se encontraba 

y le dijeron que faltaba el visto bueno del arquitecto. Que despúes volvió a pasar y le 

dijeron que el arquitecto había realizado un requerimiento de subsanación del 

proyecto a la empresa Vahos Arquitectura, que era la encargada de redactar el 

proyecto y que la empresa le contestó que no iban a finalizar el proyecto. Añade que 

ella estaba indignada contra la empresa por no haber comunicado al Ayuntamiento 

este informe desfavorable del arquitecto de conselleria y contactó con los 

responsables para que le dieran explicaciones que les dijeron que habían mandado un 

correo al anterior alcalde comunicándoles su respuesta a conselleria el día 5 de junio. 

 

El Sr. Traver responde que el proyecto salió de la propia conselleria y que se 

reunieron con ellos muchas veces. 

 

La Sra. Antolí dice que ahora no sabe cómo va a quedar el tema. Le contesta el Sr. 

Traver que Armando Florez es quien dio el visto bueno y él es el jefe de Supervisión 

de Proyectos. Le responde la Sra. Antolí que lo que está por escrito es lo que vale y 

ahora estamos con el proyecto parado. El Sr. Traver dice que el proyecto está. 

 

Interviene el Sr. alcalde que dice que le parece grave, porque nos podemos quedar 

sin ampliación y además porque no se comunicó nada a este equipo de gobierno. Que 

este era el proyecto bunquerizado del PP; hemos perdido seis meses y ahora 

tendremos que reunirnos con conselleria a ver si es posible solucionarlo. Piensa que 

se ha ocultado información. Le responde el Sr. Traver que tiene la seguridad de que 

lo arreglaran, igual que ellos arreglaron lo del centro de salud. Que en cuatro años se 

han corregido muchas cosas y se exigen requisitos para que los solucione el 

arquitecto. Que se hizo la mitad de la obra y está seguro de que lo conseguirán. 

 

Finaliza el Sr. alcalde diciendo que lo grave es que se ocultara esta información y 

que es un mazazo a la educación de Bonrepòs i Mirambell y a la política, que se 

puede hacer política de otra manera. 

 

Y no habiendo más asuntos que tratar, el Sr. Alcalde levantó la sesión, siendo las 

veintidós horas treinta minutos, de todo lo cual, como secretario, doy fe. 

 

El alcalde                                El secretario 

 

 

 

 

Rubén Rodríguez Navarro                  Carlos Hinarejos Pereira 


